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در صفحه »سبک زندگی« می خوانیم:
  » عنکبوت«  و معانی متفاوت و واقعی آن در رویا

  خواص بی نظیر و طرز تهیه ماسک روغن زیتون
  داستان کوتاه: چپ به راست )آیزاک آسیموف(  
  فواید ویژه »سکوت« برای مغز که نمی دانستید!

و ...

جشن  دوره  دوازدهمین  ای  رسانه  نشست 
انجمن منتقدان و نویسندگان سینمای ایران 
صبح روز گذشته )یکشنبه( با حضور جعفر 
گودرزی دبیر جشن انجمن منتقدان، کامران 
ملکی بازرس انجمن و اعضای ستاد برگزاری 
سینما  خانه  داد  الله  سالن سیف  در  جشن 

برگزار شد.

این  ابتدای  در  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
که  این  به  اشاره  با  ملکی  کامران  نشست 
سینماگران همواره از ارزش جشن منتقدان 
برایشان  آن  جایزه  و  کنند  می  صحبت 
ارزشمند است، گفت:»نگاه منتقدان همواره 
برای سینماگران مهم و تاثیر گذار بوده است. 
به این نکته باید توجه کرد که ما در سینما 
نقد فیلم داریم، اما نقد سینما نداریم. بسیاری 
از همکاران که وارد این عرصه شدند، بهتر 

است به نقد سینما هم بپردازند.«
نایب  گودرزی  جعفر  نشست  این  ادامه  در 
رئیس انجمن و دبیر جشن منتقدان به همراه 
دوازدهمین  پوستر  از  طراح  داودی  آرمان 
دوره جشن انجمن منتقدان رونمایی کردند 
که گودرزی در ادامه عنوان داشت: »امسال 
دومین سالی است که پوستر جشن منتقدان 

را طراحی می کنیم. از ابتدای ادوار جشن تا 
دوره پیش، پوستر طراحی شده نداشتیم و 
طی دو دوره اخیر که دبیری جشن را به عهده 

دارم، روی طراحی پوستر تأکید داشته ام.«
پوستر  این  درباره  نیز  داودی  آرمان 
من  و  است  موضوع  بیانگر  گفت:»پوستر 
می خواستم برای نقد و منتقد، مابه ازای 
تصویری پیدا کنم. اولین ایده این بود که 
منتقد را در مقام کسی که مثل یک آئینه 
عمل می کند تصویر کنم اما بعد به ایده 

عینک رسیدیم.«
کامران ملکی در این نشست اظهار داشت: 
»بسیاری از اتفاقات در کشور تحت الشعاع 
وضعیت بد اقتصادی است و تنگنای مالی 
فشارش را به برنامه های فرهنگی هنری 
نیز تحمیل می کند. برگزاری یک جشن 
این  در  نیز  مالی  منابع  تهیه  و  سالانه 
دوران برای برپایی جشن مشکل است اما 
انجمن منتقدان صلاح نمی داند تا به سراغ 
پول هایی برود که مشخص نیست از کجا 

آمده است.«
در ادامه دبیر جشن منتقدان اظهار داشت: 
»ویژگی جشن منتقدان پرداختن به شاخصه 
فرهنگی و کیفی است و آکادمی برگزار کردن 

جشن به این معنا است که تعداد بیشتری از 
اعضا حضور دارند و رای بیشتری جمع کرده 
و به جنبه های کیفی جشن توجه کنیم. در 
شرایط امروز سینما ما به یک بزنگاه کیفی 

نیازمند هستیم.«
گودرزی عنوان داشت: »امسال اولین سالی 
بود که تصمیم گرفتیم علاوه بر فیلم های 
جشنواره  های  فیلم  فجر،  فیلم  جشنواره 
جهانی فیلم فجر هم به داوری گذاشته شود، 
جشن انجمن منتقدان امسال عصر روز سه 
شنبه ۲۷ آذر در ایوان شمس برگزار خواهد 
رفیعی  اصغر  بزرگداشت  آن سه  و در  شد 
صدابردار  خانزادی  اسحاق  فیلمبردار،  جم 
پیشکسوت سینما و سعید عقیقی فیلمنامه 

نویس و منتقد را خواهیم داشت.«
وی در پایان خاطرنشان کرد:»از فردا اسامی 
نامزدهای جشن به مرور اعلام می شود تا 

جذابیت بیشتری داشته باشد.«

در نشست رسانه ای دوازدهمین دوره جشن انجمن منتقدان؛

گودرزی: سینمای ایران در شرایط امروز
 نیازمند یک بزنگاه کیفی است

ساختمان جدید سامانه 197 
نیروی انتظامی البرز افتتاح شد
2

»دنیای هوادار« از فیلم های احتمالی جشنواره 
فجر گزارش می دهد؛

37 فیلم در راه جشنواره 37
4

10 نفر در رابطه با حادثه 
تروریستی چابهار 

دستگیر شدند
2

پیشکسوتان پرسپولیس خودشان را
به خواب زده اند؟

پروسه »برجام« به 
پرسپولیس رسید!

8

استاندار مازندران 
شکایت از رسانه ها را 

ممنوع کرد

2

کارشکنی  ها صدای 
مدیرکل را هم درآورد

  ناصر مقدم: خانه مطبوعات 
 در برزخ به سر می برد 

2

اعضای شورای شهر کرج خواستار شدند؛

تعیین تکلیف بیمارستان امام خمینی
3

سرمقاله

فغان از دست »بعضی ها«!
اگر »تبصره« در ثریا هم باشد...

قانون »منع به کار گیری بازنشستگان« 
قرار بود گره از کهنسالی مدیران کشور 
هرچند  را  گرایی  جوان  و  کند  باز 
سطوح  در  حداقل  و  »اجباری« 
مدیریتی آغاز کند، اما رفتار برخی از 
مدیران و مسئولان در این چند هفته 
منتهی به اجرایی شدن قانون به گونه 

ای بوده که خود نمایندگان مجلس هم کم کم شاخ در آوردند که 
چگونه به همچین تبصره ها و بندهایی در قانون اساسی می توان 
دست یافت که این قانون را اجرا نکرد و بیش از هر زمان دیگری ما 
را با اندکی تغییر به یاد آن حدیث معروف می انداز که می گوید:»اگر 
تبصره در ثریا هم باشد مردانی از سرزمین پارس به آن دست پیدا 
خواهند کرد!« از مدیران عالی رتبه فدراسیون ها گرفته تا یک مدیر 
جزئی در یک سازمان کوچک دولتی، همه و همه در حال »خرید 
درصد جانبازی« و یا »پایین آوردن سن بازنشستگی شان« هستند و 

هیچ کس قصد دل کندن از میز های ریاست را ندارد.
اما در این میان هم هستند کسانی که از هزار تا »روشنفکر« و »آدم 
حسابی« در این مملکت هشتاد میلیونی، روشنفکر تر و آدم حسابی 
ترند. افرادی که امثال آن ها، بیشترین نیاز جامعه فعلی ما است. 
منظور نگارنده، حجت الاسلام و المسلمین »رکنی«، امام جمعه 

بندر لنگه است.
امام جمعه بندرلنگه در آخرین صحبت هایش گفت است:»قانون 
بازنشستگی شامل ائمه جمعه هم بشود. استدعای ما از مقام معظم 
رهبری هم همین است که این قانون در مورد ائمه جمعه نیز اجرا 
شود و بنده حاضرم اولین کسی باشم که از همین تریبون نماز جمعه 
با مردم خداحافظی کنم. حتی اگر این قانون شامل همه هم نشود 
برخی باید داوطلب باشند تا جوانان با نشاط و پرتلاش در این جایگاه 
ها قرار بگیرند. امثال ما کارخودشان را کردند و الان هم بهتر از 
این نمی توانند کار کنند و این نیز طبیعی است و ما باید خودمان 

پیشقدم شویم.«
گزاره »امثال ما کار خودشان را کردند«، جمله بسیار مهمی است. 
بیراه نیست اگر بگوییم که نمایندگان مجلس هم اگر این قانون را 
وضع کردند، به همین جمله فکر می کردند. واقعا مدیر هفتاد ساله 
ای که سال های سال بر مسند مدیریت نشسته و به دلیل پیری 
نتوانسته خود را به روز کند، چه آورده جدیدی برای آن مجموعه 
دارد که این گونه با چنگ و دندان در تلاش برای حفظ میز و 
صندلی خود است؟ اگر چیزی برای افزودن وجود داشت، این همه 
سال فرصتش موجود بود. پس چرا اوضاع سازمان ها به این روز 

افتاده است؟
کاش مدیران ما کمی از منش امام جمعه بندر لنگه یاد می 
گرفتند. کاش برای اجرای یک قانون ساده، آن وزیر مجبور نبود 
نامه تایید جانبازی فلان مدیر را پاسخ بدهد و زیر آن بی معنا 

ترین امضاها را بزند.

مهدی تیموری

عکس: سروش اخوان
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قرعه کشی 
نیمه نهایی جام 
حذفی انجام شد

 تورج حق وردی
3 سال محروم

شد!

کیمیای  البرز
 باز هم

مصدوم شد!

علی دایی: 
ژاپن، شانس اول 

قهرمانی است

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

فوتبال البرز در حسرت»لیگ برتر«

آیت اله سید محمدمهدی حسینی همدانی ظهر 
روز گذشته در دیدار با سردار حسین اشتری، 
فرمانده ناجا، اظهار کرد:»نیروی انتظامی منشأ 
هر  می شود،  محسوب  جامعه  در  پیشرفت 
جامعه ای برای گام برداشتن به سوی موفقیت 

نیازمند امنیت است.«
و  تلاش  با  توانسته  کرد:»پلیس  تأکید  وی 
تقدیم جان هزاران نفر در عرصه نظم و امنیت، 
احساس آرامش را برای مردم به ارمغان بیاورد.«
امام جمعه کرج اضافه کرد:»اگر همه دستگاه ها 
به وظایف خود عمل کنند نیروی انتظامی بهتر 

می تواند به وظایف تعریف شده حوزه خود عمل 
امنیت  ارتقاء  برای  بلندتری  گام های  و  کرده 

کشور بردارد.«
سردار حسین اشتری نیز در این دیدار با اشاره 
به این که امنیت امروز با مشارکت مردم تأمین 
می شود، گفت:»مردم مهم ترین مؤلفه تأمین 
امنیت در جامعه هستند و همیشه در کنار 

پلیس خدمتگزار خود بوده اند.«
فرمانده ناجا تأکید کرد: »بزرگ ترین سرمایه 
ناجا مردمی هستند که در همه صحنه همیار 

و پشتیبان پلیس بوده اند.«

وی در بخش دیگری با اشاره به واقعه تروریستی 
اخیر که در شهرستان چابهار رخ داد، گفت: 
هیچ کس  به  تعدی  اجازه  ناجا  »جان برکفان 
را نداده و نمی دهند. پلیس برای پایداری این 
امنیت، اهتمام ویژه ای دارد که سند این ادعا، 

مأموران شهیدی هستند که درراه 
تأمین امنیت و ارتقاء آن به 

شهادت رسیده اند.«

نماینده ولی فقیه در استان البرز:
»مردم«، بزرگ ترین سرمایه ناجا هستند

آگهي فراخوان سرمایه گذاری عمومي )نوبت اول(

نام سازمان: دانشگاه علوم پزشکي و خدمات بهداشتي درماني البرز - مجتمع آموزشی درمانی امام علی)ع( 
موضوع : ساخت، تجهیز ، بهره برداری و انتقال پارکینگ     

محل دریافت اوراق: دبیرخانه مرکزی دانشگاه )همکف( با ارائه معرفی نامه از طرف شرکت با مهر امضاء و اخذ رسید مدارک مربوطه را تحویل گیرند 
مهلت دریافت اوراق: به مدت ۷ روز از تاریخ 9۷/09/۲1 لغایت 9۷/09/۲۷ 

مهلت قبول پیشنهادات )تحویل پاکات(:  به مدت ۲0 روز از تاریخ  9۷/09/۲8 لغایت   9۷/10/1۷ 
محل تحویل پاکات مناقصه دبیرخانه حراست دانشگاه )طبقه اول( می باشد. 
میزان سپرده تضمین شرکت در فراخوان : 1/353/500/000 ریال به صورت

فیش واریزي به حساب جاری 44۲45۷80/69 نزد بانک ملت شعبه مهستان کرج کد 883۷/۷ یا ارایه ضمانت نامه بانکی بنام دانشگاه علوم 
پزشکي و خدمات بهداشتي درماني البرز که مدت ضمانت نامه نبایدکمتر از 3 ماه باشد.

تذکر1: جهت دریافت اوراق فراخوان، ارائه فیش واریزی به مبلغ 300/000 ریال به حساب جاری ۲181۲64۲6 نزد بانک رفاه شعبه بهارکرج 
کد 9۷۲ به نام دانشگاه علوم پزشکی البرز و معرفی نامه شرکت الزامی می باشد.

تذکر: در صورت دریافت تذکر یا اخطار کتبی بابت طرف قرارداد بودن با دانشگاه و واحدهای تابعه آن، متقاضی حق شرکت در فراخوان را 
نخواهد داشت.

پرداخت تمام هزینه چاپ آگهي ها و نظریه کارشناسی رسمی دادگستری به عهده برنده فراخوان می باشد   
کارفرما در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مجاز و مختار می باشد.

نشاني سازمان : بلوار طالقانی شمالی - بالاتر از میدان طالقانی - شهرک اداری - ساختمان مرکزی 
ساعت کاری دانشگاه از روز شنبه تا چهارشنبه، ساعت 8 لغایت 16 می باشد.

شناسه آگهی 311030   شماره تماس:  0۲6-3۲563369

8کوتاه از ورزش ایران و جهان

2گزارش »دنیای هوادار« از بلاتکلیفی خانه مطبوعات؛

»دنیای هوادار« از هفته شانزدهم لیگ یک گزارش می دهد؛

پیروزی »گل ریحان« البرز در روز 
صدرنشینی  سرخپوشان 

در مورد تقویت تیم تصمیم گیری خواهیم کرد

حسینی: تمام تمرکزمان روی بازی 
حساس با گل گهر است
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خبر

در روز هایی که به نظر می رسید با انتصاب 
معاونان جدید اداره فرهنگ و ارشاد استان 
البرز به خصوص در حوزه مطبوعات، قرار است 
اتفاق های روشن و مثمر ثمری بیفتد، یک 
سری سنگ اندازی ها از همان روزهای اول 
این نگرانی را ایجاد می کرد که کار ها آن طور 
که باید و شاید پیش نرود؛ که متاسفانه همین 
طور هم شد و در شرایط فعلی مطبوعات 
استان، خانه مطبوعات به جای آن که کمک 
حال فرهنگ و ارشاد باشد و آن را در پیشبرد  
برنامه هایش یاری دهد، ساز خودش را کوک 
می کند و بدتر یک دردی روی تمام مشکلات 
این نهاد شده است. اوضاع به گونه ایست که 
به هیچ وجه آینده خانه مطبوعات مشخص 
نیست و همه تنها می خواهند سرنوشت این 
نهاد حیاتی برای مطبوعات استان، هر چه 

سریعتر مشخص و حل و  فصل شود.

اولین قدم اشتباه ؛ کار شکنی !
برگزاری  خصوص  در  در  مقدم  ناصر 
کرد:  اظهار  البرز،  مطبوعات  خانه  مجمع 
»تمام سعی تلاش ما بر این بود که خانه 
مطبوعات حواشی را کنار بگذارد و اعضای 
هیئت مدیره به وظیفه اصلی خود بپردازد. 
اداره کل  بنده در  در روزهای نخست که 
نحوه  به  برخی  داشتم  البرز حضور  ارشاد 
انتخابات خانه مطبوعات و انتخاب هیئت 
مدیره اعتراض داشتند  و این در حالی است 
که انتخابات برگزار شده بود و وزارت خانه 
نیز آن را تائید کرده بود بنابراین هیچگونه 
تغییری نمی توانستیم در آن ایجاد کنیم. 
اعضای هیئت مدیره نامه ای به اداره کل 
ارشاد البرز ارسال کردند که 3 نفر از اعضا 
روز،  از 3  بعد  و  کردند  عضویت  سلب  را 
به دست  ازسوی 9۲خبرنگار  نیز  نامه ای 
عمومی  مجمع  درخواست  که  رسید  ما 

فوق العاده داده بودند.«

نا کارآمدی خانه مطبوعات ؛
در حسرت یک جشنواره

از طرفی، خانه مطبوعاتی که این همه سنگ 
در راه برنامه های اداره فرهنگ و ارشاد البرز 

می اندازد، خود آن چنان که باید و شاید از 
نیامده  بر  پس وظایف و مسئولیت هایش 
است و هیچ یک از انتظارات را بر آورده نکرده 
است. آخرین جشنواره مطبوعات برگزار شده 
در استان به سال ها پیش باز می گردد و 
در دور جدید، هیچ جشنواره مطبوعاتی تا به 
حال به طور رسمی برگزار نشده است. واضح 
است که از ابتدایی ترین کار هایی که در تمام 
دوره های خانه مطبوعات عملی می شد، 
برگزاری همین جشنواره مطبوعات بود که 

حالا تبدیل به آرزویی دیرین شده است.
علاوه بر این، هرگونه اعتماد نسبت به انتخابات 
های برگزار شده به دست خانه مطبوعات از بین 
رفته است. همین چند وقت پیش بود که در 
رای گیری برای انتخاب »بازرس ها«، دسترسی 
تعدادی از اعضا به کل مختل شده بود و نمی 
توانستند در رای گیری شرکت کنند. قطعا این 
اتفاقات طبیعی نیست و امیدواریم سهوی باشد 
اما همین مساله هم از ایرادات بزرگ وارد به دور 

جدید خانه مطبوعات است.

خانه مطبوعات در برزخ
ناصر مقدم با بیان اینکه به مرور زمان اختلاف 
بین اعضای هیئت مدیره بیشتر شد، گفت: 

»متاسفانه با اختلافات به وجود آمده، خانه 
به  برزخ  حالت  در  روزها  این  مطبوعات 
سر می برد. در این مدت هم بنای کار ما 
بر این رویه بود ولی به هیچ وجهه موافق 
این نیستم که قوانین زیر پا گذاشته شود. 
جلسات متعددی با هیئت مدیره برگزار شد 
و خواهش کردیم که اعضای هیئت مدیره 
ولی  انجام دهند  به خوبی  را  وظایف خود 
متاسفانه در حالی که تغییرات هیئت مدیره 
باید به ثبت می رسید ولی در دو نوبت به قول 

خود عمل نکرد.«
البرز  استان  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
العاده،  فوق  مجمع  برگزاری  خصوص  در 
گفت:»هیئت مدیره خانه مطبوعات امضاهای 
جمع آوری شده را قانونی ندانست از این رو 
از  ارسال کرده و پس  وزارتخانه  به  را  نامه 
بررسی مقرر شد تا برای تشکیل مجمع فوق 
العاده اعضای خانه مطبوعات مجدد با رعایت 
اساسنامه درخواست خود را با امضای جدید 

ارسال کنند.«
سریعتر  چه  هر  امیدواریم  همه،  این  با 
ماجراهای خانه مطبوعات حل و فصل شود 
و بیش از این ادامه نیابد چرا که بی تردید به 

نفع هیچ کس نیست.

چهارمین جشنواره ملی »ایده ها و فرصت ها« 
کارآفرینی  های  ظرفیت  از  استفاده  هدف  با 

اجتماعی برگزار می شود.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی 
جرم  وقوع  از  پیشگیری  و  اجتماعی  معاونت 
دادگستری البرز، این جشنواره با هدف استفاده 
از پتانسیل های کارآفرینی اجتماعی در راستای 
کاهش آسیب های اجتماعی و جرایم مختلف از 
قبیل آسیب ها و جرایم فضای مجازی، جرایم 
اقتصادی، مسائل حقوقی و ... ارائه شده است. 
15 تیم از میان ایده های ارسال شده به جشنواره، 
در رویدادی سه روزه رقابت کرده، جوایز ارزنده و 

فرصت ورود به مرکز نوآوری معاونت اجتماعی 
برای تیم های برتر اهدا خواهد شد.

اهداف جشنواره ایده ها و فرصت ها:
در  جامعه  در  اجتماعی  کارآفرینی  ترویج   -
راستای کاهش آسیب های اجتماعی با استفاده 

از پتانسیل های فضای مجازی
- یاری جستن از افکار کل جامعه و ایجاد هم 

افزایی به منظور کاهش آسیب های اجتماعی
- ارتقای آگاهی های عمومی آحاد جامعه و ترویج 
این اندیشه که پیشگیری از جرم و انواع آسیب 

های اجتماعی، یک مسئولیت همگانی است.
- ترویج فرهنگ پیشگیری و به راه انداختن موج 

پیشگیری در بین متخصصین حوزه های مدنظر 
در کشور

- استفاده از پتانسیل کارآفرینی اجتماعی جهت 
کاهش آسیب های اجتماعی

- یادآوری اهمیت پیشگیری به تولیدکنندگان 
حوزه های نرم افزاری و هدایت علمی و منطقی 

ایشان به تولید آثار
های  حوزه  با  متخصصین  بیشتر  آشنایی   -
مختلف پیشگیری و رعایت این نکات در تولیدات 
آتی آن ها که حتی در حوزه های دیگری مورد 

استفاده است.
- حمایت از تولیدکنندگان ناشناخته اما مستعد 

در زمینه پیشگیری
- افزایش کمی و کیفی آثار مرتبط با پیشگیری 
و استفاده بهینه از منابع )تولید و دریافت چندین 

اثر، بجای یک اثر (
- تشویق تولیدکنندگان و برنامه نویسان حرفه 
ای و آماتور در سراسر کشور به تولید آثار مرتبط 

با پیشگیری
- جلب توجه سرمایه گذاران به ایده های ارائه 
شده در این زمینه و ایجاد زنجیره ای که افزایش 
اشتغال زایی، تولید، سود اجتماعی و مالی را 

توامان به همراه دارد.
- توسعه فضای تعامل، همفکری و خلاقیت

نگاهی بر اهداف تشکیل معاونت 
اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم

مهدی جوهری - از آن نظر که جامعه متشکل از افراد است 
و انسان نیز مدنی الطبع )موجودی اجتماعی( و یا به تعبیر 
برخی مدنی الفطره است و تولد، رشد، بقا و تکامل هر یک از 
آحاد مردم در بستر جامعه و اجتماع صورت می گیرد و جامعه 
نیز دارای ابعاد متفاوت علمی، فرهنگی، اجتماعی، سیاسی، 
و  باشد  می  امنیتی  و  دفاعی  و  محیطی  زیست  اقتصادی، 
زنجیروار به هم متصل اند، لذا هم رشد و تعالی انسان و هم 
سقوط انسان )فضایل و رذایل( در این زنجیره شکل می گیرد، 
بنابراین نمی توان به صورت تک بعدی به رشد فضایل و طرد 

رذایل نگریست.
روانی،  زیستی،  های  حوزه  در  نابهنجار  ای  پدیده  جرم 
اجتماعی، اخلاقی و معنوی است که در عرصه های اجتماع 
نمایان می گردد. برخورد با مجرمین و یا مظاهر جرم لازم 
است و کافی نیست. پیش از مبارزه با معلول، پیشگیری و 
مقابله با ریشه ها، علت ها و زمینه های جرم امری وجدانی، 

عقلایی و بدیهی است.
تخلفات یا جرایم در یک بستر زیستی، فرهنگی، اجتماعی، 
اقدام  بنابراین  پیوندند؛  می  وقوع  به  و...  اقتصادی  سیاسی، 
برای پیشگیری از آن هم بایستی در همان بسترهای یاد شده 
و مرتبط با هم صورت پذیرد. در یک تعریف عام می توان 
پیشگیری از وقوع جرم را »پیش بینی، شناسایی و ارزیابی 
خطر وقوع جرم و اتخاذ تدابیر و اقدامات لازم )کیفری و غیر 

کیفری( برای از میان بردن یا کاهش آن« دانست.
پیشگیري و پاک سازي محیط زندگي بشر از اهداف اولیه 
پیامبران و اولیاي الهي بوده است. اصولاً دین مبین اسلام به 
پیشگیري بیش از اصلاح اهتمام دارد و به همین دلیل قبل 
از هر چیز به عوامل به  وجود آورنده و زمینه هاي گناه و جرم 
توجه کرده و براي مقابله آن ها با واقع  بیني تمام چاره  اندیشي 
نموده است. شاید بهترین و پربارترین بخش از تأکیدات اسلام 

روي همین بعُد باشد.
 دِرهم وقایه خیرٌ من قنطار علاج »یک درهم در راه پیشگیری 

بهتر از هزاران درهم در راه درمان است.« / امام جعفر صادق )ع(
در قانون اساسي جمهوري اسلامي ایران که نشأت گرفته از 
امر پیشگیري توجه ویژه  به  باشد،  شرع مقدس اسلام مي 
شده به نحوي که در بند پنجم اصل 156 قانون اساسي بطور 
صریح بر ضرورت پیشگیري از وقوع جرایم و اصلاح مجرمین، 
جهت ایجاد جامعه اي عاري از جرم، جنایت و آسیب تأکید 

شده است.
انقلاب اسلامي در بند 3 سیاست هاي  الشأن  رهبر عظیم 
کلي قضایي پنج ساله بر اهتمام به پیشگیري از وقوع جرم 
این  در  قضاییه  قوه  با  ها  دستگاه  سایر  همکاري  لزوم  و 
زمینه تأکید نموده اند. همچنین به استناد بند »هـ« ماده 
۲11 قانون برنامه پنجم توسعه کشور، دستگاه هاي اجرایي 
با قوه  را  مکلفند در چهارچوب وظایف خود همکاري لازم 
قضاییه در اجراي برنامه هاي پیشگیري از وقوع جرم معمول 
دارند. لذا بر همین اساس در مورخ 89/04/0۲ حضرت آیت 
الله آملي لاریجاني رییس محترم قوه قضاییه دستور تشکیل 
معاونت اجتماعي و پیشگیري از وقوع جرم را جهت پیش 
بیني، شناسایي و ارزیابي خطر جرایم، اتخاذ تدابیر و تهیه 
و  جرایم  کاهش  و  پیشگیري  جهت  مناسب  هاي  برنامه 

آسیب هاي اجتماعي صادر فرمودند.

ساختمان جدید سامانه 197
 نیروی انتظامی البرز افتتاح شد

ساختمان سامانه 19۷ فوریت های بازرسی نیروی انتظامی باهدف 
تکریم ارباب رجوع و ارتقا حقوق شهروندی در البرز با حضور فرمانده 

نیروی انتظامی ناجا افتتاح شد.
در این مراسم که ظهر دیروز )یکشنبه( برگزارشد سرهنگ محمد 
معظمی گودرزی رئیس بازرسی فرمانده انتظامی استان البرز 
اظهار کرد: به جهت تکریم ارباب رجوع و حقوق شهروندی و بنا 
به تدابیر سردار فرمانده انتظامی استان البرز و با هدف دسترسی 
سریع به پلیس در بحث چالشها و فرصت ها این ساختمان افتتاح 

شده است.
وی افزود: ساختمان جدید مرکز فوریت 19۷ با متراژ ۲50 متر 
و با تعداد 6 خط آزاد شبانه روز آماده دریافت خبرهای مردم در 

حوزه های ماموریتی، انتقاد و شکایت هستند.
سرهنگ معظمی گودرزی با اعلام اینکه 4 پایگاه  19۷ شامل 3 
پایگاه در شهرستان کرج و یک پایگاه در شهرستان فردیس مستقر 
می باشد، گفت: به محض اینکه شهروندان در حوزه های ماموریتی 
ناجا گلایه ها و بحث حضور در مقرهای انتظامی را داشته باشند 
سریعا با مرکز19۷تماس بگیرند و تیم های 19۷ به درخواست ها و 

شکایات مردمی رسیدگی خواهند کرد.
این مسئول در ادامه گفت: شهروندانی که در خصوص خواسته های 
خود با مشکلاتی در عدم رسیدگی به موقع پلیس و نحوه رسیدگی 
به برخی پرونده های قضائی دارای ابهام مواجه هستند می توانند با 
این سامانه تماس بگیرند و پلیس از طریق این سامانه آگاه میشود تا 

به خواسته شهروندان بنا بر قوانین و مقررات رسیدگی شود.

کولیوند عنوان کرد:
»ارتقایی«  اصلی ترین گزینه

 استانداری البرز
به گزارش »دنیای هوادار«، محمد جوادکولیوند شب گذشته در 
حاشیه نشست روز دانشجو در پردیس کشاورزی دانشگاه تهران 
مستقر در کرج در جمع خبرنگاران، در مور د گزینه های استانداری 
البرز و طرح نام وی در بین گزینه های استانداری البرز اظهار داشت: 
عده ای شایعاتی درست کردند که کولیوند گزینه استانداری البرز 
است، فعلا نه وزارت کشور با من صحبتی کرده و نه دولت؛ وقتی 

صحبتی با من نشده از عالم غیب که حکم نمی آید.
رئیس کمیسیون شوراهای مجلس  در مورد طرح موضوع استانداری 
»سامانی« در البرز افزود:  این خبر کذب است و اصحاب رسانه این خبر 
را توسعه ندهند، سامانی معاون حقوقی و پارلمانی وزیر کشور است و از 
گزینه های مطرح برای معاونت سیاسی وزیر کشور است؛ اصلا این خبر 

درست نیست و ساخته و پرداخته ذهن برخی از افراد است.
نماینده مردم کرج در مجلس در مورد گزینه های جدی برای 
گزینه های  از  ارتقایی«  »خسرو  کرد:  عنوان  البرز  استانداری 
استانداری البرز است، کلانتری دبیر شورای امنیت هم جزو 
گزینه ها بود، در حال حاضر ما هم گفتیم اگر ارتقایی را تایید 

کنند وی را به عنوان استاندار بگذارند که گزینه جدی است.
کولیوند در پاسخ به این سوال که آیا شهبازی سرپرست کنونی 
استانداری البرز هم جزو گزینه های استانداری البرز است یا نه، 
عنوان کرد: شهبازی  سرپرست استانداری هم نیروی خوب و 

جوانی است.

اخبار

10 نفر در رابطه با حادثه 
تروریستی چابهار دستگیر شدند

تروریستی  حادثه  گفت:  ناجا  فرمانده 
چابهار تأثیر منفی بر روحیه مردم نداشته 
منطقه  مردم  همکاری  با  امیدواریم  و 
برای  مناسبی  سرنخ های  به  بتوانیم 

دستگیری مجرمان این حادثه برسیم.
به گزارش ایسنا، سردار حسین اشتری 
روز یکشنبه 18 آذر،  در حاشیه بازدید 
از مرکز فوریت های 19۷ کرج با اشاره به 
این  داد:  ادامه  تروریستی چابهار  حادثه 
توطئه با هوشیاری و شجاعت نیروهای 
انتظامی شهرستان چابهار خنثی شد و 
خودروی فرد تروریست قبل از اینکه به 
مقر فرماندهی نیروی انتظامی وارد شود، 

منفجر شد.
با  ارتباط  در  داد:  توضیح  مسئول  این 
این حادثه تا کنون 10 نفر شناسایی و 
دستگیر شده اند و بقیه نیز به مرور زمان 

دستگیر خواهند شد.
تروریستی  حادثه  کرد:  خاطرنشان  وی 
چابهار تأثیر منفی بر روحیه مردم نداشته 
منطقه  مردم  همکاری  با  امیدواریم  و 
برای  مناسبی  سرنخ های  به  بتوانیم 

دستگیری مجرمان این حادثه برسیم.

استاندار مازندران شکایت از 
رسانه ها را ممنوع کرد

استاندار جدید مازندران در نخستین هفته 
آغاز فعالیت رسمی اش در استانداری با 
تمامی  برای  دستورالعملی  ارسال 
دستگاه های اجرایی، آنها را از شکایت 

علیه رسانه ها منع کرد.
احمد حسین زادگان در این دستورالعمل 
همچنین از مدیران دستگاه های اجرایی 
از  شکایتی  چنانچه  تا  خواست  استان 
رسانه ها در محاکم قضایی دارند، پس 

بگیرند.
نماینده عالی دولت در مازندران با تاکید 
و  ها  دستگاه  عملکرد  نقد  که  این  بر 
انتقاد از مدیران حق رسانه ها به عنوان 
افکار عمومی است، تصریح  نمایندگان 
کرد که نقد و انتقاد لازمه اصلاح امور 

و توسعه است.
که  این  اعلام  با  مازندران  استاندار 
اگر  حتی  اجرایی  دستگاههای  مدیران 
نقدی غیرمنصفانه باشد نباید دست به 
کرد:  تاکید  بزنند،  رسانه  علیه  شکایت 
کردن  توهین  یا  افترا  تهمت،  »تنها 
برای مدیران حق پیگیری قضایی ایجاد 

می کند.«

اجرای 140 طرح مرمتی میراث 
فرهنگی در آذربایجان شرقی

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری آذربایجان شرقی از اجرای 
و  فرهنگی  میراث  مرمتی  140طرح 
زیرساختی گردشگری در استان در سال 

جاری خبر داد.
فرصتی  را  تبریز ۲018  آبدار«  »مرتضی 
طلائی برای تحول اساسی در حوزه مرمت 
های  زیرساخت  تقویت  و  تاریخی  ابنیه 
گردشگری دانست و افزود: تمرکز بیشتر 
در این راستا موجب رشد 190 درصدی 
طرحهای عمرانی اداره کل میراث فرهنگی، 
آذربایجان  گردشگری  و  دستی  صنایع 

شرقی در سال جاری شده است.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
بهسازی  گفت:  استان  گردشگری  و 
ها،  خانه   نظیر  تاریخی  آثار  مرمت  و 
کاروانسراها، مساجد و سایر ابنیه تاریخی، 
اطلاع رسانی  مراکز  و  ها  احداث کمپ 
گردشگری، راه دسترسی، ایجاد پیاده راه، 
ایجاد سرویس های بهداشتی، آبرسانی و 
نیرورسانی از جمله اقدامات عمرانی این 
و  فرهنگی  میراث  بخش  در  کل  اداره 

گردشگری است.

ذخیره سازی20 میلیون 
مترمکعب آب درساوجبلاغ

شدن  پرآب  و  پاییزی  باران  بارش  با 
برای  خوبی  فرصت  فصلی،  های  رودخانه 
ذخیره سازی این برکت الهی درساوجبلاغ 
فراهم شد. فرماندار شهرستان ساوجبلاغ با 
حضور در منطقه تهراندشت و بازدید از 
روند ذخیره سازی آب های روان فصلی در 
معادن متروکه شن و ماسه گفت: این طرح 
ابتکاری علاوه براین که تاثیر بسیاری در 
تغذیه آب های زیرزمینی و افزایش سطح 
آب چاه های کشاورزی روستا های منطقه 
تهراندشت داشته، در میزان افزایش سطح 
آب تا شعاع 15 کیلومتری منطقه و حتی 
شهر هشتگرد نیز موثر بوده است. بغدادی 
رییس مدیریت بحران و معادن فرمانداری 
شهرستان ساوجبلاغ نیزگفت: در سال های 
نه چندان دور بارندگی های فصلی موجب 
می شد  منطقه  در  سیلاب  شدن  جاری 
روستا ها  در  خسارت  ایجاد  بر  علاوه  که 
زار های  نمک  در  کشاورزی  زمین های  و 
دور دست منطقه فرو می رفت. ولی با این 
ابتکار عمل ضمن جلوگیری از خسارت به 
روستاییان باعث افزایش آب های زیرزمینی 

و چاه های کشاورزی شده است .

آغاز دوباره فعالیت گشت های 
نامحسوس رانندگی

رییس پلیس پایتخت از آغاز 
گشت های  فعالیت  دوباره 
نامحسوس برخورد با تخلفات 

رانندگی خبر داد.
هوادار«،  »دنیای  گزارش  به  
در  رحیمی  حسین  سردار 
حاشیه اجرای طرح »طاهر« 
با حضور در جمع خبرنگاران، 
در این باره، گفت : در گذشته 
گشت های نامحسوس پلیس 

در معابر سطح شهر تهران فعالیت داشتند و با تخلفات حادثه 
ساز رانندگی برخورد می کردند.

تخلفاتی  با  گشت ها  این  پایتخت،  پلیس  رییس  گفته  به 
همچون سرعت و سبقت غیر مجاز، انجا م حرکات نمایشی 
و مارپیچ و دیگر تخلفات حادثه ساز رانندگی برخورد خواهد 

کرد.

توقف تولید پنج خودروی
 بخش خصوصی

تولید  امسال  مهرماه 
خودروهای سواری هیوندای 
لیفان   ،8۲0 لیفان   ،i۲0
و   X50 لیفان   ،X60

MG360 متوقف شد.
جدیدترین  براساس 
صنعت،  وزارت  آمار 
تولید  تجارت،  و  معدن 
حالی  در  خودروها  این 
در  که  رسیده  صفر  به 

 19۲ آی۲0،  هیوندای  دستگاه   ۷۲0 پارسال  مهرماه 
دستگاه لیفان 8۲0، 1161 دستگاه لیفانX60 و 585 
 ۲0 و  موتور  کرمان  شرکت  در   X50 لیفان  دستگاه 
خودرو  صنعت  شرکت  در  دنده ای   MG360 دستگاه 
آذربایجان تولید شده بود. چهار مدل از این خودروها در 

کرمان تولید می شد.

آغاز برداشت طلای سرخ
از زمین های خور و بیابانک

برداشت زعفران از ۲0هکتار 
و  زمین های کشاورزی خور 

بیابانک آغاز شد.
مدیر جهاد کشاورزی خور و 
بیابانک گفت: پیش بینی می 
شود از هر هکتار حدود چهار 
برداشت  زعفران  کیلوگرم 

شود.
افزود:  موسوی  سیدحکمت 
این  برداشت  دوره  طول 

محصول ۲0روز است و در مرحله کاشت و برداشت حدود 160نفر 
مشغول به کار هستند. وی گفت: شهر جندق از مناطق عمده 
کشت زعفران در شهرستان خور و بیابانک است و ۷0درصد از 

زمین های این شهر به کشت زعفران اختصاص دارد.
شهرستان خور و بیابانک با دو هزار و ۲00هکتار زمین کشاورزی 

در 4۲0 کیلومتری شرق اصفهان است.

اخبار

اگر »مضحک« است پس چرا از شفاف سازی 
»امتناع« می کنید؟

سکوت ادامه دار قالیباف
در مورد »پولشویی«!

محمدباقر قالیباف، شهردار سابق تهران قرار است به عنوان یکی از 
اعضای مجمع تشخیص مصلحت نظام به لایحه بحث برانگیز CFT و 

سایر لوایح مبارزه با پولشویی رای مثبت یا منفی بدهد. 
این درحالی است که بعد از آنکه ظریف از پول هایی که برای مخالفت با 
این لوایح خرج شده بود حرف زد، اصولگرایان به او حمله کردند. همان 
زمان لابه لای فریادهایی که اصولگرایان بر سر ظریف می کشیدند دو 
خبر مربوط به پولشویی در دوره قالیباف گم شد. قالیباف تاکنون در 
مورد 1۲ پرونده محرمانه دوره مدیریتش در شهرداری که از سوی 
نجفی به قوه قضائیه هم ارسال شد، هیچ واکنشی نشان نداده است. 

بیستم آبان ماه سال 96، شهربانو امانی نماینده مردم تهران در شورای 
شهر، در جریان بررسی صلاحیت آخوندی برای شهرداری تهران از 
او سئوال کرده بود: »با وجود حجم بالای پول شویی در بانک شهر آیا 
قادر هستید بر این بانک تسلط پیدا کنید؟« این پولشویی که نماینده 

شورا آن را »عظیم« خوانده کدام است؟ چرا قالیباف پاسخی ندارد؟
۲6 آبان سال 96، محمود صادقی در گفت وگو با روزنامه اعتماد از 
انتقال پول هایی به خارج از کشور خبر می دهد که با تراکم فروشی 
در تهران به دست آمده بود و می گوید: »یک مصداق بارز آن افرادی 
هستند که در شهرداری تراکم فروشی می کردند که طبق گزارش هایی 
از بررسی تراکنش مالی، بخشی از این وجوه به خارج از کشور ارسال 
می شد و حتی در یک مورد من خبر دارم که در آن جا ملک و املاک 

خریداری کرده بودند که امروز در دادسرا پرونده دارند.«
محمود صادقی درباره ارقام ارسال شده از تراکم فروشی به خارج 
از کشور گفت: »جزییات این پرونده محرمانه است اما ارقام بزرگی 

داشتند.«
در مقابل گودرزی معاون مالی قالیباف بدون آنکه مشخصا به این دو 
مورد پاسخ دهد با خبرگزاری تسنیم مصاحبه ای انجام داد و اتهامات را 
مضحک خوانده و طلبکارانه گفت: »توصیه می کنم کسانی که چنین 
ادعاهایی  مضحک را مطرح می کنند اگر زبان تشکر ندارند خلاف 

واقع هم نگویند.«
چرا گودرزی معاون قالیباف در مصاحبه خود نامی از این اتهامات 
که »واهی می خواند« به میان نمی آورد تا مردم از قالیباف بپرسند: 

»سرنوشت این پرونده ها چه شد؟«
عمده راز مخالفت ها با لوایح اخیر به همین نقطه باز می گردد. 
چرا قالیباف نسبت به این مسائل بی تفاوت است و راز سکوت او 
چیست؟ گفتنی است هفته نامه صدا در شماره 11 )10 آذرماه( 
بود »در محافل اصولگرایی  در بخش صدای پنهان خبر داده 
در  که  کنیم  بزرگ  آنقدر  را  قالیباف  »نباید  که  شده  شنیده 
انتخابات آینده حرف شنوی از ما نداشته باشد.« در همین محافل 
برخی هم معتقدند که وجود پرونده هایی مانند املاک نجومی، 
پولشویی در تراکم فروشی و بانک شهر مواردی است که به وسیله 
آنها می توانیم قالیباف را مهار کنیم و نیاز به نگرانی زیاد در مورد 

او وجود ندارد.«

برماست که # منصف_ باشیم
جای خالی صداقت در نظرسنجی ها

باذن الله...
از  برخی  که  است  روزی  چند 
با  شهری،  مدیریت  های  سایت 
استفاده از ابزارهای پیام رسانی اقدام به 
نظرسنجی مجازی در خصوص ارزیابی 
عملکرد مدیران ارشد شهری، خاصه 

شهرداران مناطق کرده اند.
گونه  این  مشاهده  هنگام  در  اما 
نظرسنجی ها این سوال پیش می آید که آیا شیوه این نظرسنجی 

و ایضا نتایج حاصل آن را می تواند دقیق و درست تلقی کرد؟
آیا کانالی با تعداد 3 یا 4 هزار عضو و آن هم با فرض اینکه همه 
اعضایش مشارکت داشته باشند؛ می توان نتایج حاصل از آن را 
به جمعیت ۲80هزار نفری فلان منطقه در جنوب شهر تعمیم 
داد؟ پرسش اینجاست که این نظرسنجی ها مبتنی بر کدام روش 
علمی طراحی شده است؟ آیا به اندازه آن اطلاعاتی که چند سطر 
بالاتر به آن اشارتی شد؛ معتبر است؟ با نگاهی خوش بینانه آیا واقعا 
نظرسنجی چند صد نفره! می تواند اطلاع درستی از نظر و آرا 
افکار عمومی، در خصوص پاک دستی و مبارزه با فساد، نگهداشت 
شهر، ارزیابی خلاقیت مدیران؛ و پرهیز از روزمرگی و... آن هم در 
گستره ام القرای جهان اسلام در اختیار مدیران و افکار عمومی 
قرار دهد؟ با مداقه دقیق تر می بینیم که یک سوال مربوط به 
کارکنان سازمان و اشارتی به رفاه آنان دارد و برخی سوالات دیگر 
به گونه ای طراحی شده که اساسا بسیاری از شهروندان توانایی 
تحلیل و اظهار نظر کارشناسی در خصوص نگهداشت و... ندارند. 
البته مباحث دیگری نیز وجود دارد که در این مقال امکان واکاوی 
و شرح و بسط آن وجود ندارند. حضرت آقا حفظه در بیانات شان 
فرموده اند:»شهرداری ها؛ پیشانی کار در نظام هستند؛ یعنی جایی 
که مسئولین شهری با توده مردم در ارتباطند...« اما آنچه مسلم 
است در شرایط فعلی کشور ضرورت پمپاژ نقاط قوت مسئولین و 
مثبتات نظام اسلامی بر یکایک فعالان حوزه رسانه، فرهنگ و اجتماع 
فرض است. البته نقد منصفانه و مدار اخلاق در همه سطوح و زمان 
ها لازم و ضروری است. بد نیست در روزگار تطور رسانه ها و در 
ایامی که مردم نیازمند امید هستند با ضریب نقاط مثبت و انتشار 
#خبر_خوب نشانه های محسوس و شوق آفرین و امیدواری به 
آینده روشن کشور، افزایش یابد...  شوق آفرینی و انگیزه در مدیران 
ارشد توصیه هایی است که رهبری معظم انقلاب برای تعریض جاده 
توسعه اقتصادی کشور بر آن تاکید موکد دارند و ایضا فرصتی برای 
فعالان غیردولتی عرصه اقتصاد کشور برای گشودن این پنجره و 
دمیدن هوای تازه تری به کالبد اقتصاد غیردولتی است؛ که بررسی 
ادعای جذب سرمایه های بخش خصوصی برای ایجاد ثروت و 
حرکت چرخ توسعه در این مسیر بر عهده صاحب نظران عرصه 
اقتصاد و... است، اما آن چه قابل مشاهده است، حاکی از این است که 
در آستانه دهه فجر انقلاب اسلامی و با مشارکت بخش خصوصی، 
چندین پروژه عمرانی )تفریحی، ورزشی( در دارالشهدای تهران برای 
جبران محرومیت های شهروندان این منطقه افتتاح خواهد شد. بر 

ماست که #منصف_باشیم.

گزارش »دنیای هوادار« از بلاتکلیفی خانه مطبوعات؛

کارشکنی ها صدای مدیرکل را 
هم درآورد

ناصر مقدم: خانه مطبوعات در برزخ به سر می برد

چهارمین جشنواره ملی »ایده ها و فرصت ها« برگزار می شود

یادداشت یادداشت

یادداشت

رضا شاعری

مهرداد تیموری

طبق برخی شنیده ها، جمعی از خانواده های معزز شهد، جانبازان، آزادگان و ایثارگران در حال تهیه  نامه ای هستند که بر اساس آن از دکتر ایمانی امام جمعه و رییس محترم 
شورای فرهنگ عمومی فردیس درخواست شده که نسبت به گسترش هیئت رزمندگان این شهرستان مساعدت کنند. در این نامه تاکید شده است:»با توجه به استقلال شهرستان 

فردیس، انتظار می رود که فعالیت های مختلف و متعدد هیئت رزمندگان این شهرستان بخصوص در حوزه های فرهنگی به اقصی نقاط شهرستان فردیس توسعه داده شود.«

درخواست گسترش هیئت رزمندگان از امام جمعه فردیس 
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

شهری

سوخت  زیستی چیست؟
به گزارش »دنیای هوادار«، محدود بودن سوخت های فسیلی ، گران 
بودن و ضررهای ناشی از استفاده از آن، باعث شده که انسان به 

استفاده از انرژی ها ی تجدیدپذیر روی بیاورد.
یکی از انواع انرژی های تجدیدپذیر سوخت زیستی است. تاکنون 
تصور بر این بوده که استفاده از این نوع از سوخت، انتشار گازهای 
گلخانه ای را کاهش داده و به حفظ محیط زیست کمک می کند. 
اما در فوریه  سال جاری میلادی دو گزارش در مجله  علمی ساینس 

Science منتشر شد که مدعی خلاف این امر بود.
در یکی از این گزارش ها نویسنده، این اعتقاد که سوخت زیستی 
انتشار گاز دی اکسید کربن را کاهش می دهد را زیر سئوال برده 
است. دکتر مجید عباس پور، رئیس دانشکده  محیط زیست و انرژی 
در تهران نیز به زیان های استفاده از سوخت زیستی اشاره کرده و 

آن را جایگزین مناسبی برای سوخت های فسیلی نمی داند.

سوخت زیستی چیست؟
منابع  از  که  است  سوخت  از  نوعی   Biofuel یا  زیستی  سوخت 
زیست توده یا Biomass به دست می آید. این سوخت  شامل بایودیزل، 
اتانول مایع، متانول و سوخت های دیزل گازی می شود. از منابع اولیه  
سوخت  های زیستی می توان به ضایعات چوبی ، تفاله های محصولات 

کشاورزی، نیشکر، غلات، روغن گیاهان و سبزیجات اشاره کرد.
بایو دیزل یکی از انواع سوخت های گیاهی است. بایودیزل را می توان 
از روغن های گیاهی و چربی حیوانات تولید و از آن به جای گازوئیل 
در موتورهای گازوییلی استفاده کرد. بایودیزل از ترکیب شیمیایی 
روغن های گیاهی یا حیوانی با هیدروکسید سدیم و متانول ) یا 

اتانول ( حاصل می شود.
بسیاری در اروپا به استفاده از بایودیزل روی آورده اند. در حقیقت 
از میان دیگر انواع سوخت های زیستی، بایودیزل بیشترین استفاده 

را در این قاره دارد.

امکان تولید سوخت زیستی در ایران
به گفته دکتر مجید عبا س پور، رئیس دانشکده  محیط زیست و 
انرژی دانشگاه آزاد تهران، بایودیزل یا سوخت زیستی را می توان 
از  از جمله در خودروها: »یکی  برد،  به کار  در جاهای مختلف 
کاربردهایی که به صورت گسترده دنبال آن هستند،  تولید سوختی 
است که برای احتراق موتور مناسب باشد و لذا کاربرد عمده ای در 
خودروها دارد. ولی در جاهای دیگر می توان آن را در رابطه با منابع 
ثابت استفاده کرد. ولی با توجه به هزینه ای که در  حال حاضر دارد، 
بیشتر در خودروها استفاده می شود. در بعضی از کشورها عملا دارند 
از آن استفاده می کنند، مثل برزیل. ولی ما در ایران هنوز موردی 

نداریم که از این نوع سوخت، استفاده  عملی شود.«
او در مورد امکان تولید چنین سوختی در ایران متذکر می شود: »در 
کشور ایران مراکزی که توانمندی داشته باشند و بتوانند از این نوع 
سوخت استفاده کنند، مناطق جنوبی هستند که در مناطق وسیعی 

کشت نیشکر صورت می گیرد با هدف تولید شکر.
ولی ساقه های نیشکر که اصطلاحاً به آن باگاس گفته می شود و 
برای تولید شکر به طور مستقیم قابل استفاده نیستند و در برخی 
مناطق به صورت پسماند است را می سوزانند که این کار درستی 
نیست، چون گازهایی که متصاعد می کند، مناسب نیست و از 

طرفی خود این محصول، قابل استفاده است.
یعنی همین پسماندهای ناشی از فرآورده های نیشکر قابل استفاده 
از  یکی  میشود.  استفاده  کاغذسازی  صنعت  در  که  هستند 

کاربردهایش در تولید سوخت هست.«

محاسن و مضرات سوخت زیستی
تاکنون عقیده  برتر جوامع علمی این بوده که مصرف سوخت های 
زیستی در قیاس با سوخت  های فسیلی، عوارض منفی کمتری به 
دنبال دارد. اما اخیرا انتقادها و گزارش هایی منتشر شده که خلاف 

این عقیده را ترویج می کند.
و  زیستی  سوخت  تولید  راه های  بر  بیشتر  انتقادها  نخستین 
پیامدهای آن متمرکز بود. مطرح شد که: روی آوردن به استفاده از 
اتانول که یکی از انواع سوخت های زیستی است و افزایش ناگهانی 
تقاضای ذرت برای تولید این نوع سوخت، موجب شده که در برخی 

کشورها بهای مواد غذایی به شدت بالا برود.
اما انتقادی که در گزارش اخیر مجله  ساینس مطرح شده، اندیشه  
محوری زیست  محیطی بایوفیول ها را به زیر سئوال برده است. 
محققان می گویند، تبدیل جنگل ها و علفزاران به کشتزارهای 
گیاهان مولد سوخت زیستی، میزان دی  اکسید کربن موجود در 

هوا را به شدت بالا می برد.
جو فارگیونه، بومشناس و نویسنده  اصلی گزارش مذکور می گوید: 
»سوزاندن جنگل ها و پوسیدن گیاهان موجود در آن موجب آزاد 
گشتن کربن ذخیره در زمین و انتشار آن در هوا به صورت گاز دی 

اکسید کربن خواهد شد.«
فارگیونه ادامه می دهد: » بسیاری نمی دانند که دی اکسید کربن 
موجود در زمین و گیاهان، سه برابر دی اکسید کربن موجود در 
هوا است. اگر بخواهیم کاهش دی اکسید کربن موجود در جو بر 
اثر استفاده از سوخت زیستی را محاسبه  کنیم،  باید در ابتدا حساب 
کنیم، چه میزان از این گاز بر اثر تبدیل زمین به زمین قابل کشت 

گیاه مولد این سوخت به هوا منتشر شود.«
فارگیونه در این مورد نیز محاسبه ای در خور توجه دارد: »از تبدیل 
یک هکتار علفزار به کشتزار ذرت، 110 تن گاز دی اکسید کربن به 
هوا متصاعد می شود. فرض کنیم که یک هکتار زمین را به زمین 
قابل کشت ذرت تبدیل کردیم تا از آن اتانول که یک نوع سوخت 
زیستی است، به دست بیاوریم. اگر کاهش انتشار دی اکسید کربن 
حاصل از مصرف اتانول را در هر سال محاسبه کرده و از این 110 
تن گاز آزاد شده کم کنیم، 93 سال طول می کشد که به نقطه  صفر 

برسیم، یعنی به نقطه ای که در ابتدا از آن شروع کردیم.«
فارگیونه از سازمان زیست محیطی نیچر  به خشک کردن زمین های 
باتلاقی به منظور کاشت درخت نخل در اندونزی اشاره کرده و 
می گوید که خشک کردن این زمین ها موجب تصاعد مقدار زیادی 

گاز دی اکسید کربن به هوا می شود.

راه کارهای تازه
نویسنده  گزارش مندرج در مجله  ساینس به دنبال پیدا کردن 
روزنه ای برای خروج از این بن بست است. فارگیونه می گوید، راه حل 
این است که به جای تخریب زمین های حاصلخیر، زمین های بایر و 
بی آب و علف را به زمین های قابل کشت تبدیل کنیم. بدیهی است 
که نمی توان در اینگونه زمین ها ذرت یا نخل کاشت. اما می توان 

مانند آمریکا چمنزارانی قابل بهره برداری ایجاد کرد.
فارگیونه راه های دیگری را نیز  مطرح می کند. به عقیده  او می توان 
از پسماندهای گیاهی، سبوس باقیمانده  بعد از درو، درختانی که بر 
اثر طوفان از جا کنده می شوند یا درختانی که آنها را به ناچار برای 
جلوگیری از گسترش آتش سوزی جنگل ها قطع می کنیم، استفاده کرد.
دکتر مجید عباس پور نیز بر استفاده از پسماندها تأکید دارد: »من 
فکر می کنم که سوخت های گیاهی یا زیستی نمی توانند به عنوان 
عامل جایگزین سوخت های فسیلی عملا مورد توجه قرار بگیرند. 
یعنی اگر بنا باشد که زمین را کشت کنند، برای اینکه سوخت 

تولید بکنند.

دانستنی

رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شورای اسلامی شهر کرج خواستار راه اندازی سامانه دریافت پیشنهادات و نقطه نظرات شهروندی شد و آن را گامی در راستای ارتقای 
سطح مشارکت شهروندان دانست. به گزارش »دنیای هوادار«، مهدی حاجی قاسمی با بیان اینکه می توان به پیشنهادات خوبی که به این سامانه واصل می شود، پاداش هایی نیز ارائه 

داد گفت: هرچه سطح مشارکت های شهروندی افزایش یابد، می توان نتایج بهتری را در راستای شکوفایی شهر و پیشرفت پروژه های عمرانی و خدماتی شاهد بود.

سامانه دریافت نظرات شهروندی در شهرداری کرج ایجاد شود

اسلامی شهر  و هفتم شورای  جلسه صد 
کرج روز گذشته 18 آذرماه 1397 در حالی 
برگزار شد که نطق های پیش از دستور به 
لوایح مربوط به تسهیل تردد معلولان در 
در  چند  هر  داشت.  اختصاص  کرج  شهر 
تذکری مهم رحیم خستو خواستار شفاف 
سازی پرونده البرزمال از سوی شهرداری 
این کلانشهر شد و گفت: با توجه به تبعات 
احتمالی این موضوع بر روند سرمایه گذاری 
که  رود  می  انتظار  کرج،  شهر  سطح  در 
شهرداری نسبت به برگزاری جلسه ای با 
حضور نمایندگان نهادهای قضایی و نظارتی 
برگزار کند تا نسبت به شفاف سازی ابعاد 

آن اقدام شود.

به گزارش »دنیای هوادار« رئیس کمیسیون هنر 
و ارتباطات شورای شهر کرج در بخشی دیگر از 
سخنان خود در خصوص روز جهانی معلولان 

معلولین  برای  که  گذشته  هفته  گفت:  نیز 
نامگذاری شده بود، شاهد درد دل های زیاد 
این عزیزان بودیم اما متاسفانه باید پذیرفت که 
شهرهای کشور به لحاظ توجه به پیاده محوری 
و زیست پذیری ضعف های جدی دارند و بی 
شک شرایط برای معلولین چند صدان سخت 
تر است. البته شورای اسلامی شهر کرج پیش 
از این مصوباتی در راستای ارتقای رفاه معلولین 

داشته اما هنوز اجرایی نشده اند.
 او ادامه داد: انتظار می رود که شهرداری کرج 
نسبت به اختصاص چند دستگاه خودرو ون 
یا اتوبوس جهت تردد معلولین در سطح شهر 
اقدام نماید تا حداقل این عزیزان برای جابه 
جایی های کوتاه برُد با دغدغه ای مواجه نباشند. 
عضو شورای اسلامی شهر کرج همچنین هنگام 
طرح لایحه مرتبط با افزایش سهام شهرداری 
در بیمارستان امام خمینی که این روزها درگیر 
پرداخت حقوق کارکنان می باشد، تصریح کرد: 

قبل از هرگونه پرداختی بایستی نقش و جایگاه 
شهرداری در اداره این مرکز درمانی مشخص 
شود و همچنین این موضوع که آیا ما صرفاً 
شریک زیان و بدهی این بیمارستان هستیم، 

شفاف سازی شود.

تکلیف  تعیین  خمینی  امام  بیمارستان 
شود

عباس زارع طرح لایحه اصلاح بودجه 9۷ 
شهرداری کرج را که برای اولین بار صورت 
پذیرفت و به تصویب اعضا رسید، یکی از 
اقدامات متفاوت این شورا در راستای شفاف 
سازی مالی دانست و ضمن تقدیر از چنین 
اقدامی، از آمادگی شورا برای اصلاح بودجه 
تا  داد  خبر  ماهه  سه  زمانی  های  بازه  در 
شهرداری از ارسال لوایح خُرد مرتبط با این 

مهم پرهیز کند. 
 رئیس شورای اسلامی شهر کرج همچنین با 

اشاره به بدهی های کلان شهر به بانک شهر 
و سودهای متعلقه از شهردار تقاضا کرد که 
تکلیف  کارشناسی  های  کارگروه  تشکیل  با 
نحوه پرداخت و تسویه حساب با بانک مذکور 
را مشخص کند تا در آینده به نگرانی بیشتر 

تبدیل نشود. 
به  اختیار  تفویض  لایحه  طرح  هنگام  در  او 
نهاد  در  آنچه  که  کرد  تاکید  کرج،  شهردار 
به  توجه  باشد،  اهمیت  حائز  باید  شهرداری 
تکریم ارباب رجوع، مقابله با تخلفات، کاهش 
هزینه ها و حرکت به سمت شهر الکترونیک 

است. 
زارع در خصوص بیمارستان امام خمینی که 
شهرداری کرج یکی از سهامداران اصلی آن 
موضوع  این  تکلیف  تعیین  خواستار  است، 
در آینده ای نزدیک شد و از آمادگی شورای 
اسلامی شهر برای نقش آفرینی در راستا و 

تعامل با نهادهای استانی خبر داد.

اعضای شورای شهر کرج خواستار شدند؛

تعیین تکلیف بیمارستان امام خمینی و شفاف سازی پرونده البرزمال 

تاثیر توسعه گردشگری شبانه
بر امنیت پایتخت

رئیس کمیته گردشگری شورای شهر تهران، از تلاش برای گسترش 
گردشگری شبانه در شهر تهران خبر داد و گفت: »با رونق گردشگری 

در شب، امنیت مناطق کمتر ایمن نیز افزایش می یابد.« 

به گزارش »دنیای هوادار«، حسن خلیل آبادی درباره وضعیت کنونی 
گردشگری شبانه تصریح کرد: »در حال حاضر گردشگری شبانه 
به عنوان حیات شبانه شهر تهران مطرح شده و پیشرفت خوبی در 

حوزه باغ موزه دفاع مقدس داشته است.«
وی افزود: »به اعتقاد ما، شب و روز تهران، خیلی نباید با یکدیگر 
متفاوت باشند و بر همین اساس طرح حیات شبانه شهر می تواند 
شب های تهران را همانند اکثر کلان شهرهای جهان فعال تر کند 
تا مردم بتوانند در تمامی ساعات شب و روز به پیگیری کارهای 

خود بپردازند.« 
این عضو شورای شهر خاطرنشان کرد: »هر جا حضور مردم 
بیشتر باشد، امنیت هم بهتر تامین می شود. برخی از مکان های 
منطقه 1۲، کاخ گلستان، بازار و خانه های تاریخی که در بیرون 
بازار هستند جزو مناطق گردشگری به شمار می آیند. این مناطق 
به دلیل اینکه در محدوده بازار هستند و بازار، شب ها تعطیل 
با آسیب های  افرادی که  برای  امنی  به جای  و خلوت است، 
برخی  است  ممکن  و  تبدیل شده  مواجه هستند،  اجتماعی 

اتفاقات در آنجا رخ دهد.« 
خلیل آبادی افزود: »البته باید گفت که اتفاقا یکی از اهداف حیات 
شبانه شهر تهران این است که این مناطق را فعال کند؛ چراکه افراد 
آسیب دیده اجتماعی معمولا به جاهای خلوت و تاریک پناه می برند 
و اگر ما بتوانیم این مناطق را فعال کنیم، برای آن افراد بزهکار ناامنی 

ایجاد و سبب می شود تا از آن مناطق دور شوند.«

مجاورت پهنه های فرونشست زمین
با دو گسل فعال تهران

محدوده فرونشست به ویژه در دشت شهریار در کنار گسل های 
فعال شمال تهران، پردیسان و گسل ماهدشت - جنوب کرج قرار 

گرفته است.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، به دلیل ادامه دار بودن 
خشکسالی ها، حفر چاه های غیر مجاز و افزایش جمعیت، کشور 
با مخاطره فرونشست هایی مواجه است که به اعتقاد محققان در 
کلان شهری مانند تهران با ادامه این پدیده، زیر ساخت های شهری 

در معرض مخاطره قرار دارند.
خط  کیلومتر   1۲0 حدود  اعلام شده،  آمارهای  اساس  بر 
از خطوط مترو، حدود ۲00 کیلومتر  راه آهن و ۲5 کیلومتر 
معابر  و  راه ها  کیلومتر   ۲300 حدود  بین شهری،  اتوبان های 
شهری و بین شهری اصلی و فرعی در معرض مخاطرات ناشی 
از فرونشست قرار دارند و باید موارد  ۲1 پل و بیش از ۲50 هزار 
ساختمان  و حدود 3 میلیون نفر جمعیت در استان تهران را به 

آن اضافه کرد.
پژوهشگاه  علمی  هیات  عضو  زارع،  مهدی  دکتر  اساس  این  بر 
بین المللی زلزله شناسی و مهندسی زلزله یادداشتی را به خبرگزاری 

دانشجویان ایران )ایسنا( ارسال کرده که به این شرح است:
مساله فرونشست زمین در ایران، مخاطره ای طبیعی و جدی است، 
به نحوی که افزایش تعداد دشت های ممنوعه کشور در سال 134۷ 
حدود 15 دشت بوده و در سال 1393 به 319 دشت، افزایش 
یافته و بر اساس گزارش سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی 
در بسیاری از دشت های ایران خسارت های جبران ناپذیری را به 

زیرساخت ها وارد کرده است.

اخبار

کرج 300 اتوبوس کم دارد!
تعداد  اینکه  بیان  با  کاظمی  استاد  مجید 
نیاز شهروندان  پاسخگوی  اتوبوس های کرج 
نیست گفت: در حال حاضر اتوبوسرانی کرج 
به بیش از 300 دستگاه اتوبوس جدید نیاز 
دارد تا بتواند خدمات با کیفیتی به شهروندان 

ارائه دهد.

به گزارش »دنیای هوادار«، وی با اعلام هزینه 
ماهانه هر دستگاه اتوبوس افزود: برای پرداخت 
اتوبوس  هر  نگهداری  تعمیرو  راننده،  حقوق 
ماهانه بین 15 تا 1۷ میلیون تومان هزینه 

می شود.
وی اظهار کرد: البته اگر ۲00 دستگاه اتوبوس 
به سیستم حمل و نقل عمومی شهر اضافه 
شود، بخشی عمده ای از کمبودهای موجود 

مرتفع می شود.
استاد کاظمی گفت: شهرداری کرج در صدد 
این  خرید  نیاز  مورد  هزینه های  تمام  است 
اتوبوس ها که با نرخ امروزی دلار 350میلیارد 

تومان است را در قالب تهاتر تامین کند.
وی افزود: شورای شهر مصوبه این طرح را به 
تصویب رسانده و امیدواریم به زودی اقدامات 
لازم برای خرید این اتوبوس ها از شرکت های 

معتبر خودروسازی آغاز شود.

جدیدی  اتوبوس  است  سال  شش 
خریداری نشده است

استاد کاظمی با اشاره به دلیل کمبود اتوبوس 
در کرج توضیح داد: حدود شش سال است که 
هیچ اتوبوس یارانه ای به ناوگان حمل و نقل 
عمومی کرج اضافه نشده و چون قیمت اتوبوس 
هر سال افزایش داشته، شهرداری هم نتوانسته 

اتوبوس جدیدی خریداری کند.
سال   هر  دولت  این،  از  پیش  داد:  ادامه  وی 
تعدادی اتوبوس در اختیار شهرداری قرار می داد 
که این واگذاری بخش زیادی از نیاز سیستم 

حمل و نقل عمومی شهرها را تامین می کرد.
به گفته رئیس سازمان حمل و نقل بار و مسافر 
شهرداری کرج عمر مفید هر دستگاه اتوبوس 
حدود 10 سال است ولی در حال حاضر برخی 
از اتوبوس های کرج سن شان از 10 سال بیشتر 
است که این امر کیفیت خدمات رسانی به 

شهروندان را کاهش می دهد.
وی خاطر نشان کرد: تا زمان اضافه شدن این 
موجود  اتوبوس های  دارد  ضرورت  اتوبوس ها 
نیازهای  بتوانند  تا  نوسازی و بهسازی شوند 

شهروندان را تا حدودی مرتفع کنند.

برای  تومان  میلیون  هفت  اختصاص 
بهسازی اتوبوس های فرسوده 

برای  تومان  میلیارد  هفت  داد:  توضیح  وی 
بهسازی و نوسازی اتوبوس های کرج اختصاص 
داده شده که با تزریق آن حال سیستم حمل 

و نقل عمومی کرج تا حدودی خوب می شود.

استاد کاظمی گفت: به جز نوسازی اتوبوس های 
فعال، تعدادی اتوبوس فرسوده هم در پارکینگ 
شرط  به  شده  بنا  که  است  موجود  سازمان 
بازسازی و ورود به خط به بخش خصوصی 
واگذار شوند که با این کار تعداد اتوبوس های 

فعال از 450 مورد افزایش پیدا می کند.
وی دربخش دیگری از صحبت های خود به 
پرتردد ترین خط اتوبوسرانی کرج اشاره کرد 
به  بهشتی  ترین خط، خط  پرتردد  افزود:  و 
حصارک است که بیشترین تعداد اتوبوس ها را 

نیز به خود اختصاص داده است.

پیگیری اجرای طرح بلیط الکترونیک
طرح  اجرای  برای  پیگیری  به  اشاره  با  وی 
بلیط الکترونیک در کرج توضیح داد: این طرح 
مشکلاتی دارد که امید است با رایزنی پیمانکار 
شاهد  و  شود  مرتفع  زودی  به  مسئولین  و 

دسترسی مردم به بلیط الکترونیک باشیم.
وی در پاسخ به اینکه چرا درهای ایستگاه های 

مکانیزه اتوبوس قبل از پایان کار سیستم بسته 
این  درهای  حاضر  حال  در  گفت:  می شود، 
ایستگاه ها از هشت شب به بعد بسته می شود 
و این کار با هدف حفظ نظافت و ایمنی این 

فضاها صورت می گیرد.

شکایات مردم پیگیری می شود 
مسافر  و  بار  نقل  و  حمل  سازمان  رئیس 
شهرداری کرج در بخش پایانی صحبت های 
رغم  علی  سازمان  اینکه  بیان  با  خود 
محدودیت ها و کمبودها پاسخگوی شکایات 
و  گشت  خودروی  افزود: 14  است،  مردمی 
اتوبوس های  فعالیت  بر  کنترل  دستگاه   35
کرج نظارت دارند تا بهترین خدمات رسانی به 

شهروندان صورت بگیرد.
می توانند  شهروندان  گفت:  کاظمی  استاد 
هرگونه اعتراض و شکایت خود را به ناظران 
با  وقت  اسرع  در  تا  دهند  اطلاع  اتوبوسرانی 

متخلفان برخورد شود.

معاون عمرانی فرماندار کرج گفت: 800هکتار 
شناسایی  شهرستان  دراین  فرسوده  بافت 
شده که تدابیر ویژه ای درستاد بازآفرینی 
پایدارشهری برای آنها پیش بینی شده است.

به گزارش »دنیای هوادار«، حسین شریف 
تهدید  فرسوده  های  بافت  گفت:  کاظمی 
جدی برای سلامت مردم در حوادث طبیعی 

محسوب می شود که بازسازی سریع آنها 
ضروری است.

وی ادامه داد: محلاتی از مناطق یک، چهار، 
کاری  حوزه  در  کرج  داری  شهر  و 6  پنج 

بازآفرینی قرار گرفته است .
شریف کاظمی گفت: براین اساس تلاش می 
شود تا بودجه ای خاص برای این مناطق با 
هدف انجام امور زیربنایی، تملک ،بهسازی 

معابر و رفع موانع توسعه درآنها جذب شود.
درخط  اکنون  کرد:  خاطرنشان  وی 
چهارحصارکرج 3۷.5 هکتار بافت فرسوده 
شناسایی شده و با تشکیل جلسات زمینه 
برای اخذ سند مالکیت ساکنان این منطقه 

فراهم شده است.
یک سوم جمعیت استان البرز در بیش از 
۲ هزار هکتار بافت فرسوده و غیرمقاوم این 
استان سکونت دارند که زنگ خطری برای 
وقوع بحران به ویژه در حوادث طبیعی است.

وجود 800 هکتار بافت فرسوده در کرج

وزیر راه و شهرسازی از واگذاری بخشی 
از واحدهای مسکن مهر به کمیته امداد 
امام خمینی )ره(به منظور تامین مسکن 
حمایتی  نهاد  این  پوشش  تحت  اقشار 

خبر داد.

از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
شهرسازی،  و  راه  وزارت  خبری  پایگاه 

واحد های  تکمیل  اسلامی،  محمد 
و  مردم  با کمک  مهر  باقیمانده مسکن 
برنامه های  اولویت  های  از  را  متقاضیان 
مسکن اعلام کرد و گفت: 60 هزار واحد 
مسکن مهر به کمیته امداد امام خمینی 
)ره( منتقل می شود که تعداد این واحدها 
بررسی  به شهر در حال  به صورت شهر 
است.  این واحدها بخشی از 100 هزار 
در  متقاضی  بدون  مهر  مسکن  واحد 
و  راه  وزیر  است.  کشور  مختلف  نقاط 
شهرسازی با توجه به وظیفه دولت برای 
فراهم کردن شرایط خانه دار شدن اقشار 
کم درآمد و متوسط جامعه و همچنین 
مسکونی  وسازهای  ساخت  بازار  رکود 
جریان سازی  ما  برنامه  مهم ترین  گفت: 
تولید مسکن با هدف ایجاد تعادل بین 
نوع  با میزان و  و  تقاضا  حجم و جنس 

عرضه در بازار مسکن است.

واگذاری مسکن مهر به کمیته امداد امام خمینی )ره(

شهردارها به هر روشی که انتخاب شده باشند 
و هر توانایی که داشته باشند، برای پیاده کردن 

برنامه هایشان نیاز به زمان دارند.

از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
دنیا  شهرهای  بزرگترین  تجربه  همشهری، 
نشان می دهد که اگر یک مدیر خوب در مدت 
زمانی نسبتاً  طولانی فرصت این را داشته باشد 
تا همه برنامه ها و اهدافش را اجرا کند و به ثمر 
برساند، نه تنها شهر در بهترین وضعیت خود 
قرار می گیرد، بلکه شهروندان نیز تا مدت ها نام 

او را بر سر زبان ها نگه می دارند.
شاید برای ما تهرانی هایی که عادت کرده ایم 
را  جدید  شهردار  یک  بار  یک  سال  دو  هر 
تجربه کنیم، جالب باشد که بدانیم در یکی 
از شهرهای بزرگ کانادا، پیرزنی 8۲ ساله، 
بیست و هشت سال است که سمت شهرداری 

را در اختیار دارد.
از سال 19۷8  خانم هازل مک کالیون که 
شهردار میشیسوگا در کاناداست، به خاطر 
ملاحظات  از  خالی  و  صریح  اظهارات 
موفق  مدیر  این  است.  معروف  سیاسی اش 
که در سال ۲005 به عنوان دومین شهردار 
برتر جهان انتخاب شده بود در همان ابتدای 
تصدی پست شهرداری با یک بحران بزرگ 

مواجه شد و یک قطار حامل مواد شیمیایی 
بسیار خطرناک درست در کنار شهر دچار 
سانحه شد و جان شهروندان میشیسوگا را به 

خطر انداخت.
خانم مک کالیون در یک عملیات بزرگ که 
همچنان شهره خاص و عام است توانست در 
مدت کوتاهی ۲00 هزار نفر از ساکنین را از شهر 
خارج کند. جالب اینکه در این اتفاق نه کسی 
کشته شده و نه کسی آسیب جدی دید، تنها 
اتفاق قابل توجه شکستن زانوی شهردار در حین 
کمک به تخلیه شهر بود. این اتفاق همچنان یک 

رکورد در مدیریت بحران محسوب می شود.
اما این تنها یک شروع برای اقدامات بزرگ 
خانم کالیون بود. هم اکنون میشیسوگا که 
از چند  ابتدای سال 19۷8 مجموعه ای  در 
روستای کوچک و پراکنده بود، تبدیل به یکی 
از شش شهر بزرگ کانادا شده است و همه جا 
از آن به عنوان پایتخت اقتصادی، صنعتی و 

تفریحی کانادا یاد می شود.
مدیریت بسیار موفق هازل مک کالیون در 
این مدت طولانی باعث شده که میشیسوگا 
یکی از معدود شهرهای کانادا باشد که هیچ 
بدهی   ندارد و از سال 19۷8 هیچ وامی دریافت 
نکرده است. در مقابل میزان پس انداز شهر650 
میلیون دلار برآورد می شود و در این زمینه از 

بسیاری از شهرهای کانادا جلو تر است.

فیلادلفیا شهر سلامتی
لازم  حتماً   شهر  یک  موفق  اداره  برای  اما 
نیست ۲8 سال شهردار باشید. جان فرانکلین 
استریت، شهردار فیلادلفیا، یکی از کسانی 
است که این جمله را ثابت کرده است. شهردار 
خانواده  یک  در  که  فیلادلفیا  سیاهپوست 
بسیار فقیر به دنیا آمده است، در سال1999 
به عنوان شهردار انتخاب شد. او در طول این 
مدت همواره روی تقویت روابط همسایگی، 
آموزشی  امکانات  پیشرفت  و  اشتغال زایی 
تأکید کرده و در این زمینه ها موفقیت های 

بسیاری را کسب کرده است.
او دکترای حقوق دارد و تلاش برای اصلاح 
قوانین حمل، خرید و فروش اسلحه از جمله 
اقدامات او در جهت کاهش نرخ جرم و جنایت 

در این شهر بوده است.
یکی دیگر از موفقیت های جان اف. استریت 
در  کتابخوانی  سرانه  توجه  قابل  بالابردن 

فیلادلفیا است. همچنین او برای اولین بار در 
تاریخ این شهر میزان مالیات ها را کاهش داده و 

رکورد اشتغال زایی فیلادلفیا را در اختیار دارد.
فیلادلفیا تا پیش از روی کار آمدن استریت، از 
نظر فناوری اطلاعات یکی از سطح پایین ترین 
از  یکی  به  اکنون  اما  بود،  آمریکا  شهرهای 
برجسته ترین شهرها در این زمینه تبدیل شده 
به طوری که متخصصین جوان کامپیوتر همگی 

در تلاش برای اقامت در فیلادلفیا هستند.
بعد از اینکه در سال ۲000 یک نشریه سلامت 
را »شهر مردان چاق«  این شهر  آمریکا  در 
لقب داد، شهردار تلاش های گسترده اش را 
برای حفظ سلامت جامعه خصوصاً  آقایان، 
آغاز کرد. از جمله این اقدامات احداث صدها 
مایل مسیر مناسب برای پیاده روی بود. او با 
ترغیب مردم شهر برای استفاده از دوچرخه 
تا حد زیادی موفق شد تا از افزایش بی رویه 
ترتیب  این  به  و  وزن شهروندان جلوگیری 
چندین میلیون دلار در هزینه های درمانی 

شهر صرفه جویی کند.

معروف ترین شهرداران جهان
چه کسانی هستند؟

رکورد بالای تولید کربن در ۲018

گزارش ها حاکی از آن است که انتشار جهانی گاز کربن در سال 
۲018 میلادی به بالاترین رکورد می رسد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از گاردین، کارشناسان گفتند: 
بالاترین رکورد انتشار جهانی گاز کربن در سال ۲018 به این 
مفهوم است که تولید این آلاینده در مسیر مخالف با آنچه که 

برای مقابله با تغییرات اقلیمی ضروری است، قرار دارد.
در  که  کربن«  »پروژه جهانی  در  گرفته  تحقیق صورت  بنابر 
کنفرانس آب و هوایی سازمان ملل در لهستان ارائه شد، این 
افزایش در نتیجه بالا رفتن تعداد خودروها و تجدید استفاده از 
زغال سنگ است و نشان می دهد جهان در مسیر فاجعه بار گرمای 
جهانی باقی مانده  است. هرچند، گزارش ها حاکی از آن است در 
صورتیکه در بخش های حمل و نقل، صنعت و کشاورزی تغییراتی 
حاصل شود می توان تا سال ۲0۲0 روند انتشار گازهای گلخانه ای 

را معکوس کرد.
در این مطالعه برآورد شده  است که انتشار گاز کربن در سال 
۲018 میلادی ۲.۷ درصد افزایش خواهد یافت و نسبت به 
سال های قبل بیشتر است. تقریبا تمامی کشورها در افزایش 
تولید این آلاینده نقش داشته اند و انتشار گاز کربن در چین، 
آمریکا و هند در سال ۲018 به ترتیب 4.۷، ۲.5 و 6.3 درصد 

بیشتر شده  است.
به گفته کارشناسان افزایش جهانی انتشار گاز کربن نگران کننده 
است زیرا برای مقابله با تغییرات اقلیمی لازم است میزان تولید 

این آلاینده کاهش یافته و در نهایت به صفر برسد.

محیط زیست
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ویژه مهناز افشار به دلیل مداخله در امر پزشکی و تبلیغ یک آمپول خطرناک به دادسرای تهران احضار شد. به گزارش »دنیای هوادار« در پی مداخله مهناز افشار در امر پزشکی و 
معرفی و تبلیغ یک آمپول خطرناک برای معتادین در فضای مجازی، دادستانی تهران به منظور ادای پاره ای از توضیحات وی را احضار کرده است. دادستانی تهران مهناز افشار 

را به دلیل مداخله در امر پزشکی و معرفی و تبلیغ یک آمپول خطرناک برای معتادین در فضای مجازی برای ادای پاره ای از توضیحات وی را احضار کرده است.

مهناز افشار به دادسرا  احضار شد

»قسم«  )محسن تنابنده(
محسن تنابنده که بیشتر او را با سریال »پایتخت می 
شناسیم«، دومین فیلم خود را تحت عنوان»قسم« کلید 
زده است و تا کنون بخش زیادی از فیلمبرداری کار را 
جلو برده است. اولین تجربه کارگردانی او، »گینس« بود 
که با »رضا عطاران« زوج جذابی به نظر می رسیدند 
هرچند که خود فیلم خیلی قابل اتکا نبود اما می شد به 

عنوان تجربه اول نیم نگاهی به آن داشت.
جلیل شعبانی تهیه کننده سینما، درباره آخرین وضعیت 
ساخت فیلم سینمایی »قسم« گفت: فیلمبرداری این 
یک  حدودا  و  دارد  ادامه  شاهرود  در  سینمایی  فیلم 
سوم آن انجام شده است. این تهیه کننده درباره حضور 
»قسم« در جشنواره فیلم فجر اظهار کرد: تمام تلاش 
و هدف ما حضور در جشنواره فیلم فجر است تا اولین 

نمایشش در این رویداد فرهنگی هنری باشد.
گفتنی است؛ در فیلم سینمایی »قسم« به کارگردانی 
سعید  افشار،  مهناز  چون  بازیگرانی،  تنابنده  محسن 
می کنند. بازی  و...  پورشیرازی  حسن  و   آقاخانی 

»متری شیش و نیم« )سعید روستایی(
بعد از »ابد و یک روز« و درو کردن آن همه جایزه در 
جشنواره فجر، حالا همگان بی صبرانه منتظر دومین 
ساخته سعید روستایی در سینما هستند تا ببیند آن 
همه موفقیت برای ابد و یک روز اتفاقی بوده است یا واقعا 
این جوان خوش آتیه حرف های زیادی برای گفتن در 

سینما دارد.
جوان ۲6 ساله سینما برای دومین فیلمش هم دوباره 
سراغ موضوعی مثل »اعتیاد« رفته و باز هم همان زوج 
»پیمان معادی« و »نوید محمد زاده« و البته »پریناز 

ایزدیار« را جلوی دوربینش برده است. 
گفتنی است، روستایی در پشت صحنه نیز از یک تیم 
فوق العاده حرفه ای کمک می گیرد که می تواند به 
کیفیت فیلم بیش از کار اولش کمک کنند. او برای 
برای طراحی  و  بهمنش«  فیلمبرداری سراغ »هومن 
صحنه از »محسن نصراللهی« دوتا از عوامل حرفه ای و 

امتحان پس داده سینما یاری گرفته است.

»مردی بدون سایه«  )علیرضا رئیسیان(
»مردی بدون سایه« که همکاری مشترکی با اسپانیا 
بود، در بیش از 10 لوکیشن در این کشور مقابل دوربین 
رفت و شهرهایی همچون مالاگا، ماربیا و الخزیرا از جمله 
شهرهایی بودند که صحنه های آخرین فیلم از سه گانه 
عاشقانه رئیسیان در آنها تصویربرداری شد. پس از پایان 
در ۲5  و  ایران  در  فیلمبرداری  اسپانیا،  سکانس های 

لوکیشن مختلف در تهران و حومه پیگیری شد.
در این میان بیماری ناگهانی علیرضا رئیسیان و عمل 
و بستری شدن او، تاخیر کوتاهی در روند تولید ایجاد 
کرد که بلافاصله پس از مرخص شدن این فیلمساز از 
بیمارستان از سر گرفته شد. رئیسیان بر این باور است که 
بدون حضور عوامل حرفه ای و سختکوش تولید، این اثر 
که مشکل ترین تجربه کارگردانی او بوده ممکن نمی شد.

تم »مردی بدون سایه« در مورد بحران عاطفی آدمها 
و روابط عاشقانه و زناشوئی و نقش فضاهای مجازی در 
زندگی امروز است. در این فیلم نام بازیگران شناخته 
شده زیادی مانند »لیلا حاتمی«، »علی مصفا«، »فرهاد 

اصلانی«، »امیر آقایی« و... به گوش می رسد.

»سمفونی نهم«   )محمدرضا هنرمند(
به  که  است  ایرانی  کارگردانان  معدود  جزو  هنرمند 
»فانتزی« در سینما علاقه زیادی دارد و فیلم های سابق 
او هم گواهی بر این ادعاست. و ظاهرا فیلم جدید او نیز 
یک فیلم کمدی رمانتیک با رگه های فانتزی است که 
پیش بینی می شود با اقبال خوبی چه در اکران و چه در 

جشنواره رو به رو شود.
این فیلم در مرحله پست پروداکشن قرار دارد، مونتاژ آن 
تمام شده و صداگذاری و ساخت موسیقی آن هم به پایان 
رسیده است و در همین روزها آماده نمایش می شود. 
گفتنی است؛ در خلاصه داستان این فیلم آمده است: 
»شاید عاشق شدن آخرین فرصت هرکسی برای آدم 

بودن است. شما هم موافقید؟«
حمید فرخ نژاد، ساره بیات، مهرداد صدیقیان، هدی زین 
العابدین، مارین ون هولک و محمدرضا فروتن بازیگران 

این فیلم هستند.

»مصائب شیرین ۲« )علیرضا داوودنژاد(
داوودنژاد که آخرین بار با فیلم »فراری« به جشنواره 
فجر آمد و اقبال خوبی از منتقدین دریافت کرد، ظاهرا 
از  دومی  قسمت  ساخت  سراغ  جدیدش  پروژه  برای 
فیلم محبوب و تماشایی خود یعنی »مصائب شیرین« 
رفته است و قصد دارد آن را برای جشنواره فجر سی و 
هفتم آماده نمایش کند. داوودنژاد که به تازگی در سوگ 
برای مدتی  نیز نشسته است،  از دست دادن مادرش 
فیلمبرداری را تعطیل کرده بود و ظاهرا به تازگی پروژه 
را از سر گرفته است. لازم به ذکر است؛ تهیه کنندگی و 
کارگردانی »مصائب شیرین ۲« بر عهده علیرضا داودنژاد 
است و فیلمبرداری بخش خارج آن در کشور انگلیس بود.

نیکی کریمی، ترلان پروانه، رضا داود نژاد و... بازیگرانی 
هستند که در این فیلم به ایفای نقش می پردازند.

»تیغ و ترمه« )کیومرث پور احمد(
فیلمبرداری جدیدترین اثر کیومرث پوراحمد پنجشنبه 
۲6 مهرماه در تهران شروع شد و تاکنون جلسه های 
متعددی از فیلمبرداری این اثر انجام شده است و چیزی 
به پایان پروژه تولید نمانده است. گفتنی است؛ تاکنون 
بازیگرانی چون لاله اسکندری، دیبا زاهدی و پژمان بازغی 

جلوی دوربین این فیلم سینمایی رفته اند.
فیلمبرداری این اثر که یک درام اجتماعی است را علیرضا 
زرین دست برعهده دارد. باتوجه به زمان باقی مانده تا 
جشنواره فیلم فجر این احتمال وجود دارد که ساخته 
جدید این کارگردان سینما در سی وهفتمین جشنواره 

فجر رونمایی شود.
پوراحمد پیش تر فیلم هایی همچون »شب یلدا«، »گل 
یخ«، »اتوبوس شب«، »50 قدم آخر«، »خواهران غریب« 

و... را کارگردانی کرده است.

»قانون مورفی« )رامبد جوان(
» قانون مورفی« کمدی- اکشنی است که »رامبد جوان« 
در گیلان و تهران جلوی دوربین برده و برخلاف »نگار« 
که کارگردان آن جلوی دوربین نیامد، او این بار ترجیح 
داده که خودش با چهره پردازی متفاوتی در آن حضور 
داشته باشد. »امیر جعفری« و »امیر جدیدی«، دیگر 
بازیگران این فیلم هستند. هم اکنون چند ماه است که 
مراحل فنی فیلم به پایان رسیده و آماده نمایش است؛ 
صاحبان اثر بارها اعلام کرده اند فیلم را پیش از جشنواره 
نمایش می دهند اما با توجه به موفقیت بالای »نگار« در 
جشنواره دو سال قبل، چندان بعید نیست که صاحبان 

»قانون مورفی«، فرم حضور در جشنواره را پر کنند.

»ما همه با هم هستیم« )کمال تبریزی(
ما همه با هم هستیم فیلمی پربازیگر به نویسندگی پدرام 
پورامیری، حسین امیری و محمد داودی، کارگردانی 
کمال تبریزی و تهیه کنندگی رضا میرکریمی است. این 
فیلم ول شدگان نام داشت اما به دلایلی به ما همه با 
هم نیستیم و بعد به ما همه با هم هستیم تغییر نام داد. 
داستان فیلم در بستری کمدی روایت می شود و ماجرای 
سقوط یک هواپیما همراه با مسافرانی است که رازهای 
مختلفی دارند؛ رازهایی که قرار نیست تا ابد پنهان بمانند 
این فیلم اولین همکاری مشترک بازیگرانی چون مهران 
مدیری، لیلا حاتمی، محمدرضا گلزار و هانیه توسلی با 
یکدیگر است. سازندگان، فیلم را برای اکران نوروز کنار 
گذاشته اند و هنوز راجع به نمایش جشنواره ای آن سخن 
نگفته اند اما با توجه به رابطه خوبی که »کمال تبریزی« 
با جشنواره فجر دارد، کفه حضور فیلم در جشنواره، از 

عدم حضور آن سنگین تر است

»دو طبقه روی پیلوت«  )ابراهیم ابراهیمیان(
جدیدترین ساخته »ابراهیم ابراهیمیان« که فیلم قبلی 
او »آدت نمی کنیم« بود. داستان روایتگر یک »مرده 
کش« می باشد. دوستداران سینما شاید نام »دوطبقه 
روی پیلوت« را در خاطر نداشته باشند اما قطعا ماجرای 
مصدومیت »الناز شاکردوست« را در پشت صحنه این 
فیلم شنیده اند. اتفاقی که سبب شد »کیومرث پوراحمد« 
پروانه تهیه کنندگی اش را واگذارکرده و گروه پس از 40 
درصد فیلمبرداری، با بازیگری دیگر )بهدخت ولیان( 
کار را مجددا استارت بزنند. »جواد عزتی« و »هادی 

حجازی فر«، دیگر بازیگران این فیلم هستند.

»قصر شیرین«  )رضا میرکریمی(
رضا میرکریمی، سه سال پس از »دختر«، به سراغ »قصر 
شیرین« آمد. مشغله های این سه سال او به عنوان دبیر 
جشنواره جهانی فجر سبب شد تا به جز تهیه کنندگی 
فیلم »ما همه با هم هستیم«، فعالیت سینمایی دیگری 
در حوزه اجرایی نداشته باشد. تنها بازیگر حرفه ای »قصر 
شیرین«، »حامد بهداد« است. باید دید جشنواره فجر 
چه عکس العملی در برابر فیلم کارگردان مورد وثوق 
خود خواهد داشت. »قصر شیرین« داستانی اجتماعی 
دارد و حامد بهداد، محمد عسگری، ژیلا شاهی، اکبر 
آئین، آزاده نوبهار، محمد اشکان فر، یونا تدین و نیوشا 
علیپور بازیگران آن هستند. فیلمنامه »قصر شیرین« 
توسط محسن قرائی و محمد داودی بر اساس طرحی از 
سیدرضا میرکریمی نوشته شده و از 16مهرماه در یاسوج 

جلوی دوربین رفته است.

»مسخره باز« )همایون غنی زاده(
همایون غنی زاده کارگردان مشهور تئاتر در اولین تجربه 
سینمایی خود فیلم »مسخره  باز« را با بازیگران سرشناس 

سینما کلید  زد.
علی مصفا تهیه کننده فیلم »مسخره باز« است. علی 
نصیریان، هدیه تهرانی،  فرهاد اصلانی،  صابر ابر و بابک 
حمیدیان، محسن حسینی، مهدی کوشکی، خسرو بامداد، 
ایرج ذبیحی، در »مسخره باز« به ایفای نقش می پردازند. 
در خلاصه داستان »مسخره باز « آمده است:»تو پرورشگاه 
صدام می کردند مسخره باز! اما من مشت محکمی حواله 

صورت یکیشون کردم تا داستان رو شروع کنم.«
همایون غنی زاده کارگردان موفق تاتر، نمایش هایی مانند 
»آگاممنون«، » در انتظار گودو«، »ملکه زیبایی لی نین«، 

»کالیگولا« و ..... به روی صحنه برده است.

»سال دوم دانشکده من« )رسول صدر عاملی(
»رسول صدرعاملی«، 9 سال پس از »در انتظار معجزه«، 
این فیلم را کارگردانی کرد. سال گذشته صدرعاملی اعلام 
کرد تمایلی ندارد در سی و ششمین جشنواره فیلم فجر 
حضور داشته باشد. فیلمی که اگرچه از ابتدای تابستان 
آماده نمایش بود اما صدرعاملی، آبان ماه را موعد اکران 
آن اعلام کرد که با توجه با اینکه آبان ماه هم گذشت 
و خبری از اکران این فیلم نشد و  عدم خبررسانی در 
این مورد، احتمال اینکه فیلم، فرم جشنواره را پر کند، 
وجود دارد. در این فیلم دانشجویی که چهره های جدید 
بسیاری را معرفی کرده، بابک حمیدیان، علی مصفا و 
شقایق فراهانی در نقش های اصلی بازی کرده اند. در 

خلاصه داستان این فیلم آمده است:»فیلمی با موضوع 
دغدغه های دختران جوان«!

»خداحافظ دختر شیرازی«  )افشین هاشمی(
افشین هاشمی در پنجمین ساخته  خود؛ »خداحافظ 
دختر شیرازی« را کلید زده و به زودی فیلمبرداری آن 
هم به اتمام خواهد رسید. »خداحافظ دختر شیرازی« 
به تهیه کنندگیِ فرشته طائرپور با سرمایه گذاری علی 
طلوعی یک عاشقانه ی مفرّح است که بر اساس یکی از 
برجسته ترین آثارِ کمدی نویسِ مشهورِ آمریکایی - نیل 
سایمون - توسط افشین هاشمی با فرهنگِ شوخِ ایرانی 
بازنویسی شده است. شبنم مقدمی، افشین هاشمی و 
حسین یاری از دیگر بازیگران این فیلم هستند. گفتنی 
است که رسول صدرعاملی کارگردان سینما، به تازگی در 
نقش خودش - کارگردان سینما - جلوی دوربین افشین 
هاشمی در این فیلم سینمایی رفته است. در خلاصه 
داستان »خداحافظ دختر شیرازی« آمده است؛ یکی از 
شیراز، یکی از آبادان، هر دو در تهران! مجبورند فعلاً باهم 

سر کنند تا محمود نارفیق را پیدا کنند.

»زیر نظر« )مجید صالحی(
فیلمبرداری فیلم سینمایی »زیر نظر« به کارگردانی 
مجید صالحی و تهیه کنندگی محمد شایسته و رامبد 
جوان که از اواسط مرداد ماه در تهران آغاز شده بود و 

اوایل مهر ماه به پایان رسید.
مراحل فنی فیلم »زیر نظر« به تازگی آغاز شده تا کمدی 

مجید صالحی برای اکران در نوروز 98 آماده شود.
سروش  احمدی،  مهران  جعفری،  امیر  عطاران،  رضا 
جمشیدی، علی استادی، امیر نوری، سیاوش مفیدی، 
علی صالحی، سامیه لک، مصطفی راد، عباس جمشیدی 

و آزاده صمدی بازیگران »زیر نظر« هستند.

»آشفته گی« )فریدون جیرانی(
فیلمبرداری »آشفته گی« آخرین ساخته فریدون جیرانی 

اواخر فروردین ماه سال جاری در تهران به پایان رسید.
این فیلم اسفند ماه سال گذشته، با مدیریت فیلمبرداری 
مسعود سلامی در تهران کلید خورد و مراحل فنی آن هم 
به اتمام رسیده و کاملا آماده نمایش در فجر خواهد بود. 
در این فیلم که فضای متفاوتی نسبت به دیگر ساخته های 
جیرانی دارد، بهرام رادن، مهناز افشار، علی میلانی، نسیم 
ادبی، احسان محمدی، نازنین صلح جو و مهران احمدی 

به ایفای نقش می پردازند.
جیرانی درباره فضای فیلم جدید خود اینگونه نوشته 
است: »آشفته گی« رئالیستی و اجتماعی نیست. یک 

فیلم است درباره عشق و جنایت...

»سرکوب« )رضا گوران(
تئاتر،  حوزه  سرشناس  چهره های  از  گوران«،  »رضا 
نخستین فیلم بلند سینمایی خود را جلوی دوربین برده 
که این روزها آخرین مراحل فیلمبرداری اش را پشت سر 
می گذارد. در این فیلم زنانه که به مشکلات پنج زن در 
سنین مختلف اشاره دارد، باران کوثری، سارا بهرامی، 
الهام کردا، پردیس احمدیه و رویا افشار بازی می کنند. 
تئاتر  جنجالی  سرمایه گذار  رنجکشان،  محمدصادق 
»بینوایان« در این فیلم هم به عنوان سرمایه گذار حضور 
دارد. گوران که پیش تر در تئاتر کارگردانی آثاری چون 
»یرما«، »داستان یک پلکان«، »ابرهای پشت حنجره«، 
»مرداب روی بام« و »شب آوازهایش را می خواند« و... 
را بر عهده داشته، حال با نوشتن قصه ای زنانه به سراغ 

کندوکاو در چند نسل از یک خانواده رفته است.

»جان دار« )حسین امیری و پدرام پورامیری(
در  پورامیری«  »پدرام  و  امیری دوماری«  »حسین 
نخستین تجربه سینمایی خود، »جان دار« را جلوی 
و  نمایش  آماده  هم اکنون  فیلم  این  بردند.  دوربین 
نخستین رونمایی آن در جشنواره سی و هفتم است. در 
این فیلم که »کامران مجیدی« )برادر مجید مجیدی( 
تهیه آن را برعهده داشته، فاطمه معتمدآریا، حامد بهداد، 
باران کوثری و جواد عزتی به ایفای نقش پرداختند. در 
خلاصه داستان »جان دار« آمده است: »بخدا اگه یه بار 
دیگه بگین شام چی شد، غذا چیه، همین وسط خودم 
رو دار می زنم که غذاخوردن یادتون بره. بابا از گشنگی 

نمردین که!؟« 

»۲3 نفر«  )مهدی جعفری(
از همان روزهای نخستین فیلمبرداری، حواشی پیرامون 
این فیلم »مهدی جعفری« بسیار زیاد بود. از ادعای 
»علیرضا رئیسیان« که حق امتیاز تصویری اثر را از آن 
سکانس های  از  یکی  تصویربرداری  تا...  می داند  خود 
فیلم با حضور سردار سلیمانی صورت گرفت. سردار 
سلیمانی با حضور در صحنه فیلمبرداری گفت: »خاطرات 
دفاع مقدس و نیز ویژگی بارز گروه نوجوان اسیری که 
خاطراتشان در کتاب »بیست و سه نفر« روایت شده 
است اهمیت زیادی دارد.« با این حال، فیلمبرداری این 
اثر که »اوج« تهیه کننده آن است، اوایل مهر ماه آغاز 
شده و احتمالا به زودی پایان می یابد.. فیلم، اقتباسی 
از خاطرات گروهی از رزمندگان نوجوان 13 تا 1۷ ساله 
ایرانی است که در جریان جنگ ایران و عراق در سال 

1361 به اسارت درآمدند.

»لابیرنت« ) امیرحسین ترابی(
نخستین ساخته »امیرحسین ترابی« با مشاوره »مازیار 
میری«، اواخر خرداد امسال جلوی دوربین رفت. شهاب 
حسینی، ساره بیات و پژمان جمشیدی بازیگران این فیلم 
هستند. فیلمی که به واسطه تیمی حرفه ای و بازیگرانی 

سرشناس، احتمالا یکی از فیلم های مورد توجه جشنواره 
سی و هفتم خواهد بود. 

این فیلم سینمایی پس از چهل جلسه به پایان مراحل 
فیلمبرداری خود رسید. به تازگی و طبق جدیدترین 
اخبار سینمای ایران، کارگردان فیلم در مصاحبه با فیلم 
نیوز درباره پروسه ساخت فیلم صحبت کرده است. ترابی 
می گوید:»تدوین این فیلم توسط سپیده عبدالوهاب به 
پایان رسیده و صداگذاری آن هم انجام شده است.« او 
درباره پخش اولیه فیلم می گوید: »اولین نمایش »لابیرنت« 

در سی و هفتمین جشنواره فیلم فجر خواهد بود.«

»روسی«  )امیرحسین ثقفی(
»امیرحسین ثقفی« که پیش از این با فیلم هایی چون 
فروش«،  برای  چیز  »همه  و  شد«  اسب  که  »مردی 
علاقه مندی خود را به سینمای هنری نشان داده است، 
در »روسی«، تجربه متفاوتی را پشت سر گذاشته است. 
فیلمبرداری این فیلم اجتماعی که مطمئنا به جشنواره 
خواهد رسید، ۷0 روز به طول انجامید. در این فیلم که 
جلوه های ویژه میدانی چشم گیری دارد، امیر آقایی، طناز 
طباطبایی، صابر ابر، کامران تفتی و میلاد کی مرام بازی 
می کنند. »روسی« اثری پر بازیگر و پر لوکیشن است و 
انتخاب بازیگران فیلم همچنان ادامه دارد تا این پروژه 
و چند شهر دیگر  تهران  ماه در  آذر  اوایل  سینمایی 
فیلمبرداری خود را آغاز کند و یکی از فیلم های احتمالی 
و مهم سی و هفتمین جشنواره بین المللی فیلم فجر 

خواهد بود.

»سرخپوست«  )نیما جاویدی(
»نیما جاویدی« در دومین تجربه خود پس از »ملبورن«، 
هم اکنون »سرخپوست« را آماده نمایش دارد. در این 
فیلم، نوید محمدزاده و پریناز ایزدیار به ایفای نقش 
پرداخته اند. تدوین فیلم سینمایی »سرخ پوست« به 
نویسندگی و کارگردانی نیما جاویدی و تهیه کنندگی 
مجید مطلبی به تازگی توسط عماد خدابخش به پایان 
رسیده است و این فیلم که در حال حاضر آخرین مراحل 
فنی را پشت سر می گذارد. سایر عوامل این فیلم عبارتند 
از مدیر فیلمبرداری: هومن بهمنش، طراح چهره پردازی: 

ایمان امیدواری، طراح صحنه: محسن نصراللهی و ...

»پری سا«  )محمدرضا رحمانی(
ابتدا  در  رحمانی«،  »محمدرضا  ساخته  چهارمین 
فیلم  تا  کرد  بسیاری  تلاش  داشت،  نام  »شب لرزه« 
را امسال اکران کند که موفق نشد. حالا با توجه به 
در  آن  حضور  امکان  فیلم،  این  عمومی  عدم نمایش 
جشنواره سی وهفتم وجود دارد. در این فیلم، حمید 
پروانه،  ترلان  افشاری،  بهاره  غزالی،  عباس  گودرزی، 
شقایق فراهانی و مونا فرجاد بازی کرده اند. گفتنی است 
که فیلمبرداری این فیلم سینمایی دی ماه سال پیش به 
اتمام رسید و از ابتدا قرار بود که این فیلم فرم جشنواره 
سی و ششم را پر کند اما به دلیل طولانی شدن روند 
فیلمبرداری این اتفاق نیفتاد و به نظر می رسید که پس 
از گذشت تقریبا یکسال این فیلم فرم حضور در جشنواره 

سی و هفتم را امضا کند.

»درخونگاه«  )سیاوش اسعدی(
از »جیب بر خیابان  »سیاوش اسعدی«، 6 سال پس 
جنوبی«، سومین ساخته اش را جلوی دوربین برد. در 
اثر اجتماعی »درخونگاه«، امین حیایی، ژاله صامتی، 
مهراوه شریفی نیا و جمشید هاشم پور بازی می کنند. 
»درخونگاه« سال گذشته هم داوطلب حضور در جشنواره 
بود اما توسط هیات انتخاب پذیرفته نشد؛ حالا باید دید 
آیا امسال هم عوامل آن متقاضی چنین حضوری هستند 
و در آن صورت آیا متصدیان فجر با حضور فیلم اسعدی 
در جشنواره موافقت خواهند کرد یا خیر؟ طبق گزارشات 
رسیده اینطور پیداست که حضور این فیلم در جشنواره 
سی و هفتم برای سازندگانش از اهمیت بسزایی برخوردار 
است. در خلاصه داستان این فیلم آمده است:» ظهری 

می اید تا بسازد! اگر نبازد...«

»تختی«  )بهرام توکلی(
»تنگه  مقدسی  دفاع  و  جنگی  فیلم  ساخت  از  پس 
ابوقریب« در سال گذشته و کسب موفقیت های متعدد 
در جشنواره های داخلی، بهرام توکلی سراغ ساخت یک 
فیلم بیوگرافی رفته است تا خودش را در این ژآنر هم به 
چالش بکشد. کسی که در کارنامه هنری خود، ملودرام، 
درام، کمدی و جنگی را تجربه کرده است، حالا می 
خواهد با ساخت زندگی نامه »جهان پهلوان تختی« بار 

دیگر هنر خود را در فیلمسازی به نمایش بگذارد.
قرار بود نقش بزرگسالی تختی را در این فیلم، »امیر 
جدیدی« بازی کند اما پس از شش ماه تمرین در خانه 
کشتی، جدیدی به صورت توافقی از پروژه جدا شد و یک 

چهره تازه بازیگر نقش تختی شد.
با این همه باید منتظر اکران فیلم در جشنواره ماند تا 
همه چیز مشخص شود. »آتیلا پسیانی« و »حمیدرضا 

آذرنگ« دیگر بازیگران این فیلم هستند.

»ماجرای نیمروز؛ رد خون«  
)محمدحسین مهدویان(

چهارمین فیلم سینمایی بلند محمدحسین مهدویان، قرار 
است قسمت دومی از فیلم سابق خودش یعنی »ماجرای 
نیمروز« باشد. مهدویان که پس از ساخت فیلم آخرش 
یعنی »لاتاری« با انتقاد های زیادی مواجه شد به زعم 
خیلی ها افت بسیار زیادی کرد، دوباره سراغ فیلم محبوب 
منتقدان و طرفدارانش رفته است تا به نوعی شاید آب 

رفته را به جوی بازگرداند !

بنابر شنیده ها، داستان این فیلم درباره عملیات مرصاد 
خواهد بود. دهه شصت ایران طبق گفته خود مهدویان، 
جذابیت های زیادی برای فیلمسازی دارد و هیچ بعید 
نیست که شنیده های ما درست از آب بیاید و مهدویان 
برای ساخت قسمت دوم ماجرای نیمروز، باز هم سراغ 
دهه شصت رفته باشد. حتما می دانید که قسمت اول این 
فیلم، درباره ترور های مجاهدین خلق در سال شصت بود.
در »ماجرای نیمروز ؛ رد خون« بازیگرانی همچون بهنوش 
طباطبایی، جواد عزتی، هادی حجازی فر، هستی مهدوی، 
محسن کیایی، حسین مهری و مهدی زمین پرداز حضور 

خواهند داشت.

»ایده اصلی«  )آزیتا موگویی(
یکی دیگر از فیلم های پر سر و صدا و البته پر خرج 
امسال، فیلم »ایده اصلی« ساخته »ازیتا موگویی« است. 
موگویی برای دومین بار ساخت فیلم بلند خود را تجربه 
می کند. »تراژی« نام اولین فیلم او بود که با استقبال 
نسبی منتقدان به عنوان فیلم اول همراه شد. اما حالا برای 
فیلم دوم، سراغ فیلمنامه ای رفته است که در چهار کشور 
مختلف می گذرد. فیلمبرداری این فیلم در کیش، قبرس، 
اسپانیا تمام شده است و حالا عوامل فیلم به کانادا رفته 
اند. ظاهرا قرار است که »بهرام دهقانی« به طور همزمان 
فیلم را تدوین کند تا از جشنواره فجر امسال عقب نماند.

»بهرام رادان«، »پژمان جمشیدی«، »مهرداد صدیقیان«، 
»مریلا زارعی« و »حسن معجونی« بازیگران این فیلم 
هستند. گفتنی است که موگویی علاوه بر کارگردانی، 

تهیه کنندگی فیلم را هم بر عهده داشته است.

»رحمان 1400«  )منوچهر هادی(
رحمان 1400 فیلمی به کارگردانی منوچهر هادی، تهیه 
کنندگی علی سرتیپی و نویسندگی بابک کایدان است. 
هادی که جزو پر کار ترین کارگردانان ایرانی به حساب 
می آید و حسابی در سینما و تلویزیون جا باز کرده است، 
این بار به سراغ ساخت یک فیلم کمدی اجتماعی رفته 
است که با توجه اسمش، به نظر می رسد شاهد رگه های 
سیاسی نیز در فیلم باشیم. فیلمبرداری این فیلم از اوایل 
مرداد 139۷ شروع و در مهر ماه 139۷ به پایان رسید. 
شخصیت اصلی داستان رحمان مشکلات مالی بسیاری 
دارد و قصد دارد از مدیرعامل شرکت آقای جالوسی 
کمک بگیرد ولی آقای جالوسی چکی برای سال 1400 
نام آشنایی همچون  بازیگران  فیلم  این  می کشد. در 
»مهران مدیری«، »محمدرضا گلزار«، »ساره بیات« و 

»سعید آقاخانی« نقش آفرینی کرده اند.

»ناگهان درخت«  )صفی یزدانیان(
پس از ساخت فیلم موفقی مثل »در دنیای تو ساعت 
چند« است، حالا پس از چهار سال صفی یزدانیان، این 
کارگردان خوش قریحه سینمای ایران سراغ فیلم عاشقانه 
دیگری با عنوان »ناگهان درخت« رفته است و قرار است 
اولین اکران این فیلم نیز در جشنواره فجر باشد. این فیلم 
به تهیه کنندگی »پیمان معادی« قرار است سه دوره 

تاریخی مختلف را روایت کند.
در این فیلم، پیمان معادی، مهناز افشار، سیامک صفری، 
شقایق دهقان، مهراب قاسم خانی، زهره عباسی، پانته آ 
پناهي ها، لیلي فرهادپور، شهروز آقایی پور و ایران نبي 
زاده ایفای نقش کرده اند و گفتنی است که فیلمنامه 
کار را خود صفی یزدانیان به نگارش در آورده است و تیم 
عوامل پشت صحنه این فیلم، شباهت های متعددی با 

فیلم قبلی وی دارند.

»طلا«  )پرویز شهبازی(
فیلمبرداری فیلم سینمایی »طلا« به کارگردانی پرویز 
شهبازی و تهیه کنندگی رامبد جوان و محمد شایسته 
که اواسط خردادماه در تهران آغاز شده بود بعد از 60 

جلسه در تاریخ ۲1 مردادماه سال جاری به پایان رسید.
نگار جواهریان، هومن سیدی، طناز طباطبایی، هدی 
زین العابدین، احترام برومند و مهرداد صدیقیان بازیگران 
اصلی »طلا« هستندفیلم »طلا« جدیدترین ساخته 
پرویز شهبازی بعد از فیلم هایی چون »نفس عمیق«، 
»عیار 14«، »دربند« و »مالاریا« محسوب می شود. مدیر 
فیلمبرداری: پیمان شادمانفر، طراح صحنه: امیرحسین 
قدسی و ... از دیگر عوامل این فیلم سینمایی هستند. 
پیش بینی می شود این فیلم برای حضور در جشنواره ی 

فیلم فجر آماده شود.

»آشغال های دوست داشتنی«
)محسن امیریوسفی(

محسن امیریوسفی، فیلم »آشغال های دوست داشتنی« 
را برای ششمین بار در جشنواره فیلم فجر ثبت نام کرد. 
محسن امیریوسفی کارگردان فیلم »آشغال های دوست 
داشتنی« درباره آخرین وضعیت نمایش عمومی فیلم 
گفت: طی این شش سال، صبر من هیچ فایده ای نداشت 
و فیلم اکران نشد. به همین خاطر دوباره در جشنواره 
ثبت نام کردم. سال گذشته به من گفتند در صورت 
انصراف از جشنواره فیلمت را اکران می کنیم که هنوز 
این اتفاق نیفتاده برای همین دوباره فیلمم را به جشنواره 
می دهم تا شاید طلسم نمایشش بشکند. در خلاصه 
داستان این فیلم آمده است:»خانواده ای که یک شب 
فرصت دارند تا مشکل مادر خانواده را حل کنند.« هدیه 
تهرانی، شیرین یزدان بخش، حبیب رضایی، صابر ابر، نگار 
جواهریان، شهاب حسینی و اکبر عبدی از بازیگران این 

فیلم سینمایی هستند.

»زندانی ها«  )مسعود ده نمکی(
فیلم جدید مسعود ده نمکی که با پایان مراحل فنی، آماده 

نمایش است، برخلاف انتظارات، فیلمی سیاسی نیست و 
داستان دانشجوی جوانی را روایت می کند که قصد دارد 
برای پایان نامه اش، روی زندانی های زندان قصر تحقیق 
کند تا به تاثیر معنویات بر آنها پی ببرد. »اوج«، فیلم را به 
جشنواره خواهد فرستاد. هدایت هاشمی، هومن برق نورد، 
بهنام تشکر، برزو ارجمند و بهاره افشاری، بازیگران این فیلم 
هستند. کارگردان سه گانه »اخراجی ها« زمان حال و تاریخ 
معاصر را بسترِ روایتِ هفتمین اثر سینمایی خود انتخاب 
کرده است. فیلمنامه این اثر توسط »ده نمکی« و تعدادی 
از فیلم نامه نویسان جوان نگاشته شده است و کارگردانی و 

تهیه کنندگی آن به عهده خود »ده نمکی« است. 

»مشت آخر«  )مهدی فخیم زاده(
کارگردانی  از  پس  سال   14 فخیم زاده«،  »مهدی 
سینمایی  فیلمسازی  عرصه  به  دوباره  »هم نفس«، 
که  است  اکشنی  کمدی  آخر«  »مشت  بازگشت. 
فخیم زاده در یک سکانس آن، تصادف وحشتناکی کرد و 
تا مرز بیهوشی کامل و پایین آمدن ضریب هوشیاری اش 
پیش رفت. این فیلم که خود فخیم زاده به همراه گوهر 
خیراندیش، احمد نجفی و رامین راستاد در آن بازی 
کرده اند، مترصد حضور در جشنواره سی وهفتم است. این 
فیلم که یک کمدی اکشن اجتماعی و خانوادگی است با 
نام قبلی »مشت در وقت اضافه«، گوهر خیراندیش، احمد 
نجفی، رامین راستاد، گلناز خالصی، حمیدرضا قلی خانی، 
سیاوش معمارزاده، آتنا مهیاری همراه با خود مهدی 

فخیم زاده به ایفای نقش می پردازند.

»کلوب همسران«  )مهدی صباغ زاده(
»مهدی صباغ زاده« که در سالیان اخیر با چند درام و 
فیلم تاریخی، توفیق چندانی در اقبال مخاطب کسب 
نکرده بود، در تازه ترین فعالیت خود که در سکوت خبری 
صورت پذیرفت، پس از 1۲ سال به کمدی بازگشت و 
»کلوب همسران« را ساخت. فیلمی که »علی سرتیپی« 
سرمایه گذار آن است و در کمال تعجب، »کاوه صباغ زاده« 
که تنها یک فیلم در کارنامه دارد، به عنوان مشاور پدرش 
در کارگردانی معرفی شده است. در این فیلم که به سه 
مرد پولدار زن ذلیل می پردازد، محمدرضا شریفی نیا، میترا 
حجار، شقایق فراهانی، محمدرضا هدایتی، علی انصاریان 
و بیژن بنفشه خواه بازی می کنند. »کلوب همسران« 
داستان سه مرد متمول و اصطلاحا »زن ذلیل« را روایت 
می کند که برای فرار از دست همسران شان به همراه 
یک خواننده زیرزمینی پاپ به جزیره کیش متواری شده 
و نقشه ربوده شدن خود را می کشند؛ غافل از آن که 

ماجراهایی پر پیچ و خم در انتظارشان است.

»سامورایی در برلین«  )مهدی نادری(
نام قبلی فیلم »دبیت« بود که »محمد نادری«، کارگردان 
»بدرود بغداد« این روزها در آلمان مشغول فیلمبرداری 
آن است. فیلمی کمدی که گریم های آن جالب توجه 
ژوله،  امیرمهدی  فرخ نژاد،  حمید  کار،  این  در  است. 
میرطاهر مظلومی، هومن حاجی عبداللهی و میترا حجار 
برلین«  بازی می کنند. تدوین کمدی »سامورایی در 
توسط حامد حسینی در حال انجام است و سازندگان 
فیلم تلاش دارند تا آن را به جشنواره فجر برسانند. 
امیر  فیلمبرداری:  مدیر  بابایی،  محمود  مجری طرح: 
موسوی، طراح چهره پردازی: عبدالله اسکندری، مدیر 
صدابرداری: محمد شاهوردی، طراح لباس: آزاده قوام، 
طراح صحنه: سعید هنرمند، مدیر تولید علیرضا بیات، 
 مدیر تدارکات: جواد قاسمی، عکاس امید صالحی و...

»سونامی«  )میلاد صدرعاملی(
نخستین فیلم »میلاد صدرعاملی« که »برانکو ایوانکوویچ« 
آن را کلید زد. فیلم با محوریت تکواندو ساخته شده و 
نژادی«، عضو تیم ملی  »بهرام رادان« نقش »مرتضی 
تکواندوی ایران در المپیک لندن را بازی می کند. در این 
فیلم »بهرام رادان«، »مهرداد صدیقیان« و »محمدرضا 
غفاری« تمرین های فشرده تکواندو را پشت سر گذاشتند.
علاوه بر این بازیگران، علیرضا شجاع نوری، رعنا آزادی ور و 
امیرمهدی ژوله نیز در کار حضور دارند. »پرویز شهبازی«، 
مشاور کارگردان این فیلم است. این فیلم سینمایی به 
محصول  و  می پردازد  ورزشکاران  رقابتی  چالش های 

موسسه فرهنگی هنری سبز میلاد فیلم است.

»شبی که ماه کامل شد« )نرگس آبیار(
نرگس آبیار سه سال پس از »نفس«، امسال با »شبی 
که ماه کامل شد« در جشنواره سی وهفتم حضور دارد؛ 
فیلمی که نخستین حضور »الناز شاکردوست« پس از 
مصدومیت جدی پیش آمده برای اوست. آبیار این فیلم 

را در چابهار جلوی دوربین برده است.
هرچند که به خط داستانی »شبی که ماه کامل شد« 
اشاره واضحی نشده اما گفته می شود این فیلم اشاراتی 
به »عبدالمالک ریگی« دارد که این خبر از سوی عوامل 
فیلم، نه تایید شد و نه تکذیب. علاوه بر شاکردوست، 
هوتن شکیبا به همراه چندین هنرمند بومی منطقه 

چابهار، بازیگران این فیلم هستند.

بی حسی موضعی )حسین مهکام(
به  موضعی«  »بی حسی  سینمایی  فیلم  پیش تولید 
کارگردانی حسین مهکام در حالی به روزهای پایانی 
سهیل  و  پیروزفر  پارسا  از  پس  که  می شود  نزدیک 
مستجابیان به تازگی باران کوثری و حسن معجونی هم 

به ترکیب بازیگران فیلم اضافه شده اند.
حبیب رضایی پس از سالها حضور در سینما به عنوان 
بازیگر، برای نخستین بار تهیه کنندگی یک فیلم سینمایی 

را برعهده گرفته است.

کمتر از دو ماه دیگر فیلمسازان در بهار سینمای ایران دوباره گرد هم می آیند و سانس پشت سانس فیلم های یکدیگر را تماشا می کنند و طبق عادت این چند سال اخیر، از اکثر 
آن ها لذت نمی برند! اما چه لذت ببریم و چه نبریم، »جشنواره فجر سینمای ایران« مهم ترین اتفاق سینمای یک سال است و به قول معروف، ویترین آن سال را تعیین می کند 
و به مردم نشان می دهد. اگر چه در سال های اخیر، از نظر جذب مخاطب این جشنواره روند سینوسی و نامشخصی را طی کرده است، اما مسئولان امیدوارند که امسال برای 
سینما سال بهتری باشند. با آغاز ثبت نام فیلم ها برای شرکت در این جشنواره، خبرهای رسیده از فیلم های در دست تولید و بعضی فیلم هایی که از قبل آماده نمایش شده اند، 
»دنیای هوادار« در این گزارش به 37 فیلم مطرح در راه جشنواره سی و هفتم فیلم فجر می پردازد که آماده جشنواره می شوند تا سال جدید سینما را رقم بزنند. گفتنی است 
که فیلمسازانی مانند »داریوش مهرجویی« برای »سنتوری ۲« و همینطور »حمید نعمت الله« برای »قاتل و وحشی« نیز مدتی است پروانه ساخت گرفتند اما چون اطلاعات کافی 

از پروسه تولید آن ها در دست نیست و هنوز کلید نخورده اند و حضورشان در جشنواره سی و هفتم چیزی نزدیک به صفر است، از اشاره به آن ها خودداری کردیم.

»دنیای هوادار« از فیلم های احتمالی جشنواره فجر گزارش می دهد؛

37 فیلم در راه جشنواره 37

مهدی تیموری
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

سبک زندگی

مطالعات زیادی نشان داده اند که هم مردان 
این  می بینند.  عنکبوت  خواب  زنان،  هم  و 
کودکان  در  حتی  سنین  همه  در  خواب ها 
رایج هستند. خواب عنکبوت می تواند معنای 
این خواب ها معمولا  باشد.  داشته  متفاوتی 
ناراحت کننده و چندش آور هستند. ممکن 
است ترسناک نیز باشند و باعث شوند چندین 
بار در شب از خواب بپرید. در این شماره، با 
»عنکبوت«  خواب  علمی  تعبیر  بررسی 
پرداخته ایم. عنکبوت در خواب معمولا آینده 
و موفقیت شما در دوران پیش رو را نشان 
می دهد. خوشبختی و ثروت را تجربه خواهید 
کرد و روابط اجتماعی تان بهتر خواهند شد. 
اما، ممکن است حس ترس از زندگی آینده 
را نیز تجربه کنید. عنکبوت می تواند شخص 
مونثی باشد که در زندگی شما بسیار اهمیت 
دارد. می تواند مادر، خواهر یا یک مونث مهم 
دیگر باشد. اگرچه ممکن است چندشناک به 
نظر برسد اما در اکثر موارد، جای هیچ نگرانی 
در  عنکبوت  دیدن  موارد،  اکثر  در  نیست. 

خواب، کاملا مثبت است.

1. عنکبوت ثابت و بی حرکت
خواب  در  را  بی حرکت  عنکبوت  یک  اگر 
کند  اشاره  قدرت  یک  به  می تواند  دیدید، 
که در برابر رفتارهای تخریب گرتان ، از شما 

محافظت می کند.

۲. تار عنکبوت
اگر عنکبوت خواب شما در حال تنیدن 
این خواب  است.  نشانه خوبی  باشد،  تار 
نصیب تان  سخت  کار  از  که  پاداشی  به 
می شود اشاره می کند. دوران مفیدی را در 
آینده نزدیک خواهید داشت. این احتمال 
وجود دارد که در کار خود، ترفیع بگیرید.

یک  که  ببینید  خواب  در  اگر  همچنین، 
عنکبوت در حال تنیدن تار است، می تواند 
خلاقیت شما را نشان دهد. این تار می تواند 
گیر  خود  واقعی  رابطه  در  که  دهد  نشان 
افتاده اید. احساس می کنید آزادی خود را از 

دست داده اید.
خواب  در  عنکبوت  تار  دیدن  همچنین، 
احساس  شما  که  دهد  نشان  است  ممکن 
غریبه بودن در زندگی واقعی خود را دارید. 
به چه معناست؟ خوب، می خواهید تار خود 
را درست کنید و از دیگر افراد و موقعیت ها 

فاصله بگیرید.
گاهی وقت ها تاری که توسط عنکبوت ساخته 
می شود می تواند به ارتباط جهانی در دنیا نیز 

اشاره کند.

3. عنکبوت روی دیوار
اگر در خواب تان،  یک عنکبوت از دیوار بالا 
می رود، می تواند معنای مثبتی داشته باشد. 
این خواب می تواند نشان دهد که آرزوهای تان 

محقق می شوند.

4. عنکبوت به سمت شما می آید
اگر در خواب ببینید که عنکبوتی به سمت تان 
این  بود.  ترس خواهید  در  احتمالا  می آید، 
خواب می تواند به این معنا باشد که شما از 
یک ارتباط فرار می کنید اما در آن لحظه، 

امکان آن وجود ندارد.
این خواب می تواند معنای دیگری نیز داشته 
باشد. ممکن است به این معنا باشد که در 
آینده نزدیک، دوران خوبی نزدیک انتظارتان 

را می کشد.

5. عنکبوت در حال افتادن
اگر در خواب دیدید که عنکبوتی در حال 
افتادن است، ممکن است به این معنا باشد 
که بعضی از دوستان قدرتمند خود را از دست 

می دهید.

6. عنکبوت با شما صحبت می کند
اگر در خواب ببینید که عنکبوتی با شما 
صحبت می کند، باید به دقت به صحبت های 
او گوش دهید. ممکن است پیام های خیلی 

مهمی را از یک عنکبوت بشنوید.
7. عنکبوت شما را نیش می زند

اگر در خواب، عنکبوتی شما را نیش بزند، به 
مادر یا زنانی که در زندگی شما مهم هستند 
نشان  معمولا  خواب  این  می کند.  اشاره 
می دهد که شما با آن فرد به مشکل خواهید 
خورد. ممکن است مادر غیرقابل تحمل یا زن 
دیگری باشد که سعی می کند شما را برای 
خود داشته باشد. ممکن است در رابطه با زنی 
باشید که احساس تملک به شما دارد و شما 
احساس می کنید که گیر افتاده اید. خواب 
نیش عنکبوت می تواند به معنای قطع رابطه 
با شریک خود  به دلیل خیانت او نیز باشد. 
همچنین، خواب نیش عنکبوت به معنای 

زخم عاطفی از گذشته نیز هست.

8. جنگ دو عنکبوت
اگر در خواب شما دو عنکبوت با هم مبارزه 
کنند، به این معناست که دو دوست مونث شما 

در آینده نزدیک با هم به مشکل می خورند.

9. عنکبوت در گوش
اگر در خواب ببینید که عنکبوتی در گوش 
شماست، به این معناست که باید به مادرتان 

یا یک زن دیگر گوش بدهید.

10. داشتن یک عنکبوت
اگر در خواب ببینید که یک عنکبوت دارید و از 
آن مانند یک حیوان خانگی در خانه نگه داری 
می کنید، نشانه این است که ممکن است در 
زندگی با ترس های زیادی مواجه شوید. شما 
برای شروع جدید و ماجراجویی های جدید 

آماده اید.

11. خوردن یک عنکبوت
اگر در خواب، یک عنکبوت را بخورید یا اگر 

عنکبوتی در دهان تان باشد، به این معناست 
که می توانید موقعیت را کنترل کنید. شما در 
کار و زندگی شخصی خود موفق خواهید بود.

1۲. بچه عنکبوت
اگر در خواب، بچه عنکبوت ببینید، می تواند 
نشانه شروع جدید باشد. همچنین به یک 

رابطه جدید نیز اشاره می کند.

13. عنکبوت بزرگ
اگر عنکبوتی که در خواب شماست بسیار 
بزرگ است، نشانه خوبی نیست. این نشان 
می دهد که انتهای دوره ثروتمندی است. اگر 
در خواب دیدید که این عنکبوت بزرگ شما 
و  مشکلات  که  می دهد  نشان  زد،  نیش  را 
فشارهای زیادی بر سر راه ثروت شما قرار دارند.

14. خواب عنکبوت مرده
دیدید،  را  عنکبوت  یک  کشتن  خواب  اگر 
می تواند  خواب  این  نیست.  خوبی  نشانه 
اگر  باشد.  بد  شانس  و  بخت  نشان دهنده 
خواب یک عنکبوت مرده را ببینید، به این 
معناست که بر وسوسه زنی که اهمیت زیادی 

در زندگی شما دارد غلبه می کنید.

15. عنکبوت سمی
ببینید،  را  سمی  عنکبوت  یک  خواب  اگر 
اشاره  واقعی شما  اتفاق بدی در زندگی  به 
مواد  یا  الکل  که  معناست  این  به  می کند. 
مخدر صرف می کنید یا درگیر یک رابطه بد 
می شوید. خواب یک عنکبوت سمی نشان 
می تواند  واقعی  موقعیت  یک  که  می دهد 
عاطفی  و چه  نظر جسمی  از  برای تان چه 

خطرناک باشد.

یه روز داخل مترو صندلیم رو به یک پیرمرد نورانی دادم. 
در حقم دعا کرد و گفت:»جوان دعا می کنم پیر شی اما 

هیچ وقت نوبتی نشی.«
سوال کردم:»حاجی نوبتی دیگه چیه؟«

گفت:»فردا که از کار افتاده شدی و قدرت انجام کارهای 
خاطر  به  بچه هات  بین  نداشتی،  رو  روزانه ات  عادی 
نگهداریت دعوا نشه که امروز نوبت من نیست و نوبت تو 

هست.«

نوبتی نشی!

معرفی جاذبه های گردشگری و
 دیدنی »تهران« )6(

کردید  سفر  تهران  به  اگر 
جای  تهران  نکنید  خیال 
و  دارد  کم  یا  ندارد  دیدنی 
روزه  چند  سفر  برنامه  اگر 
به تهران دارید توصیه می 
کنم چند از این مکان هایی 
را که امروز به شما معرفی 
از  و  بروید  را  کنیم  می 
از  فقط  و  ببینید  نزدیک 

تهران ترافیک آن را به یاد نداشته باشید. همراه ما باشید با معرفی 
بهترین مکان های دیدنی تهران که ارزش یک بار بازدید را دارند.

1- خانه کاظمی، تهران قدیم چاله میدان
در این روزگار که مردم تهران درگیر مشکلات و گرفتاری های روزمره 
هستند، شاید کمتر کسی به فکر سفر و دیدن اماکن گردشگری ایران 
بیفتد ولی شما می توانید فقط با چند هزار تومان به تهران قدیم سفر 
کنید. شاید بیشتر کسانی که در تهران زندگی می کنند اطلاع چندانی 
از آثار باقی مانده تهران قدیم نداشته باشند. اگر دوست دارید گشت 
و گذاری در یکی از جاهای دیدنی تهران داشته باشید می توانید به 
چهار راه سیروس در خیابان 15 خرداد بروید. خیابان امامزاده یحیی 
و خیابان جاویدی که کمی جلوتر از چهارراه به سمت خیابان ری قرار 
دارد، خود نمونه ای از خیابان های طهران است که هنوز با اون مردم 

صاف و ساده و مهربانش حال و هوای قدیم را دارد.

۲- برج میلاد
برج میلاد نام برج مخابراتی چندمنظوره است که در شمال غربی 
تهران، پایتخت ایران قرار دارد. این برج با ارتفاع 435 متر، بلندترین برج 
ایران ششمین برج بلند مخابراتی جهان و نوزدهمین سازه بلند نامتکی 
جهان است. این برج با 13 هزار متر زیربنا از نظر وسعت کاربری سازه 
رأس برج در میان تمامی برج های مخابراتی دنیا مقام نخست را دارد. 
برج میلاد به دلیل بلندی بسیار و شکل ظاهری متفاوتش، تقریباً از 
همه جای تهران نمایان است و از این رو، یکی از نمادهای پایتخت ایران 
به شمار می آید. برخی بر این باورند که این برج روی سامانه گسل 

شهرک قدس ساخته شده است.

3- باغ پرندگان 
باغ پرندگان تهران در شمال شرق تهران در دل جنگل لویزان واقع 
شده است. باغ پرندگان تهران در ۲ فاز طراحی شده است. فاز اول 
که هم اکنون به بهره برداری رسیده است به نام »دشتچر« نام گذاری 
شده است و شامل پرنده هایی است که در قفس نگهداری می شوند 
و یا توان پرواز ندارند. فاز دوم که مساحتی کمتر از فاز اول دارد در 
محدوده شمالی در حال احداث است و »آبچر« نام دارد. این فاز 
شامل پرندگانی است که قابلیت پرواز دارند و احتمالاً مشابه آنچه در 
باغ پرندگان اصفهان وجود دارد توسط تور از خروج پرندگان از آن 

جلوگیری خواهد شد. زمان احداث این باغ 3 سال به طول انجامید.

دیدنی ها

رابرت ال. فورواردِ چاق، فیزیکدان محبوب 
و قابل اعتماد در آزمایشگاه های تحقیقاتی 
هیوز واقع در مالیبو و نویسنده ی پاره وقت 
علمی- تخیلی، با حالت آرام همیشگی خود، 

شمرده شمرده مکانیسم را شرح داد.
او گفت: »همانطور که می بینی، ما اینجا 
حلقه چرخان بزرگ یا همون حلقه رو داریم 
که از ذرات متراکم یک میدان مغناطیسی 
با  میدان  این  ذرات  شده.  ساخته  مناسب 
نور  سرعت  پنج صدم  و  نود  برابر  سرعتی 
می  بوجود  رو  شرایطی  و  می کنن  حرکت 
آرن که اگر اشتباه نکنم، در مورد هر چیزی 
که از سوراخ وسط حلقه عبور کنه، تغییر در 

پاریته]1[ رو بوجود می آرن.«
گفتم: »تغییر در پاریته؟ منظورت اینه که 

جای چپ و راست با هم عوض میشه؟«
مطمئنم  ولی  میشه،  عوض  چیزی  »یه 
که  اینه  من  خود  اعتقاد  چی.  که  نیستم 
چیزی مثل این می تونه ذرات رو به پاد ذره 
و یا یه چیز بی ثبات تر تبدیل کنه. شاید این 
همون راهی باشه که بتونیم از طریقش به 
منابع بی پایان پاد ماده دست پیدا کنیم و 
نیرو برای سفینه هایی رو داشته باشیم که 

بتونن سفر های بین ستاره ای بکنن!«
گفتم: »چرا امتحانش نمی کنی؟ یه پرتوی 

پروتون از وسط حلقه رد کن.«
»این کار رو کردم. هیچ اتفاقی نیفتاد. حلقه 
به اندازه کافی قدرتمند نیست. اما ریاضیات 
به من میگه هر چقدر نمونه ای از ماده که 
تغییر  امکان  باشه،  یافته تر  شکل  داریم، 
راست،  به  چپ  شدن  تبدیل  مثل  پاریته، 
که  بدم  نشون  بتونم  اگر  میشه.  بیشتر 
همچین تغییری توی یه ماده به اندازه کافی 
شکل یافته اتفاق می افته، میتونم اجازه کامل 

کردن دستگاه رو بگیرم.«
»برای امتحان کردن، چیزی مد نظر داری؟«
که  کردم  محاسبه  من  »البته.  گفت:  باب 
یه انسان به اندازه کافی شکل یافته هست 
که بتونه تغییر کنه. به همین خاطر میخوام 

خودم از حلقه رد بشم.«
با دلواپسی گفتم: »نمیتونی این کار رو بکنی، 

باب. ممکنه خودت رو به کشتن بدی!«
این  که  بخوام  دیگه ای  کس  از  »نمی تونم 

شانس رو امتحان کنه. این دستگاه منه!«
باشه،  این موفقیت آمیز هم  اگه  »اما حتی 
نوک قلبت میره سمت راست، کبدت میره 
سمت چپ. حتی بدتر، همه آمینو اسید هات 
از L به D و همه قند هات از D به L تبدیل 
میشن. دیگه نمیتونی غذا بخوری یا هضم 

کنی.«
باب گفت: »مزخرفه. می تونم دو بار از وسط 
حلقه رد بشم و سر آخر همون چیزی باشم 

که قبلا بودم.«
نردبان  از  بدون هیچ حرف دیگری،  بعد  و 
بالای  را  خودش  جای  رفت،  بالا  کوچکی 
سوراخ تنظیم کرد و از بین آن پایین پرید. او 
روی یک تشک پلاستیکی فرود آمد و سپس 

از زیر حلقه بیرون خزید.
با هیجان پرسیدم: »چه حالی داری؟«

گفت: »در حقیقت، زنده ام.«
»آره، اما چه حالی داری؟«

باب در حالی که مأیوس به نظر می رسید، 
گفت: »کاملًا معمولی. دقیقا همون حالی رو 

دارم که قبل از پریدن توی حلقه داشتم.«
»خوب باید هم اینطور باشه. اما بگو ببینم، 

قلبت کدوم طرفه؟«
باب دستش را روی سینه اش گذاشت، دور 
و بر را گشت، و سپس سرش را تکان داد 
مثل  چپه،  سمت  قلب  »ضربان  گفت:  و 
سابق صبر کن! بذار جای زخم آپاندیسم رو 

امتحان کنیم!«
همین کار را هم کرد و بعد با ناراحتی به 
همون  »دقیقا  گفت:  و  دوخت  چشم  من 
جایی که قبلا بود. هیچ اتفاقی نیفتاده. همه 

فرصت هام از دست رفت.«
امیدوارانه گفتم: »خوب شاید یه اتفاق دیگه 

افتاده.«
سیاه  به  کم کم  که  سرخی  صورت  با  باب 
تغییر  هیچی  »نه.  گفت:  می شد  تبدیل 
نکرده. هیچی ِ هیچی. در این مورد همون 
رابرت  اسمم  مطمئنم  که  مطمئنم  اندازه 

بک وارده!«

چپ به راست  
آیزاک آسیموف / ترجمه: شیرین سادت صفوی

داستان کوتاه
پنج روش کاهش 

هزینه های کسب و کار )1( 

گاهی اوقات پیش بینی های شما در مورد کسب و کارتان درست 
از آب درنمی آید یا اینکه به زمان طولانی تری برای تحقق رویاهای 
شغلی تان نیاز دارید. برای همین مجبور هستید به روش هایی 
برای کاهش هزینه های کسب و کار کوچک تان روی بیاورید تا 
بتوانید همچنان فعالیت کنید و به کارتان ادامه دهید. کارفرمایان 
معمولا به اولین گزینه ای که فکر می کنند اخراج برخی از کارکنان 
است. اما ما به شما ده روش کاهش هزینه های کسب و کار را در 
دو قسمت معرفی می کنیم که نیازی به اخراج و کاهش تعداد 

کارکنان تان نیز نباشد.
1. به دنبال یک اسپانسر برای پوشش برخی هزینه  هایتان 

بگردید
خب هر کسب و کاری مخصوصا اگر از یک ابزار اینترنتی مثل 
سایت هم بهره برد می تواند با یک سازمان، شرکت، تولیدکننده یا 
هر کسب و کار دیگری وارد معامله شود و قرار بگذارد که در ازای 
پرداخت برخی از هزینه هایش توسط آن سازمان از اسم و لوگوی 
آن سازمان در سایت، کارت ویزیت، تبلیغات و غیره استفاده کند و 

به نوعی برای آن سازمان تبلیغات رایگان انجام دهد.
۲. یک شریک برای استفاده از فضای اداری تان پیدا کنید

خب حالا که باید به دنبال راهی برای کاهش هزینه در کسب 
و کار خود باشید بد نیست که بخشی از فضای دفتری تان را به 
یک کاری شبیه کار خودتان اجاره دهید. هم می تواند در بحث 
درآمدی کم تان کند هم در برخی هزینه ها مثل آب و برق و تلفن 

و صرفه جوی می شود.
3. تعدادی از کارکنان را به پرسنل دورکار تبدیل کنید

نیازی نیست نیمی از کارکنان را اخراج کنید. اگر امکانش را دارید 
کافی است به آنها اجازه ی دورکاری بدهید. هم کارهایتان از منزل 
توسط آنان انجام می شود. هم برخی هزینه های جاری دفتر و بیمه 
و مالیات برای شما کم می شود و هم می توانید به خاطر این امکانی 
که به آنان داده اید حقوق کمتری پرداخت کنید و آنها به یک شغل 

دیگر هم روی بیاورند و درآمد خود را افزایش دهند.
4. روی مشتریان وفادارتان سرمایه گذاری کنید

اگر شما خدمت و محصولی به بازار ارایه می کنید حتما برخی از 
مشتریان وفادار خود را هم دارید که می توانید از آن بهره ببرید. 
طبق گزارش بازاریابی بین بخشی ای کانسالتنسی- رسپانسیس، 
کنونی  مشتری  یک  حفظ  گفته اند  شرکت ها  از  درصد   ۷0
کم هزینه تر از جذب مشتری جدید است. پس روی خدمات بیشتر 
به مشتریان فعلی تمرکز کنید و پولتان را برای جذب مشتری 

جدید دور نریزید.
5. محل و فضای کسب و کارتان را عوض کنید

خب شاید فکر کنید دفترکار شما حتما باید در خیابان فرشته 
باشد تا مشتری های خوبی با دیدن آدرس تان سراغ تان بیایند. اما 
همیشه هم اینطور نیست. هزینه های اجاره و ایاب و ذهاب را با 
تغییر محل کارتان کاهش دهید و یک دفتر کوچکتر در محله 
پایین تر بگیرید. اولین ماهی که مبلغ صرفه جویی در حساب تان 

باقی بماند می فهمید که آنقدرها هم کار بدی نکرده اید.

اقتصاد

خواص بی نظیر و طرز تهیه ماسک روغن زیتون

از »درمان سوختگی« 
تا »تقویت مژه و ابرو«

حاوی  که  ماسک هایی  خانگی  و  طبیعی  ماسک های  میان  در 
روغن های مفید هستند، علاوه بر خواص ضد پیری و جوان سازی 
پوست باعث نرمی و لطافت پوست نیز می شوند. ماسک زیتون یا 
ماسک روغن زیتون از جمله ماسک هایی است که از قدیم الایام در 
جهت تقویت و نرمی پوست و مو مورد استفاده قرار می گرفته است.

 یک پاک کننده طبیعی
با مالش روغن زیتون به وسیله حرکات دورانی انگشتان دست 

می توان به راحتی مواد آلوده را از سطح پوست پاک کرد.

  نرم کننده پوست
استفاده از روغن زیتون بر نواحی مختلف پوست بدن مانند صورت، 
پشت و کف دست ها، کف پا ها و لب ها یک نرم کننده قوی باعث 
نرمی بخشیدن و نیز رفع ترک های کف پا و لب ها است. اگر این کار 
شب ها قبل از خواب انجام شود اثربخشی بیشتری دارد. همچنین از 
ماسک زیتون می توان برای نرمی مو ها پس از استحمام و در حالیکه 

مو ها هنوز کمی نم دارند، استفاده کرد.

   درمان سوختگی و درمان نیش حشرات
یکی از مهمترین خواص ماسک زیتون درمان سوختگی ناشی از 
اشعه آفتاب است. همچنین از این ماسک از قدیم تا کنون برای 
درمان جای گزیدگی ناشی از نیش حشرات نیز استفاده می گردید.

 تقویت مژه و ابرو
استفاده مکرر از ماسک زیتون و مالیدن آن بر روی مو های مژه و ابرو 

می تواند به تقویت و پرپشت شدن آن ها کمک شایانی به عمل آورد.

 از بین بردن شوره پوست سر
مالیدن روغن زیتون گرم شده بر روی پوست سری که کمی نم 

دارد باعث از بین رفتن خشکی و شوره کف سر خواهد شد.

  طرز تهیه چند نمونه از ماسک زیتون:
ماسک زیتون و جو دوسر

۲ قاشق غذاخوری روغن زیتون به همراه یک قاشق غذاخوری 
آرد جو دوسر را مخلوط کرده تا ترکیبی نسبتاً غلیظ به دست آید 
ترکیب را حدود ۲0 دقیقه بر روی پوست خود قرار دهید و سپس 

پوست را با آب ولرم بشویید.
ماسک زیتون و آووکادو

یک عدد آووکادو رسیده را پوره و یک قاشق غذاخوری روغن زیتون 
به آن اضافه کنید. خمیر حاصله را به مدت 30 دقیقه روی پوست 

خود قرار دهید و سپس با آب ولرم بشویید.
ماسک زیتون و عسل

ماسک زیتون و عسل یکی از پرخاصیت ترین ماسک ها برای داشتن 
پوستی لطیف است طرز تهیه این ماسک به این صورت است که 
باید یک قاشق غذاخوری عسل به همراه دو قاشق غذاخوری روغن 
زیتون را با یکدیگر مخلوط کرده و به مدت 30 دقیقه بر روی پوست 

خود قرار دهید و سپس با آب ولرم بشویید.
ماسک زیتون و سفیده تخم مرغ

یک عدد سفیده تخم مرغ به همراه دو قاشق غذاخوری روغن 
زیتون ترکیبات این ماسک مفید و سفت کننده پوست را تشکیل 
می دهند. بعد از قرار دادن این ماسک به مدت 30 الی 40 دقیقه بر 

روی پوست آن را با آب ولرم بشویید.

سلامت

اصوات  و  ذهنی  صداهای  که  شرایطی  در 
و  بلندتر  روز  به  روز  ما  پیرامونی  محیط 
تعداد جویندگان  گوش خراش تر می شوند، 
می شود.  بیشتر  و  بیشتر  هم  آرامش 
روش هایی که این افراد برای فرار از سر و 
صدا انتخاب می کنند متفاوت است: از 10 
دقیقه مدیتیشن در روز گرفته تا 10 روز 
از  می خواهید  هم  شما  آیا  نشینی.  گوشه 
سکوت در زندگی روزمره خود بهره ببرید؟ 
با خواندن 4 دلیل علمی زیر متوجه می شوید 
که چرا سکوت برای مغز مفید است، و چرا 
وقت گذاشتن برای آن خلاقیت و تمرکز را 
بیشتر می کند و اضطراب را کاهش می دهد.

1. تنش و استرس را از بین می برد
فلورانس نایتینگل، پرستار مشهور انگلیسی 
و فعال اجتماعی قرن نوزدهم، زمانی نوشت: 
زیان آور ترین  غیرضروری  صدای  و  »سر 
دشمن بهداشت بیماران و ]حتی[ افراد سالم 
است که ناخواسته به آن ها تحمیل می شود.«

دلیلی هم که برای این گفته اش می آورد، این 
بود که  این امر باعث هراسناک و پریشان 
شدن بیماران رو به بهبودی می شود، و آن ها 

را بی خواب می کند.
در همین راستا، تحقیقات انجام شده نشان 
می دهد که آلودگی صوتی منجر به افزایش 

فشارخون می شود، احتمال حمله قلبی را 
زیاد می کند، و برشنوایی و در کل سلامت ما 
تاثیر منفی می گذارد. طبق پژوهشی که در 
سال ۲006 در نشریه هارت Heart منتشر 
شد و در آن میزان فشار و گردش خون در 
دقیقه  دو  بود،  اندازه گیری شده  افراد  مغز 
»آرام  موسیقی های  گوش کردن  از  سکوت 

بخش«، آرام بخش تر خواهد بود.
۲. مراکز حسی مغز احیا می شود 

مرتب  طور  به  ها  داده  روزمره،  زندگی  در 
پرتاب  ما  سمت  به  کنار  و  گوشه  هر  از 
می شوند؛ وقتی در معرض این سیگنال های 
ذهن  حسی  مراکز  نباشیم،  مختل کننده 
ما فرصت پیدا می کنند تا خود را بازسازی 

کنند.
بی وقفه  حضور  مدرن،  زندگی  در 
سیگنال هایی که توجه را جلب می کنند، 
مغر  جلوی  قسمت  به  را  زیادی  فشار 
ادراک،  فرآیند  در  که  پیشانی(-  )لوب 
ایفا  نقش  مساله  حل  و  تصمیم گیری 
که،  این  نتیجه  می آورد؛  وارد  می کند- 
و  می شوند،  تخلیه  ما  مغز  حسی  ذخایر 
نظر  از  می افتد،  اتفاق  این  که  هنگامی 
در  می شویم.  پریشان  و  خسته  ذهنی 
مسائل،  حل  کردن،  تمرکز  شرایط،  این 

و دستیابی به ایده های جدید و خلاقانه 
تلاشی  مستلزم  و  می گردد  دشوار  بسیار 

دوچندان خواهد بود.
3. می توانیم به شبکه پایه مغز وارد شویم

فعال  زمانی  پایه  مغزی  شبکه 
می گردد که مشغول »خودشناسی«

 )self-generated cognition(
باشیم. »خودشناسی« شامل کارهایی چون 
خیالبافی، مدیتیشن، فکر کردن درباره آینده، 

و تامل آزادانه می شود.
در شرایطی که مغز بی کار است و توسط 
بیرونی تحریک نمی شود، آن وقت  عوامل 
ما قادریم به جریان درونی افکار، احساسات، 

حافظه و ایده هایمان وارد شویم.
به کارگرفتن این شبکه درون مغزی به ما 
کمک می کند تا معنای تجربیاتمان را درک 
کنیم، با دیگران همدردی و همدلی داشته 
و  ذهنی  شرایط  و  شویم  خلاق تر  باشیم، 

احساسی خودمان را بازتاب دهیم.
در این راستا، ضروری است که از عوامل پرت 
کننده حواس، که باعث می شوند ذهن ما در 
شرایط سطحی خود بماند، دوری گزینیم؛ و 
تفکر در سکوت، یکی از راه هایی است که 

به وسیله آن می توانیم به این هدف برسیم.
4. منجر به تولید سلول های مغزی می شود

را  ذهن  کلمه  واقعی  معنای  به  سکوت 
محققان   ،۲013 سال  در  می دهد.  رشد 
نشریه  در  آن  نتایج  که  پژوهشی  طی 
 Brain,( فانکشن  اند  استراکچر،  برین، 
Structure, and Function(به 
چاپ رسید، تاثیر اصوات محیط، نویز سفید، 
و سکوت را بر مغز موش ها با هم مقایسه 

کردند.
در این آزمایش قرار بود از سکوت فقط به 
عنوان یک عامل کنترل کننده استفاده شود 
طور  به  آن  تاثیرات  نبود  قرار  ابتدا  در  )و 
مستقل مورد بررسی قرار گیرد(. اما در ادامه، 
خود به عنوان عاملی اصلی نظر دانشمندان را 
جلب کرد: آن ها متوجه شدند که دو ساعت 
سلول های  تولید  به  منجر  روز  در  سکوت 
جدیدی در ناحیه هیپوکامپوس مغز می شود. 
ناحیه ای که با یادگیری، حافظه و احساس در 

ارتباط است.
مقدماتی  تحقیقات  این  نتایج  هرچند 
است، اما با اتکا به همین نتایج نیز می توان 
چون  بیماری هایی  بر  سکوت  که  گفت 
به  ها  آن  هردو  که  آلزایمر-  و  افسردگی 
گفته دانشمندان با کاهش تولید نورون ها 
در هیپوکامپوس مرتبط اند- اثری درمانی 

خواهد داشت.

فواید ویژه »سکوت« برای مغز که نمی دانستید!

تفسیر خواب هایی که همه ما تا به حال دیده ایم )11(

» عنکبوت«  و معانی متفاوت 
و واقعی آن در رویا

قوانین مدیریت

»مدیریت«، کار عجیب و هیجان انگیزی است. عده ی کمی 
از آدمیان هستند که تمایل به انجام آن در طول زندگی شان 
دارند. اما با این وجود، بیشتر ما با اندکی تامل در می یابیم که 
برهه ای خاص و زمانی از زندگی مان این کار را انجام داده ایم. 
من بعد این ستون »دنیای هوادار« در هر شماره به یکی از 
قوانین مدیریت می پردازد. مطالب این ستون برگرفته از آثار 
نویسنده هایی چون »ریچارد تمپلر«، »جان گری« و... می باشد 

و بازخوانی چندین باره ی آنها برای خود ما لذت بخش است. 

قانون شماره 1۲:  
افراد را تشویق کنید

اگر رضایت خود را نسبت به کار افراد نشان ندهید، دلسرد می 
شوند. مردم به دلایل بسیار زیادی سر کار می روند، بیشتر 
آن ها به غیر از مسائل مالی که مطرح می کنند، در میان 
دلایل مطرح شده و نشده، نوشته شده و نشده، مهم ترین 
اولویت در افکارشان »پاداشی است که از طرف رئیس« می 
گیرند که آن رئیس هم شما هستید. شاید آن ها این قضیه 
را »شناخت« بنامند، یا »حس این که کارشان را خوب انجام 
داده اند« اما از کجا بدانند؟ آن ها وقتی می فهمند و می دانند 
که شما بگویید. صبر کنید تا زمانی که کار قابل توجهی انجام 
بدهند و آن وقت به آن ها بگویید که متوجه کارشان شده اید 
و تشویقشان کنید. حتی قبل از به اتمام رسیدن کار، عمل و 

عملکردشان را مورد تمجید قرار دهید.
چرا؟ چون امکان این که کارشان را بهتر هم انجام دهند وجود 
دارد و هرگز به فکرشان نمی رسد که در کارشان نسبت به 
شما کوتاهی کنند. مدیر بودن حداقل آرزوهاست. شما می 
خواهید که یک تیم عالی داشته باشید. پاداش و تمجید آن ها 
کار رایگان و بدون هزینه ای است و کاملا در دسترس است، 
تمام شدنی نیست و صد درصد موثر و کارآمد است، انجامش 

بسیار ساده و آسان است و اصلا وقت گیر نیست.
پس چرا بیشتر مدیران این کار را انجام نمی دهند؟ چون 
باید درباره  باشند. شما  نیاز دارند به خود اطمینان داشته 
خودتان کاملا احساس خوبی داشته باشید تا بتوانید دیگران 
را به خوبی مورد تمجید و ستایش قرار دهید. اگر نسبت به 
خود تردید داشته باشید، نسبت به آن ها هم شک و تردید 
خواهید داشت. اگر به آن ها ک داشته باشید، آن ها را تشویق 
نخواهید کرد، چون مطمئن خواهید بود که کارشان را درست 
انجام نخواهند داد. فقط کافی است به آن ها بگویید :»تو 
از عهده انجامش بر می آیی«، »کارت را درست انجام می 
دهی.« هرچه به افراد مسئولیت بشتری بدهید، بیشتر به آن 
ها »اعتماد« خواهید داشت و هرچه بیشتر تشویقشان کنید، 

آن ها بازدهی بیشتری خواهند داشت.
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی

محمود فرهنگ رنجبر از معرفی برترین های 
رقابت های اسکیت بین المللی جام مارشال 
سالگرد  چهلمین  گرامیداشت  بمناسبت 
انقلاب اسلامی به میزبانی استان البرز خبرداد.
به گزارش »دنیای هوادار«، محمود فرهنگ 
رنجبر رئیس هیئت اسکیت استان البرز اظهار 
کرد: این مسابقات از چهاردهم تا شانزدهم 
آذرماه با شرکت ۲50 ورزشکار زن و مرد از 
هفت کشور ایران، روسیه، لهستان، فرانسه، 
اسپانیا، افغانستان و اتریش در سالن نشاط 
مجموعه ورزشی انقلاب اسلامی کرج جریان 
داشت و جمعه شب گذشته به کار خود پایان 

داد.
در  ورزشکاران  مسابقات  این  در  افزود:  وی 
بخش بانوان و آقایان در رده سنی زیر 16 
سال و بالای 16 سال در رشته فری استایل 
اسپید  و  بتل  شامل بخش های کلاسیک، 
پرداختند که ورزشکاران  رقابت  به  اسلالوم 
ایرانی بیشترین مدال ها را به خود اختصاص 

دادند.
اسلالوم  اسپید  بخش  در  کرد:  بیان  رنجبر 
سرلک«،  »رومینا  سال   16 زیر  دختران 
»مژده شعبانی« و »ترانه احمدی« از ایران به 

ترتیب مقام های اول تا سوم را کسب کردند 
و در مسابقات  دختران بالای 16 سال، »لعیا 
عربی«، »زهرا باقرزاده« و »مینا عابدینی« هر 
سه از ایران سکوهای قهرمانی روی سکوهای 

قهرمانی قرار گرفتند.
وی ادامه داد: در بخش پسران زیر 16 سال 
»محمد امین عباسیان«، »سبحان خسروانی« 
و »سجاد خسروانی« به ترتیب مقام های اول 
تا سوم را کسب کردند و در رقابت پسران 
ایران،  از  لسانی«  »رضا  نیز  سال  بالای 16 
محمد  »امیر  و  اتریش  از  رنجبر«  »پدرام 
سواری« از ایران توانستند به ترتیب مقام های 

برتر را به دست آورند.
در بخش بتل پسران زیر 16 سال نیز »رمی 
منارد« از فرانسه، »دانیال نوری« افغانستان و 
»امیررضا ثابتی« از ایران توانستند، مقام های 
اول تا سوم را کسب کنند همچنین در بتل 
از  بالای 16 سال »امیر رضا فلاح«  پسران 
ایران، »کارلوس نلسون« از اسپانیا و »نوید 
ارمند« از ایران بر سکوهای اول تا سوم رقابت 

های اسکیت بین المللی ایستادند.
به سایر  البرز  استان  اسکیت  رئیس هیئت 
اشاره  مسابقات  این  در  خورده  رقم  نتایج 

کرد و گفت: در بخش بتل دختران زیر 16 
سال »سوفیا« از روسیه، »زوفیا« از لهستان 
ترتیب مقام  به  ایران  از  و »فاطمه توکلی« 
های برتر را کسب کردند و در بخش دختران 
بالای 16 سال »کلودیا« از لهستان، »زهره 
کتابچی« و »صبا تاج فر« هر ۲ از ایران به 
ترتیب مقام های اول تا سوم این دوره از رقابت 

ها را از آن خود کردند.
رنجبر خاطرنشان کرد: در بخش کلاسیک 
زیر 16 سال دختران، »سوفیا« از روسیه و 
»زوفیا« از لهستان به ترتیب اول و دوم شدند 
و »فاطمه توکلی« و »عسل صادقی« از ایران 
مشترک در جایگاه سوم قرار گرفتند و در 
از  بالای 16 سال دختران »کلودیا«  بخش 
لهستان، »فاطمه مراحم« و »صبا تاج فر« از 
ایران به ترتیب مقام های برتر را از آن خود 

کردند.
بخش  در  داد:  ادامه  البرز  اسکیت  متولی 

کلاسیک پسران زیر 16 سال »رمی منارد« 
و  افغانستان  از  نوری«  »دانیال  فرانسه،  از 
»علیرضا شیر بخت حقیقی« از ایران توانستند 
سکوهای برتر را فتح کنند. ودر بخش پسران 
بالای 16 سال نیز »کارلوس نلسون کارو« 
از اسپانیا، »امیر آزاد فلاح« و »امیر حسین 
هاشمی« از ایران به ترتیب مقام های اول تا 

سوم را کسب کردند.
فدراسیون  های  حمایت  از  قدردانی  با  وی 
اسکیت و اداره کل ورزش وجوانان البرز گفت: 
توسعه اسکیت استان و کشور مهمترین هدف 
میزبانی مسابقات بین المللی اسکیت مارشال 

کاپ در البرز بود.
رنجبر تصریح کرد: سعی کردیم با برگزاری 
این مسابقات انگیزه بیشتری در ورزشکاران 
این  حتم  طور  وبه  شود  ایجاد  کشورمان 
میزبانی می تواند ظرفیت های بالای اسکیت 

در البرز را نیز شکوفاتر کند.

احمد ضیایی درحالی در روز پایانی مهلت قانونی 
از ریاست فدراسیون والیبال استعفا داد که 11 ماه 

دوران ریاستش حاشیه های مختلفی داشت.
به گزارش »دنیای هوادار«، پس از گذشت یازده ماه 
از انتخاب احمد ضیایی با 43 رای از مجموع 44 
رای مجمع انتخاباتی به عنوان رئیس فدراسیون 
والیبال، بالاخره ضیایی جام زهر را نوشید و تن 
به استعفا داد تا با کناره گیری او وزارت ورزش و 
جوانان نفس راحتی بکشد بدون آنکه خطر تعلیق 

این رشته را تهدید کند.

قول هایی که عملی نشدند/ 9  تغییر در 11 
ماه

ضیایی از همان ابتدا قول هایی داد که یا قدرت 
کافی برای عملی کردن این موارد را نداشت یا 
اینکه زمان لازم برای عملی کردن قول هایش در 

اختیار او قرار نگرفت.
به زبان  اولین جملاتی که ضیایی زیاد  از  یکی 
می آورد این بود که »من به دنبال اصلاح هستم 
نه انقلاب« اما اتفاقاتی که او رقم زد و جابه جایی 
هایی که در بدنه اداری فدراسیون انجام داد باعث 
شد تا از همان ماه های ابتدایی برخی ها نسبت به 
موفقیتش دلسرد شوند. ضیایی در طول یازده ماه 
گذشته در بدنه اداری فدراسیون 9 تغییر را انجام 
داد که به نسبت زمان حضورش این حرکات بیشتر 

انقلابی به نظر می رسیدند تا انجام اصلاحات.
ضیایی پس از ورودش در اولین اقدام در کمیته 

کسری  جایگزین  را  الهامی  فریدون  ساحلی 
را  پورحسن  منوچهر  عذر  سپس  کرد.  غفوری 
عنوان  به  را  شفقی  حسین  محمد  و  خواست 
از  کرد.  معرفی  لیگ  سازمان  در  او  جایگزین 
مهمترین تغییرات کنارگذاشتن امیدوار حاتمی 
و جایگزینی  داوران  ریاست کمیته  از  با سابقه 
ابراهیم فیروزی بود. چهارمین تغییر نیز در نایب 
بانوان صورت گرفت که صدیقه کعبی  رئیسی 
تغییرات  اما  شد.  صادقی  فریبا  جایگزین  زاده 
واقع  در  و  می شد  انجام  ماه  هر  و  هفته  هر 
عملکرد ضیایی بیشتر شبیه حرکات دولت های 
کمونیستی بود که اصلًا دوست نداشتند نشانی 
از حکومت قبلی باقی بماند و ضیایی در ادامه 
روابط  از  را  نیا  احمدی  امیرحسین  تغییراتش، 
عمومی فدراسیون کنار گذاشت و امیر حسینی 
را به جای او معرفی کرد. اما مهم ترین جابه جایی 
که حتی باعث شد ستون های مدیریتی ضیایی 
در فدراسیون والیبال دچار تزلزل شود، خواستن 
عذر محمود افشاردوست، مرد با دانش و دوست 
امیرحسین  ایران و جایگزینی  والیبال  داشتنی 

منظمی در پست دبیری فدراسیون بود.
 تغییرات تمامی نداشت و در ادامه علی آرایش 
رئیس کمیته بازاریابی شد، سپس مریم حسابی 
سعید  جایگزین  بود  کولاکوویچ  مترجم  که 
درخشنده با تجربه در بخش بین الملل شد و 
در نهایت با خداحافظی مهدی اسلامی از خزانه 

داری گرایلی جایگزین او شد.

تنها  آسیایی  بازی های  در  قهرمانی  تکرار 
دستاورد مهم فدراسیون ضیایی

در طول 11 ماه دوران ریاست ضیایی بر فدراسیون 
والیبال، تیم ملی والیبال ایران ابتدا در خردادماه 
در لیگ ملت های والیبال شرکت کرد اما با کسب 
نتایج ضعیف و ایستادن در رتبه دهم به کارش 
پایان داد. سپس در انتخابی رقابت های قهرمانی 
جهان در اردبیل بالاتر از تیم هایی همچون چین 
و کره جنوبی به عنوان صدرنشین جواز حضور در 

قهرمانی جهان را گرفت.
مهمترین افتخار دوران ریاست ضیایی در جاکارتا 
ایران در  کسب شد جایی که تیم ملی والیبال 
با  توانست  اندونزی   ۲018 آسیایی  بازی های 
ترکیب اصلی بر سکوی قهرمانی بایستد و قهرمانی 
در بازیهای ۲014 اینچئون را تکرار کند؛ اتفاقی که 

قابل پیش بینی بود.

ممنوع  تشریفاتی/  سخنگوی  تعیین 
المصاحبه کردن بازیکنان

اما هر ماه ضیایی حاشیه ای جدید می ساخت و در 
اردیبهشت 9۷ او در جلسه ای با خبرنگاران اعلام 
کرد که سعید درخشنده سخنگوی فدراسیون 
است و خبرنگاران از این پس می توانند هر سوالی 
که دارند را از درخشنده بپرسند، اما این سمت 
تشریفاتی تقریبا چیزی به جز اعصاب خوردی 
تنها  نه  او  زیرا  نداشت  پی  در  درخشنده  برای 
حرف آخر را نمی توانست بزند بلکه هر حرفی 

هم می زد با انکار و مخالفت رئیس و دبیر مواجه 
می شد.

همچنین در این جلسه ضیایی پا را فراتر گذاشت و 
اعلام کرد که بازیکنان تیم ملی ممنوع المصاحبه 
والیبال  رشته  در  که  حالیست  در  این  هستند. 

چنین چیزی پیش از این سابقه نداشته است.

معروف از محرومیت در رفت
اما شاید یکی از مهمترین حواشی بین ضیائی و 
سعید معروف رخ داد. کاپیتان تیم ملی پس از 
کسب نتایج ضعیف تیم ملی ایران در رقابت های 
قهرمانی جهان و ایستادن در جایگاه سیزدهم 
مشترک با اشاره به داستانی از ملانصرالدین در 
صفحه شخصی اش در فضای مجازی ضیایی را 

مورد انتقاد قرار داد و ضیایی در پاسخ به این 
رفتار معروف اعلام کرده بود که قطعاً کاپیتان 
اما  شد  خواهد  مواجه  محرومیت  با  ملی  تیم 
با رفتن ضیایی می توان گفت  در حال حاضر 

»معروف از محرومیت در رفت«.
در نهایت شکایت ضیایی از دیوان عدالت اداری 
مورد تایید قرار نگرفت تا وزارت ورزش و جوانان 
در آخرین روز یعنی پانزدهم آذرماه اقدام به تعیین 
سرپرست جدید کند تا او مجبور به رفتن شود. با 
عملکردی که روسای والیبال در دو دهه گذشته 
داشته اند و همواره مورد تمجید ورزشی ها بودند، 
می توان دوران ضیایی را خوابی کابوس  وار برای 
والیبال ایران پس از عصر طلایی یزدانی خرم و 

داورزنی دانست.

مروری بر عملکرد 11 ماهه احمد ضیایی در فدراسیون والیبال

از در رفتن معروف از محرومیت تا نوشیدن جام زهر

ایران قهرمان رقابت های بین المللی 
کاراته شد

رقابت های بین المللی فراسبکی کاراته به میزبانی البرز در ۲ بخش 
بانوان و آقایان با قهرمانی ورزشکاران ایرانی پایان یافت.

به گزارش »دنیای هوادار«، رئیس هیات کاراته البرز روز شنبه در 
گفت وگو با ایرنا گفت: ورزشکاران ایران، هند، ارمنستان، نپال، 
سریلانکا، افغانستان وگرجستان در این دوره از مسابقات با یکدیگر 

به رقابت پرداختند.
محمد اکرمی افزود: رقابت های بین المللی فراسبکی در روزهای 15 
و 16 آذرماه جاری در ۲ بخش آقایان و بانوان در سالن های پردیس 
کشاورزی و منابع طبیعی دانشگاه تهران مستقر در کرج برگزار شد.

وی اضافه کرد: در بخش بانوان ایران، هند و افغانستان به ترتیب مقام 
های برتر را از آن خود کردند.

دیدار دوستانه به مناسبت یادبود
زنده یاد مسعود سلطاني 

دیدار فوتسال دوستانه ای به یاد مسعود سلطانی با حضور مدیران 
استانی برگزارشد.

به گزارش »دنیای هوادار«، جمعي از روسا، مدیران و پیشکسوتان 
ورزش استان البرز و شهرستان کرج شامگاه شنبه هفدهم آذر ماه 
در دیداري دوستانه فوتسال و به مناسبت یادبود زنده یاد مسعود 
سلطاني و زنده یاد حاج حسن کرمي در سالن شهداي قوه قضاییه 

)دادگستري استان ( به مصاف هم رفتند
این دیدار با حضور چهره هایي چون مهندس بلوچي مدیرعامل بانک 
مسکن استان البرز ، رامک مدیرکل سابق صدا و سیما استان البرز ، 
بهنام محمودي بازیکن اسبق  تیم ملي والیبال ایران ،رحمان رضایي 

بازیکن اسبق تیم ملي فوتبال برگزار شد.
لازم به توضیح مي باشد بازیکنان دو تیم را مدیران و روساي استاني 
همچون حمید کریمي رییس اتاق اصناف ،مهندس نصیري مدیر 
عامل پسماند شهرداري  کرج، مجید دودانگه معاونت مالي اداري 

پسماند شهرداري کرج و... شامل میشد.

کودکان کار و خیابان البرز به 
ورزشگاه می روند

رئیس هیات ورزش های پهلوانی و زورخانه ای البرز گفت: طبق 
استان،  دادگستری  جرم  وقوع  از  پیشگیری  معاونت  با  توافق 

کودکان کار و خیابان البرز به ورزشگاه می روند.
به گزارش »دنیای هوادار«، میثم موحدی مهر افزود: به همین منظور، 
استعداد یابی از ۲0 نفر از کودکان کار و خیابان در استان انجام گرفت 
که از این تعداد 18 نفر برای ورزش زورخانه ای انتخاب که به صورت 

رایگان آموزش پهلوانی و زورخانه ای می بینند.

اخبار استان

نکته فراموش شده؛
 گوچی پرسپولیسی است

انتشار خبر احتمال به خدمت گرفتن رضا قوچا ن نژاد  بعد از 
توسط استقلالی ها، خطیر معاون باشگاه آبی ها این خبر را نه تنها 
تکذیب نکرد که در گفت وگویی در واکنش به این خبر، اعلام 
کرد؛ »رسانه ها اجازه بدهند استقلال در آرامش در فصل نقل و 
انتقالات فعالیت کند.« این یعنی بر خلاف گزینه های قبلی، جذب 
گوچی تکذیب نشده و هر احتمالی وجود دارد، اما نکته مهم 
این اتفاق که مانع آن شده، این است که رضا قوچان نژاد اصولاً 
پرسپولیسی است و خانوادتاً طرفدار تیم قرمزپوش پایتخت است 
و همین مسأله، اتخاذ تصمیم نهایی او بین استقلال و پرسپولیس 
را سخت کرده است. در همین ارتباط گفته می شود او پالس 
هایی را هم برای مدیران پرسپولیس فرستاده تا در صورت فراهم 

شدن شرایط، باب مذاکره با تیم محبوبش را باز کند.

نگاه هوادار

پولادگر: 
عسکری از بهترین 
مربیان جهان است 

پولادگر، رئیس فدراسیون تکواندو گفت: عسکری از بهترین 
مربیان ایران و جهان است و به توانایی های او اعتماد داریم.

این  بیان  با  پولادگر  هوادار«، سیدمحمد  »دنیای  گزارش  به 
مطلب که اسفند ماه سال جاری در جزیره کیش میزبان سه 
تورنمنت مهم بین المللی هستیم، گفت: جام باشگاه های آسیا، 
جام ریاست فدراسیون جهانی و جام فجر سه رویداد دارای گرید 
فدراسیون جهانی هستند و با توجه به اینکه در سال پیش از 
المپیک برگزار می شوند از اهمیت خاصی برخوردار بوده و در 

افزایش رنکینگ ملی پوشان تاثیر گذار است.
رئیس فدراسیون تکواندو افزود: خدا را شکر شرایط خوبی بر تیم 
ملی حاکم است؛ سرمربی تیم ملی از بهترین های حال حاضر 
ایران و جهان است و تاکنون نیز عملکرد قابل قبولی داشته است 
اما برای دستیابی به موفقیت های بزرگ بایستی کار و تلاش 

بیشتری صورت پذیرد.
وی تصریح کرد: مسابقات قهرمانی جهان ۲019 اواخر اردیبهشت 
ماه سال آینده به میزبانی منچستر برگزار می شود که موفقیت 
در آن بسیار در سهمیه المپیک تعیین کننده می باشد و در واقع 
مقدمه ای برای حضور در المپیک توکیو است. به توانایی های 
فریبرز عسکری اعتماد داریم و از برنامه های وی برای موفقیت 

در المپیک ۲0۲0 حمایت و پشتیبانی خواهیم کرد.
پولادگر در ادامه گفت: بی تردید همه قهرمانان، پیشکسوتان 
و فعالین در این رشته پر افتخار هدفی جز اعتلای نام تکواندو 
و نهایتا ایران نداشته و امیدوارم با نیت مخلصانه و دلسوزانه 

نقد کنند.

خبر

اتمام حجت یا نیاز؟
نخستین اردوی تیم ملی کشتی آزاد پس از انتخاب غلامرضا 
محمدی به عنوان سرمربی تیم ملی کشتی آزاد، از ۲6 آذرماه 

جاری در محل اردوی تیم های ملی کشتی آغاز می شود.
در  حضور  برای  کشتی گیر   35 از  کار  آغاز  برای  محمدی 
اردوی تیم ملی دعوت کرده تا در انتظار یکی از شلوغ ترین 
اردوهای تیم ملی در سال های اخیر باشیم. اما در این میان، 
دعوت از کشتی گیران قدیمی که سالهاست از اردوهای تیم 
ملی و حتی تشک کشتی بدور بوده اند نکته جالب توجه و غیر 

منتظره لیست سرمربی جدید تیم ملی است.
طی سال های گذشته بسیاری از قهرمانان عنوان دار بدلیل 
تاکید فدراسیون بر اجرای فرآیند انتخابی از حضور در تیم 
برای  برخی حواشی  بروز  باعث  امر  بازماندند و همین  ملی 
برای  بودند  معتقد  عده ای  میان  این  شد.در  ایران  کشتی 
رقابت های  برگزاری  به  نباید صرفا  ملی  تیم  نفرات  انتخاب 
انتخابی اکتفا کرد و تجربه و نتایج بین المللی را نیز باید مد 
نظر قرار داد اما گروه مخالف نیز بر اجرای عدالت بر اساس 
حضور کشتی گیران در مراحل مختلف فرآیند انتخابی،کسب 
سهمیه و در نهایت حضور در مرحله نهایی انتخابی تیم ملی 
تاکید داشتند. پافشاری بر اجرای قانون فرآیند انتخابی تیم 
و  سنگین  ایران  کشتی  عنوان داران  از  تعدادی  برای  ملی 
غیرقابل تحمل بود که در نهایت به دور شدن هر چه بیشتر 

آن ها از تیم ملی منجر شد.
به نظر می رسد دعوت غلامرضا محمدی از نفراتی همچون 
حسن  محمدی،  احمد  سید  یزدانی،  رضا  تقوی،  مهدی 
رحیمی، کمیل قاسمی و ...از این جهت باشد که وی قصد 
دارد در آغاز کار از تمامی پتانسیل کشتی ایران با توجه به 
با بهره بردن  وضعیت نه چندان جالب آن، استفاده کند و 
از همه آنچه کشتی ایران دارد و شاید در سال های گذشته 
از وضعیت  برای برون رفت کشتی  مورد غفلت قرار گرفته 

فعلی تلاش کند.
اما هدف دیگر محمدی از دعوت نفرات پا به سن گذاشته و 
البته پرافتخار به اردوی تیم ملی می تواند در جهت آگاهی 
کادر فنی از آخرین وضعیت این کشتی گیران باشد و اینکه 
این افراد خود به این نتیجه برسند که آیا می توانند از پس 
تمرین در کنار جوانترها بر بیایند و یا اینکه عطای حضور در 
تیم ملی را به لقایش می بخشند و دیگر هیچ عذر و بهانه ای 

نیز برای هیچ کشتی گیری باقی نمی ماند.
از کشتی غیر  از سال ها دوری  از مهدی تقوی پس  دعوت 
منتظره  ترین تصمیم سرمربی جدید تیم ملی بود و باید دید 
محمدی از این کشتی گیر 3۲ ساله پس از 4 سال دوری از 

میادین چه می خواهد. 
که  است  ایران  کشتی  پرافتخار  چهره  دیگر  یزدانی  رضا 
ماه   30 در  و  کرد  جراحی    ۲016 المپیک  از  پس  نیز  او 
و  گرفته  کشتی  لیگ  مبارزه  دو  یکی  در  فقط  گذشته 
علی رغم دعوت به اردوهای تیم ملی طی ماه های گذشته 
او  هر چند  نداد  نشان  اردوها  در  به حضور  رغبت چندانی 
و  داد  ادامه  مازندران  در  را  خود  تمرینات  تقوی  بر خلاف 
شنیده می شود انگیزه زیادی برای حضور در آخرین المپیک 
دوران قهرمانی اش دارد. یزدانی نیز با حضور نفراتی همچون 
عباس فروتن و محمد حسین محمدیان که آخرین ماه های 
محرومیت 4 ساله خود را سپری می کند کار چندان راحتی 
برای رسیدن به دوبنده تیم ملی نخواهد داشت. البته باید 
دید یزدانی در سال ۲019 در 9۲ کیلوگرم می خواهد کشتی 

بگیرد یا 9۷ کیلوگرم.

سوژه روز

سعید کولیوند معاون توسعه امور ورزش گفت: همواره استان البرز در جهت ترویج و توسعه رشته های مختلف ورزشی، 
میزبانی های متعددی را در بخش دختران و پسران عهده دار بوده است.در اصل میزبانی ها نوعی سرمایه گذاری در 

ورزش است تا آینده را از جهت استفاده از استعدادها و پشتیبانی از آنها تامین نماییم.

کولیوند: میزبانی ها نوعی سرمایه گذاری در ورزش است

پیشکسوت کشتی آزاد ایران معتقد 
دلیل  به  کشتی  فدراسیون  است 
کشتی گیران  از  برخی  با  لجبازی 
و  انزوا  باعث  دار،  عنوان  و  باتجربه 

محو شدن آنها شد.
اکبر  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
برخی  از  دعوت  به  توجه  با  فلاح 
به  آزاد  کشتی  نامدار  های  چهره 
گفت:  ملی  تیم  اردوی  نخستین 
خوشبختانه شاهد تصمیم قشنگ 
و روحیه بخش سرمربی تیم ملی 
بودیم که از نفراتی مثل رضا یزدانی، 
مهدی تقوی، سید احمد محمدی 
تیم  اردوی  در  تا  کرد  دعوت   ... و 
ملی حضور یابند. طبیعتا این نفرات 
می توانند خودشان تصمیم بگیرند 
موفقیت  دوران  توانند  می  آیا  که 
ادامه  را  ملی  تیم  در  خود  آمیز 

دهند یا خیر؟
فدراسیون  در  ما  کرد:  تصریح  وی 
رغم  به  خادم  رسول  ریاست  تحت 
اتفاقات و اقدامات سازنده و مطلوب، 
غیرمنطقی  تصمیمات  برخی  شاهد 
قهرمانان  با  لجبازی  نوعی  و 
این  نتیجه  متاسفانه  بودیم.  هم 
برخی  و محو  دورماندن  به  لجبازی 
که  انجامید  کشتی  های  ستاره  از 
ایران  برای  سالها  تا  توانستند  می 

افتخارآفرینی کنند.
کشورمان  کشتی  سازنده  مربی 
ادامه داد: رسول خادم می توانست 
باتجربه  نیروهای  این  از  خوبی  به 
این  اما  کند  استفاده  دار  عنوان  و 
به  ها  چهره  این  و  نشد  چنین 
جهانی  مدال  چندین  داشتن  رغم 
از  تجربه  از  باری  کوله  و  آسیایی  و 

حضور در عرصه ملی محروم شدند. 
و  یزدانی  رضا  مثل  گیرانی  کشتی 
تمام  عنوان  هیچ  به  تقوی  مهدی 
لجبازی  اثر  در  اما  نبودند  نشده 
کشتی  از  مدتها  کشتی  مسئولان 

طرد شدند.
بازگشت  به  امیدواری  اظهار  با  فلاح 
این چهره ها گفت: به جرات می توان 
از  درصد   30 هنوز  نفرات  این  گفت 
توانایی های قبلی خود را برای تکرار 
اگر  و  اند  قبلی حفظ کرده  افتخارات 
خودشان بخواهند می توانند دوباره با 
ارتقای سطح آمادگی روحی و جسمی 
خود بدرخشند. مهم این است که به 
غلامرضا  و  گذاشته شده  احترام  آنان 
قابل  و  خوب  حرکتی  در  محمدی 
تقدیر از این چهره ها  برای بازگشت 

به تیم ملی دعوت بعمل آورده است.

فلاح:

برخی ستاره ها با لجبازی محو شدند
 MMA رزمی  رشته  ایرانی  مبارز 
آینده،  هفته  دو  یکی  تا  گفت: 
سازمان  در  بعدی ام  مبارزات 
و  می شود  روسیه مشخص   ACB
احتمالا با حریفی از روسیه مبارزه 
نیز برای  از آن  خواهم کرد و بعد 
سنگین  قهرمانی  کمربند  کسب 
مبارزه  روس  واخایف  مقابل  وزن 

می کنم. 
امیر  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
رشته   ایرانی  مبارز  علی اکبری 
MMA که نایب قهرمانی سنگین 
را  ژاپن  رایزین  سازمان  در  وزن 
حال  در  و  دارد  خود  کارنامه  در 
های  پیروزی  کسب  با  نیز  حاضر 
کمربند  کسب  دنبال  به  متوالی 
سازمان  در  وزن  سنگین  قهرمانی 
حاشیه  در  است،  روسیه   ACB

تیم  انتخابی  بوکس  های   رقابت 
ملی در اهواز در جمع خبرنگاران، 
اظهار کرد: خوشحالم که در جمع 
هستم.  ایرانی  خوب  بوکسورهای 
مدیرکل  حیدری،  دعوت  به 
و  خوزستان  جوانان  و  ورزش 
بوکس  هیات  سرپرست  صالحی، 
امیدوارم  ام.  آمده  اینجا  به  استان 
خوبی  به  بوکس  مسابقات  که 
برگزار شود. همچنین امروز مردم 
من  از  خونگرمی  به  خوزستان 
استقبال کردند و امیدوارم همیشه 
چنین شادی هایی را در این استان 

شاهد باشیم.
وی در ادامه گفت: خدا را شکر با 
به  استکی  و  صالحی  شدن  اضافه 
فکر  ها،  نشین  فدراسیون  جمع 
بعد فدراسیون  به  این  از  می کنم 

ما  باشد.  پیشرفت  به  رو  بوکس 
این  که  می شویم  خوشحال  نیز 
ایرانی  بوکسورهای  و  فدراسیون 

مدال آور و موفق باشند.
به  ماه  آبان  بود  قرار  علی اکبری 
دلیل  به  اما  برود  واخایف  مصاف 
این  تعویق  خواستار  مصدومیت 
این  به  پاسخ  در  شدوی  مبارزه 
دلیل  به  تاخیر  این  که  سوال 
اساس  بر  یا  و  بوده  او  مصدومیت 
برخی شایعات که ترس از شکست 
عنوان  را  بیشتر  تمرینات  لزوم  و 
فضای  در  اتفاقا  گفت:  اند،  کرده 
از  واخایف  که  شد  عنوان  مجازی 
به  او.  از  نه من  است  ترسیده  من 
که  مصدومیتی  خاطر  به  حال  هر 
افتادن  عقب  به  خواستار  داشتم 

این مبارزه شدم.

علی اکبری: 

درخواست تعویق مبارزه ام به خاطر ترس نبود

اگر  گفت:  البرز  کشتی  هیئت  رئیس 
وضعیت رئیس فدراسیون کشتی به زودی 
مدت  بلند  ریزی  برنامه  نشود  مشخص 

امکان پذیر نیست و وقتی این امر ممکن 
نباشد امکان موفقیت هم پایین می آید.

یاری  حمید  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
از  کرد:  خاطرنشان  مطلب  این  بیان  با 
فدراسیون  سرپرست  تمیم  بنی  حمید 
که  کشتی  فدراسیون  دبیر  لایق  رضا  و  
دبیر مجمع کشتی نیز هستند خواستیم 
که درخواست روسای هیئت های کشتی 
بعنوان اکثریت مجمع را به وزارت ورزش و 
جوانان انتقال دهند تا هر چه سریعتر روند 
ثبت نام از کاندیداها آغاز شود و انتخابات 

در اسرع وقت برگزار گردد.
 یاری تصریح کرد: بنی تمیم و همکاران 
وی در فدراسیون در تلاش هستند که امور 
جاری و برنامه ها به شکل مناسبی دنبال 
شود اما کشتی بعنوان پرافتخارترین ورزش 
ایران در رقابت های جهانی و المپیک نباید 
بلاتکلیف باشد و باید هرچه زودتر با تعیین 
رئیس جدید برنامه های خود را طبق نظر 
رئیس منتخب مجمع ادامه دهد. اگر روند 
به همین شکل پیش برود مطمئنا دچار 

یک رکود خواهیم شد.

مسئولان  امیدوارم  گفت:  پایان  در  وی 
وزارت ورزش و جوانان که تا امروز طبق 
را  امور  اساسنامه،  براساس  و  نظر مجمع 
برگزاری هر چه  اند، دستور  کرده  دنبال 
تا  بدهند  نیز  انتخاباتی  مجمع  تر  سریع 
کشتی کشور بتواند همچون المپیک ریو 
باشد.کار  موفق  هم  توکیو  المپیک  در 
داریم  رو  پیش  توکیو  در  سختی  بسیار 
فدراسیون  سریعتر  چه  هر  است  لازم  و 
با شناخت رئیس خود برنامه ریزی های 

لازم را انجام دهد.

رئیس هیئت کشتی البرز: 
درخواست مجمع کشتی برگزاری هر چه سریعتر انتخابات است

رئیس هیئت اسکیت استان البرز خبر داد؛

درخشش ورزشکاران البرزی 
در جام بین المللی مارشال
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وینکو بگوویچ سرمربی تیم دسته یکی گل گهر سیرجان گفت: تیم فوتبال گل گهر سیرجان که یکی از مدعیان ورزشی
صعود به لیگ برتر است در دوبازی اخیر نتوانسته است انتظارات مردم را به جا بیاورد و این امید را داریم در 

ادامه فصل این روند را ادامه دهیم.

ملوان و مخروبه ای به نام تختی انزلی
ورزشگاه تختی انزلی شرایط خوبی ندارد و به مدت دو سال به 

صورت نیمه کاره رها شده است.
به گزارش»دنیای هوادار«،تیم فوتبال ملوان بندر انزلی که فصل جدید 
ـ( امتیاز آغاز  لیگ آزادگان را به خاطر حکم فیفا با منفی شش )6 ـ

کرد، در این فصل در ورزشگاه تختی انزلی میزبان رقبایش است.
ورزشگاه تختی انزلی هم به مانند تیم فوتبال ملوان از شرایط خوبی 
برخوردار نیست و پس از این که بازسازی این ورزشگاه آغاز شد، 
نیمه کاره رها شده است و در حال  حاضر نیز حدود دو سال است 

که این ورزشگاه به حال خود رها شده است.
مسوولان شهر انزلی در حالی تیم و ورزشگاه این شهر را رها کرده اند 
که پیش از این یکی از قدرتمندترین تیم های شهرستانی فوتبال 

ایران بوده است.
قطعا حق شهر انزلی است تا یک تیم و یک ورزشگاه خوب را در 
اختیار داشته باشد اما در حال  حاضر ملوان با بدهی و حواشی های 
زیاد به کار خودش ادامه  می دهد و ورزشگاه تختی انزلی هم همانند 

یک مخروبه میزبان بازی های این تیم است.

افاضلی: 11 بازیکن نداریم
سرمربی تیم کارون اروند خرمشهر پس از شکست کارون اروند 
خرمشهر در هفته شانزدهم لیگ دسته یک کشور، گفت: یازده 
بازیکنان مان را نداریم زیرا هفت نفر از آن ها همراه با مربی قبلی رفتند، 
هفته  در  خرمشهر  اروند  کارون  هوادار«،تیم  گزارش»دنیای  به 
شانزدهم لیگ یک در دیداری خارج از خانه برابر قشقایی شیراز 
شکست خورد. این تیم در حال حاضر در رده سیزدهم جدول 

رده بندی قرار دارد.
هومن افاضلی پس از این شکست با بیان این که بازی نزدیکی را 
شاهد بودیم، اظهارکرد: قشقایی تیم بسیار خوبی است و از بازیکنان 
بسیار خوبی نیز بهره می برد که کار را برای هر تیمی سخت می کنند. 
به ویژه  شماره های 99، 10، ۷ و 1۷ این تیم که بازیکنان تاثیرگذاری 
هستند و فکر می کنم چند بازیکن این تیم، مشتری لیگ برتری هم 

دارند که نشان از کیفیت خوب آن ها است.
سرمربی تیم کارون اروند خرمشهر در ادامه، گفت: ما تیم خوبی 
بودیم، البته 11 بازیکنان مان را نداریم زیرا هفت نفر از آن ها همراه 
با مربی قبلی از کارون اروند رفتند که این جالب است، ضمن این که 
یکی دو مصدوم هم داشتیم و یکی دو نفر دیگر نیز به خاطر یکسری 
مسائل از تیم کنار گذاشته شدند. در واقع یک تیم کامل از تیم 
کارون اروند نیستند و باید با همین بضاعت نیم فصل اول را پشت سر 

بگذاریم تا برای نیم فصل دوم فکری کنیم.
بسیار  نیز عنوان کرد:   درباره زمین چمن ورزشگاه شیراز  وی 
متاسفم که این استادیوم زیبا و مسقف چنین وضعیتی از نظر 
چمن دارد. این ورزشگاه زیبا جز ورزشگاه هایی بود که قبلا به 
و روی آن  بود  معرفی شده  میزبانی جام ملت ها  برای   AFC
حساب کرده بودیم. به هر حال توقع بیشتری از شهر شیراز که 

جزو شهرهای تراز اول ما است، می رود.

اخبار لیگ 1

هفته شانزدهم لیگ دسته یک با برد با ارزش گل 
ریحان البرز و صعود شاگردان فرهاد کاظمی به 

صدر جدول به پایان رسید.
به گزارش»دنیای هوادار«، هفته شانزدهم لیگ 
دسته یک با انجام ۷ بازی  به کار خود پایان داد 
خونه به خونه در بابل میزبان مس رفنسجان بود 
و در نهایت این مسابقه دو بر دو خاتمه یافت. 
آلومینیوم اراک در بازی که با حاشیه های فراوانی 
همراه بود، مقابل بادران به تساوی یک بر یک 
مغلوب  خانه  در  بوشهر  شاهین  و  یافت  دست 

سرخپوشان پاکدشت شد.

خونه به خونه۲ -مس رفسنجان ۲
شاگردان دارکو دراژیچ و اکبر میثاقیان به تساوی 
۲ بر ۲ رضایت دادند. در این دیدار ابتدا حسین 
رسولی بود که شاگردان میثاقیان را در خانه پیش 

انداخت ولی در ادامه و در شرایطی که تیم میزبان 
برتری نسبی بر حریف داشت،  ابتدا روی یک 
ارسال و سپس روی یک ارسال مستقیم، توسط 
احمدی  خان  محمد  رفسنجان،  مس  بازیکنان 
و علی مرزبان برای تیمشان گلزنی کردند تا با 

پیروزی به رختکن بروند.
در نیمه دوم شرایط برای مس سخت تر شد؛ چرا 
که شاگردان میثاقیان قصد پیروزی در مسابقه را 
داشتند و در نهایت هم در دقیقه ۷۷ موفق شدند 

توسط اسماعیل کیانی به گل تساوی برسند.
در نیمه دوم حملات پرتعداد خونه به خونه سبب 
شد تا یکی از بازیکنان مس یعنی اکبر صغیری 
از بازی اخراج شود و شاهد تاخیر زیادی هم در 
بازی بودیم که سبب شد، داور ۷ دقیقه وقت تلف 

شده بگیرد.

آلومینیوم اراک1 بادران تهران 1
امام خمینی،  ورزشگاه  در  اراک  آلومینیوم  تیم 
میزبان تیم رده هشتمی بادران تهران و یکی از 

جدی ترین رقبای این فصل خود بود.
در این دیدار آلومینیوم اراک که بازی را بهتر آغاز 
کرده و حملاتی هم تدارک دیده بود، موفق شد در 
دقیقه 36 با شوت روی پا و تماشایی سید مهدی 

حسینی به گل برسد و نیمه اول را با برتری یک بر 
صفر مقابل بادران تهران تمام کند.

در نیمه دوم بادرانی ها برای جبران نتیجه تلاش 
کردند و بالاخره موفق شدند در دقیقه ۷۷ پس از 
ارسال کرنری که داشتند، توسط میثم مجیدی 

گل تساوی برابر آلومینیوم را به ثمر رسانند.

قشقایی شیراز1 کارون اروند صفر
شانزدهم  هفته  از  توانست  شیراز  قشقایی  تیم 
مسابقات لیگ یک در ورزشگاه پارس، کارون اروند 
خرمشهر را شکست دهد و به دومین پیروزی 
پیاپی خود برسد. تک گل قشقایی در این مسابقه 

را مرتضی سنجابکی در دقیقه 65 به ثمر رساند.
قشقایی که یکی از دو نماینده استان فارس در 
مسابقات لیگ یک است، مسابقات امسال را بسیار 
خوب شروع کرد و با مربیگری ابراهیم طالبی جز 
مدعیان صعود به لیگ برتر قرار گرفت. اما پس از 
بروز مشکلات برای طالبی، این تیم به میانه جدول 
سقوط کرد. حالا آن ها با مربیگری مهدی فروردین 
بار دیگر بر روی دور برد افتادند. شیرازی ها هفته 
گذشته توانستند خونه به خونه را در بابل با دو گل 
شکست دهند و حالا با پیروزی برابر شاگردان هومن 

افاضلی به دومین پیروزی پیاپی دست یافتند.

گل ریحان البرز۲- شهرداری تبریز 1
تیم فوتبال اکسین که با هدایت مجتبی حسینی 
از نتایج ضعیف هفته های اول لیگ یک فاصله 
گرفت با درخشش محمد ابراهیمی بازیکن سابق 
تراکتورسازی موفق شد شهرداری تبریز را شکست 
بدهد و به جمع مدعیان صعود به لیگ برتر اضافه 

بشود.
بازی در نیمه اول گلی نداشت اما در نیمه دوم 
در  و  کرد  آغاز  را طوفانی  بازی   ریحان«  »گل 
اول  ابراهیمی موفق شد گل  دقیقه 56 محمد 
را وارد دروازه شهرداری تبریز کرد، 6 دقیقه بعد 
ابراهیمی گل دوم را از روی نقطه پنالتی زد تا 
خیال شاگردان مجتبی حسینی از کسب پیروزی 

راحت شود.
اما در ادامه در دقیقه ۷5 حسین قره داغی موفق 
بازیکنان  اما  برساند  حداقل  به  را  اختلاف  شد 
شهرداری تبریز نتوانستند گل مساوی را بزنند تا 
»گل ریحان« 3 امتیاز حساس بازی را به حساب 

خود واریز کند.

شاهین بوشهر1- سرخپوشان پاکدشت ۲
تیش تیم سرخپوشان پاکدشت در دیداری خارج 
با  از خانه، توانست شاهین شهرداری بوشهر را 

نتیجه ۲-1 شکست دهد و به عنوان صدرنشین 
جدید مسابقات شناخته شود.

شاهین شهرداری بوشهر که به دنبال کسب برد 
خانگی دیگر و تثبیت صدرنشینی اش بود، طبق 
ابتدایی توسط  روال همیشگی در همان دقایق 
میلاد صارمی به گل رسید. این گل از روی یک 
ضد حمله به دست آمد و هافبک جوان شاهینی ها 
با شوت دقیقی در دقیقه 14 گل اول بازی را به 
متعادل  صورت  به  بازی  ادامه  در  رساند.  ثمر 
پیگیری شد تا نیمه اول با همین نتیجه به پایان 
برسد. با شروع 45 دقیقه دوم فرهاد کاظمی دست 
به تعویض زد و امیرحسین فشنگچی را وارد زمین 
کرد. این هافبک تازه وارد در دقیقه 69 پاس در 
عمق زیبایی را برای هم تیمی خود ارسال کرد 
روزهای  این  گلزن  جوان  خراسانی،  مرتضی  و 

سرخپوشان بازی را به تعادل کشید.
در ادامه شاهینی ها که دوست نداشتند سه امتیاز 
حساس را از دست دهند بر شدت حملات خود 
اضافه کردند اما بر روی یک ضد حمله غافلگیر 
کناره ها  از  را  سانتری  کاظمی  شاگردان  شدند. 
انجام دادند و توپ به دست مدافع شاهین برخورد 
کرد تا پنالتی برای سرخپوشان به دست آید. در 
نهایت هم رضا مرادی در دقیقه 8۲ این پنالتی را 
تبدیل به گل کرد و پاکدشتی ها سه امتیاز شیرین 

خارج از خانه را به دست آوردند.
شاگردان فرهاد کاظمی در حال حاضر با یک بازی 
کمتر و ۲9 امتیاز بر صدر جدول مسابقات لیگ 
یک تکیه زدند و شاهین شهرداری بوشهر با ۲۷ 

امتیاز رده سوم را در اختیار دارد.

مس کرمان ۲ -فجر سپاسی 1
مس کرمان در خانه موفق شد تیم سخت کوش 
و خوب فجرسپاسی را شکست داد. شاگردان نادر 
دست نشان در این مسابقه سختی زیادی را برای 
برد متحمل شدند و ممکن بود سه امتیاز حساس 
این مسابقه را نیز از دست بدهند اما این اتفاق 
نیفتاد و این تیم با یک کامبک قوق العاده تیم فجر 
سپاسی را شکست دهد. برای فجر در این مسابقه 
سلمان بحرانی در دقیقه 50 اقدام به گلزنی کرد و 
برای مس نیز  عیسی پرتو در دقیقه 6۲ و شروین 

بزرگ در دقیقه 95 موفق به گلزنی شدند.

شهرداری ماهشهر1 - گل گهر سیرجان3
وینگوبگوویچ  هدایت  با  که  سیرجان  گهر  گل 
روزهای خوشی را سپری می کند توانست در خانه 
با نتیجه 3 بر 1 شهرداری ماهشهر را شکست داده 
و به صدر جدول نزدیک تر شود . وینگو بگوویچ 
قصد کوتاه آمدن برای صعود ندارد و این هفته هم 
توانست یک پیروزی بزرگ را در مقابل شاگردان 

داوود مهابادی کسب کند.

نادر دست نشان سرمربی مس کرمان گفت:اگر هدفم صعود به لیگ برتر نبود و اگر این فکر را نداشتم هرگز به 
کرمان نمی آمدم. البته برای صعود همه ارکان باشگاه باید دست به دست هم بدهند، امیدوارم از ما حمایت 

شود تا موفق شویم صعود کنیم.

دست نشان: اگر هدف لیگ برتر نبود به کرمان نمی آمدم

اجرائیه  
مشخصات محکوم له

فرزان حرمتی فرزند عیدی به نشانی: کرج - میدان امام حسین- بلوار چمران - 
جنب بانک مسکن - نمایندگی لاستیک

مشخصات محکوم علیه 
سید امیر محمد عبدالله صابري فرزند سید محمد مجهول المکان 

مشخصات نماینده با قائم مقام قانونی محکوم له
سمانه سادات میریان فرزند سید عباس به نشانی: میدان امام خمیني خ امام 

خمیني کوچه معتمدي پلاک ۲8 وکیل فرزان حرمتي 
مریم صادق نیا فرزند مرتضي به نشانی: کرج ، آزادگان خ بخشداري طبقه ششم 

بانک مهر اقتصاد واحد 39 وکیل فرزان حرمتي
شماره بایگانی شعبه: 960506

محکوم به:
به شماره 9۷1009۲6۷910034۷  مربوطه  اجراي حکم  بموجب درخواست 
به  محکوم  علیه  محکوم  مربوطه 9۷099۷۲6۷910010۷  دادنامه  شماره  و 
اصل خواسته  بابت  ریال  معادل ۷0/000/000  تومان  میلیون  پرداخت هفت 
بانضمام خسارت تأخیر تأدیه از زمان سررسید چک 1396/11/3 لغایت اجرای 
حکم و هزینه دادرسی به مبلغ 1/8۲0/000 ریال و حق الوکاله وکیل طبق تعرفه 
در حق محکوم له بانضمام نیم عشر دولتی و هزینه های اجرایی به صندوق 

دولت می باشد.
97/۲5539/ف

مسئول دفتر شعبه شوراي حل اختلاف شعبه 40 شوراي حل اختلاف 
کرج )54 سابق(- مجتمع شماره ۲ )شهید ملک زاده( - ناهید سجودي 

ابدي پور

آگهی مزایده اموال غیر منقول - نوبت اول   
به موجب پرونده کلاسه 9۷5535 و دادنامه و اجراییه صادره از شعبه سوم 
دادگاه عمومی کرج له: فخرالدین منصوری کوهستانی علیه: هبت اله مدیر 
روستا محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ 386/333/33۲ ریال و 
مبلغ 19/316/66۷ریال نیم عشر دولتی با توجه به اینکه اجراییه به محکوم 
علیه ابلاغ گردیده و در مهلت مقرر نسبت به اجرای حکم اقدام ننموده است 
بنا به درخواست محکوم له و به منظور استیفای محکوم به و هزینه های 
اجرایی اموال متعلق به محکوم علیه به شرح ذیل این آگهی از سوی این 
اجرا توقیف و توسط کارشناس رسمی دادگستری کرج بشرح ذیل توصیف 
و ارزیابی شده و مقرر گردیده در روز دوشنبه در مورخ 9۷/10/5 از ساعت 
فروش  به  مزایده  طریق  از  کرج  مدنی  احکام  اجرای  محل  در   10 الی   9
برسد. مزایده از قیمت 65/000/000 ریال طبق نظریه کارشناسی شروع 
می شود و به هر شخص حقیقی و حقوقی که بالاترین قیمت را پیشنهاد 
نماید فروخته خواهد شد. ده درصد وجه مزایده في المجلس به صورت چک 
به صورت سپرده  پرونده گردید که  از خریدار اخذ و ضم  بانکی تضمینی 
به حساب سپرده دادگستری کرج واریز خواهد شد الباقی ظرف یک ماه از 
وی وصول و پس از انجام مراحل قانونی و صدور حکم تملیک مورد مزایده 
به نام خریدار منتقل خواهد شد. در صورتیکه در مهلت مقرر خریدار وجه 
مزایده را پرداخت ننماید سپرده وی پس از کسر هزینه های مزایده به نفع 
دولت ضبط و مزایده تجدید می گردد. کلیه هزینه های نقل و انتقال به 
عهده محکوم علیه است. که از محل فروش پرداخت خواهد شد. طرفین 
می توانند ظرف مدت یک هفته از تاریخ مزایده نسبت به نحوه انجام مزایده 
اعتراض نمایند که در اینصورت تا رسیدگی به اعتراض از سوی دادگاه مورد 

مزایده به نام خریدار منتقل خواهد شد.
مال مورد مزایده و بهای آن طبق نظر کارشناس بدین شرح است: 

احتراما در رابطه با پرونده 9۷5535 مورخ 9۷/9/11 موضوع ارزیابی یک 
رشته ط سیم کارت همراه اول به شماره 091۲169۲01۷ پس از بررسی 
یک  الامتیاز  ارزش حق  گردد:  می  اعلام  ذیل  به شرح  کارشناسی  نتیجه 
به  توجه  با  به شماره 091۲169۲01۷  )کارکرده(  اول  تلفن همراه  رشته 
شرایط فعلی بازار مبلغ 65/000/000 ریال معادل شش میلیون و پانصد 
هزار تومان برآورد می گردد. بدیهی است مبلغ اعلام شده صرفا ارزش حق 
ارتباط به بدهی ها و هزینه های احتمالی  باشد و  الامتیاز ط مذکور می 

ندارد. 
97/۲5544/ف

دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان کرج- امیراعظمی

رونوشت آگهی حصر وراثت  
آقای بهمن کرانی اله مرادخانی دارای شناسنامه شماره ۲613 به شرح دادخواست به 
کلاسه 96۷39۷ از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان خسرو کرانی الهمرادخانی بشناسنامه شماره 1036 در تاریخ 
139۷/8/13 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم 

منحصر است به: 
1- زبیده عباسی دون - فرزند حسین - ش ش 303 - متولد 1306/۷/3 - همسر 

متوفی 
۲- بهمن کرانی اله مرادخانی - فرزند خسرو - ش ش ۲613 - متولد 1345/4/۲ 

- پسر متوفی 
3- هما کرانی الهمرادخانی - فرزند خسرو - ش ش 1911 - متولد 134۲/4/۲0 - 

دختر متوفی 
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می 
نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ 
گواهی صادر  والا  دارد  تقدیم  به شورا  ماه  اگهی ظرف یک  نخستین  نشر 

خواهد شد%م
97/۲5530/ف

کرامت رئیس شعبه 3 شورای حل اختلاف کرج

رونوشت آگهی حصر وراثت  
آقاي علی اکبر کاشیان داراي شناسنامه شماره 431 به شرح دادخواست به کلاسه 
9۷0۷14/9 از این شورا درخواست گواهي حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان زریفه کل نیت بشناسنامه شماره 8 در تاریخ 139۷/4/14 اقامتگاه دائمي 

خود بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1- علی اصغر کاشیان تولد 36/۷/۲8 ش ش 683 فرزند احمد پسر متوفی
۲- علی اکبر کاشیان تولد 39/5/1۲ ش ش 431 فرزند احمد پسر متوفی
3- رباب کاشیان تولد 40/10/۷ ش ش 1059 فرزند احمد دختر متوفی

4- رقیه کاشیان تولد 45/10/16 ش ش 1010 فرزند احمد دختر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد%م
97/۲5538/ف

رئیس شعبه شوراي حل اختلاف کرج

رونوشت آگهی حصر وراثت  
خانم سرورگل پروری راد دارای شناسنامه شماره 136 به شرح دادخواست به کلاسه 
9۷0939 از این شورا درخواست گواهي حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان امیر رحمانیان بشناسنامه شماره 3 در تاریخ 9۷/8/19 اقامتگاه دائمي خود 

بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1- فاطمه رحمانیان متولد 69/5/۲6 ش ش 001۲3۲6۲91 فرزند امیر نسبت دختر
۲- ریحانه رحمانیان متولد ۷۲/5/11 ش ش 0016100158 فرزند امیر نسبت دختر
3- سرورگل پروری راد متولد 48/۲/14 ش ش 136 فرزند علی اصغر نسبت 

همسر)زوجه(
4- سیده فاطمه برادران قوامی متولد ۲3/۲/1۷ ش ش 1۲4 فرزند سید جواد نسبت 

مادر
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد%م
97/۲5537/ف

رئیس شعبه اول شوراي حل اختلاف کرج

رونوشت آگهی حصر وراثت  
آقای حسین پیله چیان لنگرودی دارای شناسنامه شماره 10۲1 به شرح دادخواست 
به کلاسه 9۷0951/۲/9۷ از این شورا درخواست گواهي حصر وراثت نموده و چنین 
توضیح داده که دانیال پیله چیان لنگرودی بشناسنامه شماره 00۲1805849 در 
تاریخ 1396/10/4 اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن 

مرحوم منحصر است به: 
1- حسین پیله چیان لنگرودی متولد 1340 ش ش 10۲1 فرزند ابراهیم نسبت 

پدر متوفی
۲- آنا نیک اندیش متولد 1345 ش ش ۲8۷4 فرزند التفات نسبت مادر متوفی

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد%م 97/۲5536/ف
رئیس شعبه ۲ شوراي حل اختلاف کرج مرکزی

دادنامه  
پرونده کلاسه 960998۲696۲01080 شعبه 6 شورای حل اختلاف کرج )106 سابق( 
- مجتمع شماره 1 )شهید بهشتی ( تصمیم نهایی شماره 96099۷۲696۲01363 
خواهان: آقای مجید مقدم فرزند محمد به نشانی استان البرز - شهرستان کرج - شهر 

کرج - حصار خط سوم - کوی خلج - انقلاب ۷- پلاک 36
خوانده: آقای مهران قدمیان به نشانی البرز-کرج ندامتگاه قزلحصار

خواسته ها:1. مطالبه وجه بابت قبوض مصرفی ۲. مطالبه خسارات دادرسی 3. مطالبه 
وجه التزام

بتاریخ 96/11/1 در وقت فوق العاده حوزه 6 شورای حل اختلاف کرج به تصدی امضاء 
کننده ذیل است پرونده امر تحت نظر قرار گرفت با توجه به محتویات و مندرجات نظر 
اعضاء حوزه، قاضی شورا با اعلام ختم رسیدگی آتی مبادرت به صدور رأی می نماید.

» رأی قاضی شورا «
در مورد دعوی آقای مجید مقدم بطرفیت آقای مهران قدمیان دائر بر مطالبه مبلغ 
جمعا یک میلیون و نود و دو هزار و چهارصد تومان بابت وجه التزام دیرکرد تخلیه از 
تاریخ 96/8/۲۷ الی 96/9/9 به مدت 13 روز روزانه بیست هزار تومان و بابت قبوض 
مصرفی آب و برق و گاز و هزینه پرونده تخلیه و با احتساب هزینه دادرسی با توجه 
به محتویات و مندرجات پرونده مدارک ابرازی خواهان از جمله قرارداد اجاره ابرازی 
به شماره 13984433 و اینکه خوانده علیرغم ابلاغ در جلسه دادرسی حاضر نشده و 
ایراد و دفاعی به عمل نیاورده است بنابراین شورا دعوی خواهان را ثابت تشخیص داده 
و به استناد مواد 198 و 519 قانون آئین دادرسی مدنی خوانده را به پرداخت مبلغ 
مذکور به عنوان اصل خواسته و پرداخت مبلغ چهل و چهار هزار و ششصدو پنجاه 
و پنج تومان به عنوان هزینه دادرسی در حق خواهان محکوم مینماید رأی صادره 

غیابی است و ظرف بیست روز پس از ابلاغ قابل واخواهی در همین شعبه می باشد.
97/۲5535/ف

قاضی شعبه 6 شورای حل اختلاف کرج - پوریانی

رونوشت آگهی حصر وراثت  
آقاي طهمورث ترابی داراي شناسنامه شماره 19983 به شرح دادخواست به کلاسه 
9۷0998304610069۲ از این شورا درخواست گواهي حصر وراثت نموده و چنین 
توضیح داده که شادروان فیض اله ترابی بشناسنامه شماره ۲ در تاریخ 139۷/۷/13 
اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1- طهمورث ترابی متولد 1364 شماره شناسنامه 19983 صادره از قصر شیرین 

نسبت فرزند
۲- یزدان ترابی متولد 13۷1 شناره شناسنامه ۷-006839-3۲۷ صادره از قصر 

شیرین نسبت فرزند
3- طاهره ترابی متولد 1361 شناره شناسنامه 451 صادره از قصر شیرین نسبت 

فرزند
4- الهه ترابی متولد 1366 شناره شناسنامه 3۲86 صادره از قصر شیرین نسبت فرزند

5- گل اندام فتحیان متولد 1341 شناره شناسنامه ۲88 صادره از قصر شیرین نسبت 
همسر

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد%م
97/۲554۲/ف

از طرف رئیس شعبه 60 شوراي حل اختلاف محمدشهر

رونوشت آگهی حصر وراثت  
خانم مهلقا اخش داراي شناسنامه شماره 635 به شرح دادخواست به کلاسه 
9۷0۷95/9  از این شورا درخواست گواهي حصر وراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان قدرت اله احمدزاده فارسجین بشناسنامه شماره 3351 در تاریخ 
139۷/3/5 اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم 

منحصر است به: 
1- مهلقا اخش متولد 3۲/1۲/۲ ش ش 635 فرزند حسین همسر متوفی

۲- مصطفی احمد زاده فارسجینی متولد 59/10/3 ش ش 51۷3 فرزند قدرت اله 
پسر متوفی

3- مرتضی احمد زاده فارسجینی متولد 5۲/۷/۲ ش ش 1113 فرزند قدرت اله 
پسر متوفی

4- پریسا احمد زاده فارسجینی متولد 6۷/4/4 ش ش ۲4963 فرزند قدرت اله 
دختر متوفی

5- هاجر  احمد زاده فارسجین متولد 55/۲/۲9 ش ش 53۲ فرزند قدرت اله دختر متوفی
6- زهرا احمد زاده فارسجینی متولد 61/4/19 ش ش ۲066 فرزند قدرت اله دختر متوفی
۷- سارا احمد زاده فارسجین متولد 63/5/۲0 ش ش 1۷51 فرزند قدرت اله دختر متوفی

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد%م
97/۲5541/ف

رئیس شعبه 9 شوراي حل اختلاف کرج

رونوشت آگهی حصر وراثت  
خانم زهرا یزدیان حسین آبادي داراي شناسنامه شماره 1644 به شرح دادخواست 
به کلاسه 9۷063/0۷/۲ از این شورا درخواست گواهي حصر وراثت نموده و چنین 
توضیح داده که شادروان حسن یزدیان حسین آبادي بشناسنامه شماره ۷ در تاریخ 
139۷/۷/۲3 اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم 

منحصر است به: 
1- قاسم یزدیان حسین آبادي متولد 135۷ ش ش ۲۷61 فرزند حسن نسبت 

پسر متوفي 
۲- زهرا یزدیان حسین آبادي متولد 1344 ش ش 16484 فرزند حسن نسبت 

دختر متوفي 
3- کبري جوکار متولد 131۷ ش ش 1۲ فرزند اسمعیل نسبت همسر متوفي 

4- طاهره یزدیان حسین آبادي متولد 135۲ ش ش 481 فرزند حسن نسبت دختر 
متوفي 

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد%م
97/۲553۲/ف

رئیس شعبه شوراي ۲ حل اختلاف کرج مرکزي

رونوشت آگهي حصر وراثت    
آقاي امیر کاویانی داراي شناسنامه شماره ۲053 به شرح دادخواست به کلاسه 
9۷0869/9 از این شورا درخواست گواهي حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان کوکب شریفی ساوه نژاد بشناسنامه شماره 5466۷ در تاریخ 139۷/8/۲1 
اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 

1- امیر کاویانی متولد 3۲/8/10 ش ش ۲053 فرزند غلامرضا پسر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین اگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد%م
97/۲5543/ف

رئیس شعبه 9 شوراي حل اختلاف کرج

رونوشت آگهي حصر وراثت    
خانم مرجان احتشامی داراي شناسنامه شماره 963 به شرح دادخواست به کلاسه 
9۷0864 از این شورا درخواست گواهي حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان نادر ترابی پاشائی بشناسنامه شماره 4086 در تاریخ 139۷/8/۲۲ اقامتگاه 

دائمي خود بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1- مرجان احتشامی متولد 55/۲/9 ش ش 963 فرزند مجید - همسر متوفی

۲- تاجماه حسین زاده قوی فکر متولد ۲4/1۲/۲3 ش ش 6۷4 فرزند عسگر - مادر متوفی
3- نیما ترابی پاشائی متولد ۷8/8/5 ش ش 031۲040431 فرزند نادر- پسر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین اگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد%م
97/۲5540/ف

رئیس شعبه 9 شوراي حل اختلاف کرج

دنیای هوادار از هفته شانزدهم لیگ یک گزارش می دهد؛

پیروزی »گل ریحان« البرز در روز صدرنشینی  سرخپوشان

هومن ناظمی
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کیمیای البرز باز هم مصدوم شد!
رقابت های تکواندوی قهرمانی جهان ۲019، سال آینده و به میزبانی منچستر برگزار 

می شود و تیم ملی ایران نیز در این رقابت ها حاضر خواهد بود اما خبرهای رسیده حاکی 
از آن است که کیمیا علیزاده، تنها بانوی مدال آور ایران در المپیک به دلیل جراحی که 

بر روی زانوییش انجام داده، نمی تواند به همراه تیم ملی عازم این رقابت ها شود.

مرتضی فنونی زاده: احمدزاده اصلا پرسپولیسی نیست
مرتضی فنونی زاده، مدافع پیشین تیم پرسپولیس می گوید بازیکنی مثل احمدزاده 

حتماً فرشاد پیوش را نمی شناسد که علیه او صحبت می کند. وی در ادامه گفت:»دیگر 
از او نشنونم که در مورد بزرگان پرسپولیس اینگونه صحبت کند. او اصلا پرسپولیسی 

نیست و بعید می دانم برانکو اجازه برگشت او به پرسپولیس را صادر کند.«

علی دایی: ژاپن، شانس اول قهرمانی است
سرمربی سابق تیم ملی ایران معتقد است که اگر ایران و ژاپن در مراحل حذفی به 

یکدیگر برخورد نکنند، در فینال مقابل یکدیگر قرار خواهند گرفت. وی گفت:»معتقدم 
ژاپن مدعی اصلی قهرمانی است اما این را باید در نظر گرفت که ایران نیز سطحی بالا 

دارد و امیدوارم تیم ملی قهرمان جام ملت های آسیا شود.«

کفاشیان: وعده شفاهی وزیر به درد نمی خورد!
کفاشیان می گوید به نظرش فوتبال ایران تعلیق نمی شود. وی  درباره اینکه مسعود 

سلطانی فر به صورت شفاهی اعلام کرده که مهدی تاج مشکلی ندارد، گفت:»وعده 
شفاهی به درد نمی خورد اگر وزیر ورزش در نامه رسمی این موضوع را اعلام کند یعنی 

مسئله حل شده است اما صحبت شفاهی دردی از فوتبال را دوا نمی کند.«

»تورج حق وردی« 3 سال محروم شد!
کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال آراء محرومیت و محکومیت های مالی صادره در 

خصوص متخلفین که باعث بی نظمی در این حوزه شده اند را منتشر کرد که طی آن تورج 
حق وردی نیز سه سال محروم شده است! ادامه فعالیت محکومین صرفا پس از اتمام 

محرومیت و پرداخت جریمه، با اخذ تأییدیه از این کمیته امکان پذیر خواهد بود.

صدور مجوز موقت مهدی تاج برای حضور در فدراسیون فوتبال
برنامه ریزی وزارت ورزش و جوانان گفت: »فدراسیون فوتبال در  مدیرکل دفتر 

قسمت هایی از جمله دبیرکلی تغییرات اتفاق افتاد؛ تنها مورد، مجوز موقتی بود که به 
تاج داده شده است تا به پرونده اش رسیدگی شود تا هر زمان که رسیدگی شد، اگر 

مثبت باشد به کارش ادامه می دهد و اگر منفی باشد تغییرات انجام خواهد شد.«

کوتاه از ورزش ایران و جهان
بعضی ها داغشو دوست دارن 

قرعه کشی نیمه نهایی جام حذفی انجام شد
قرعه کشی مرحله نیمه نهایی جام حذفی فوتبال ایران برگزار شد. برنامه مرحله 

نیمه نهایی جام حذفی مشخص شد: داماش - سایپا  /  سپاهان - برنده پدیده  و 
برنده )سپیدرود و پرسپولیس(. داماش میزبان سایپا در مرحله نیمه نهایی خواهد بود 

و میزبان دیگر بازی مرحله نیمه نهایی هنوز مشخص نیست.

علی کریمی: تازه در ابتدای راه مربیگری هستم
کریمی می گوید در بازی با استقلال فقط شرمنده هواداران سپیدرود شده اند.

وی گفت:»من تازه در اول راه مربیگری هستم اما می دانم که بزرگترین مربیان دنیا با 
در اختیار داشتن بازیکنان بزرگ و امکانات کافی هم در دوران مربیگری شان چنین 

شکست هایی را متحمل شده اند و آخرالزمان نشده و زندگی ادامه دارد.«

واکاوی یک حادثه؛ 
از آب های آلوده تا درگیری میان هواداران!

خون مشترک سپاهان و پرسپولیس 
از شاهین باعث شده تا بازی دو تیم 
هر سال از اهمیت ویژه ای برخوردار 
باشد؛ دیداری که به ال کلاسیکوی 
فوتبال ایران معروف شده و هر سال 
می گیرد.  را  خود  خاص  قربانیان 
کاروان  برای  آمده  به وجود  حادثه 
پرسولیس در روز گذشته بهانه ای 
شد تا سری بزنیم به اتفاقات تلخ دیدارهای گذشته این دو تیم، از 
گل جنجالی افشین پیروانی با دست تا نارنجکی که چشم سرباز 
بیچاره را کور کرد و هزاران داستان دیگر که در لا به لای آن ها 

پرونده قطور محسن قهرمانی خارج می شود.
اما در این بین یکی از جنجالی ترین پرونده های این دو تیم که هیچ گاه 
به نتیجه نرسید داستان مخوف آب های آلوده اصفهان بود که باعث 
شد سه پرسپولیسی به نام های مهدی مهدوی کیا، میثم نقی زاده و 
محمد نوری نیمه دوم بازی را در حالتی گیج و نامعلوم سپری کنند.

دوم مهر 1391 به همین خاطر برای همیشه در ذهن بازیکنان 
و هواداران پرسپولیس ماند و درس عبرتی شد تا از آن تاریخ 
به بعد حواس خود را بیشتر جمع کنند. برای واکاوی این اتفاق 
جنجالی بد نیست سری بزنیم به اظهارات وجیه ا... چشمه سری 
پزشک وقت باشگاه پرسپولیس که پس از انجام آزمایشات مختلف 
روی بازیکنان و بطری های آب بیان کرد که مشکل به وجود آمده 
برای بازیکنان فوق از آب  نبوده و هیچ گونه ادله ای مبنی بر آلوده 

بودن آب های اصفهان وجود نداشته است . 
چشمه سری می گفت: » همان مکمل های ایزواستاری که ما 
همیشه استفاده می کردیم در قوطی های پلمپ شده توسط همان 
افراد و ماساژورهایی که همیشه درست می کردند و انسان های 
موثقی بودند، درست شد. طبیعی است که این افراد نمی خواهند 
از  رندوم  صورت  به  هم  را  آب ها  ما  کنند.  خراب  را  خودشان 
فروشگاهی در اصفهان خریدیم. آب ها هم در اختیار تدارکاتی 
تیم بود و امکان نداشت کسی سر وسایل تدارکات رفته باشد. 
می خواهم بگویم احتمال آلودگی اینچنینی وجود نداشت. بعد از 
بازی من، از تمام آب ها، چه آنها که استفاده نشده بود، چه آن آبی 
که استفاده شده بود و ایزواستار نمونه برداری کردم. ما بعد از 4 
ساعت به تهران رسیدیم و همان شب بلافاصله از فرودگاه محمد 
نوری، میثم نقی زاده و مهدی مهدوی کیا را به آزمایشگاه یکی از 
دوستانم بردم تا نمونه خون و نمونه ادرارشان را بگیریم چون اگر 

ماده ای در آب ها باشد در طول 4 ساعت از بین نمی رود.«
پور،  فردوسی  عادل  با  گفتگو  جریان  در  نوری  محمد  خود 
ضمن تشریح وضعیت خود این نکته را بیان کرد: »ما پس از 
بازی آزمایش های مختلفی دادیم و جالب اینکه وقتی از پزشک 
پرسپولیس سراغ پاسخ آزمایش ها را گرفتم اعلام کرد که در 

خودروی وی بوده و به همراه وسایلش به سرقت رفته است! «
با این حساب، قضاوت با خودتان ! هیچ بعید نیست از دیدار دیروز 

دو تیم هم خبر های تازه ای به گوش برسد.

یادداشت

سپاهان 1 - 1 پرسپولیس
سوپرکلاسیکوی ایران تحت تاثیر 

قضاوت فغانی

دیدار جذاب، نزدیک و پرُ برخورد شاگردان قلعه نویی و برانکو 
که دو اخراجی هم داشت، با تساوی یک بر یک به پایان رسید.

سپاهان که در این فصل هیچ باختی نداشته و در 13 مسابقه 
اخیرش هشت پیروزی و پنج تساوی به دست آورده بود، در حالی 
دیروز از پرسپولیس میزبانی می کرد که سرخ پوشان نیز همانند 
آنها شکست ناپذیر بودند و تنها بر حسب دو امتیاز کمتر در رده 
سوم جدول جای داشتند؛ با این حال طلایی پوشان امیدوار بودند 
در دیدار حساس دیروز که در نقش جهان میزبانی می کردند به 
برتری برسند و علاوه بر گرفتن صدر جدول از پدیده، دور رفت را 
با شرایط بهتری به پایان برسانند که این اتفاق نیفتاد و در نهایت 

دو تیم به یک امتیاز رضایت دادند.
در حالی که نیمه اول بدون موقعیت چندان خاص و با تساوی 
نیمه دوم پرسپولیس نمایش  پایان رسید، در  به  صفر- صفر 
بهتری ارائه داد، اما برخلاف جریان بازی و روی شوت تماشایی 
عزت الله پورقاز سپاهان در دقیقه ۷4 به گل رسید و در آستانه 
پیروزی قرار گرفته بود ولی حملات پی در پی پرسپولیس در 
نهایت نتیجه بخش شد و سرخ پوشان با گلزنی علی علیپور از روی 
نقطه پنالتی به تساوی یک بر یک دست یافتند؛ دیداری که در 
وقت های تلف شده با اخراج کی روش استنلی از سپاهان و کمال 

کامیابی نیا از پرسپولیس، جنجالی تر از قبل پایان پیدا کرد.
شاگردان امیر قلعه نویی با این تساوی 30 امتیازی شدند تا مثل 
هفته قبل برحسب تفاضل گل بهتر نسبت به پدیده، مجددا 
صدرنشین لیگ برتر شوند و پرسپولیس نیز با توقف در اصفهان، 

فاصله دو امتیازی با این دو تیم را حفظ کرد.

شرح گل ها:
سپاهان 1 - پرسپولیس صفر )دقیقه 74: عزت الله پورقاز(: 
پس از پرتاب اوت از سمت چپ زمین، بیرانوند بالاتر از کی روش 
توپ را دفع کرد ولی در ادامه استنلی صاحب توپ شد و با پاس به 
عقب موقعیت خوبی برای عزت الله پورقاز فراهم آورد تا این بازیکن 
با شوت روی پای تماشایی که به زیر طاق دروازه پرسپولیس 

برخورد کرد، گل اول سپاهان را به ثمر رساند.
سپاهان 1 - پرسپولیس 1 )دقیقه 89: علی علیپور(: پنالتی 
اعلام شده به سود پرسپولیس را علی علیپور به سمت راست 
دروازه سپاهان زد تا توپ دور از دستان نیازمند تبدیل به گل 

تساوی سرخ پوشان شود.

خبر

 اینکه سومین شهر پر جمعیت ایران، بدون 
یک تیم فوتبال رسمی در لیگ برتر باشد، 
مساله قابل تاملی است. در وجود استعداد 
های کم نظیر و نیروی انسانی مطلوب در 
استان البرز، از هشتگرد و نظر آباد تا گرمدره ، 
هیچ تردیدی وجود ندارد اما ماجرا از این قرار 
است که هیچ عزم جدی و جذب شده ای 
برای »تیم داری« وجود ندارد. ظاهرا آقایان تا 
وقتی از منافع آن مطمئن نشوند، قرار نیست 
به رشد یک تیم فوتبال در استان بها بدهند یا 

آن را حفظ کنند.
برتری  باری که یک مسابقه لیگ   آخرین 
البرز برگزار شد، بر می گردد به  در استان 
دوسه فصل پیش جایی که »سایپا« را هنوز 
به تهران باز نگردانده بودند. هنوز هیچ کس 
دقیق نمی داند که دقیقا چه شد ! یک روز 
تصمیم گرفتند با جدا شدن کرج از استان 
تهران و تشکیل یک استان مستقل، تیم سایپا 
این تیم در  بازی های  البرز بدهند و  به  را 
ورزشگاه »انقلاب« که الحق در آن سال ها 
از بسیاری استادیوم های ایران چمن مطلوب 
تری داشت، برگزار شود. اما با گذشت مدت 
کوتاهی، سایپا دوباره به تهران بازگشت. خیلی 
راحت هم بازگشت. در شرایطی که سایپا روز 
های بدی را سپری نمی کرد و جزو انتقال 

های موفق از نظر »ثبات« به حساب می آمد.

علل بازگشت »سایپا« به تهران
چه بود؟

دلایل اصلی این دست به دست شدن های 
مشخص  خیلی  تهران  و  کرج  میان  سایپا 
نیست. مدتی در میان اهالی فوتبال شایعه 
دلایل  کاملا  بازگشت  این  که  بود  شده 
انتخابات  بخاطر  تنها  و  دارد  »سیاسی« 
کرج  از  را  سایپا  که  بود  سال 94  مجلس 
پس گرفتند. اگر چه این شایعات تکذیب می 
شدند، اما با وضعیتی که فوتبال ایران در آن 
سال ها سپری می کرد، واقعا هیچ چیز بعید 
نبود. با این وجود اما، اگر دلایل سیاسی آن 
را کنار بگذاریم و به آقایان اعتماد بکنیم، باید 

دلایلی را هم که می آوردند تایید کنیم.

نخست: »کم تماشاگر« بودن دیدارها!
بودند که  ای در آن سال ها معتقد  عده 
تا وقتی یک تیم »ریشه دار« البرزی رشد 
حاضر  برتر  لیگ  در  و  نیاید  بالا  و  نکند 
استقبال  آن  از  زیادی  تماشاگران  نباشد، 
نمی کنند. به زعم آن ها، سایپا کرج مانند 
یک فرزند خوانده بود که نه تنها استقبال 
تماشاگران را به همراه نداشت، بلکه تنها 
ضرر و زیان مالی روی دست هیئت فوتبال 
استان و خود مجموعه خودرو سازی سایپا 
گذاشت.  می  مخاطب«  »جذب  نظر  از 
ادعایی که بیراه هم نبود و می توان رویش 
بحث کرد اما خب آقایان مگر نمی دانستند 
که چنین اتفاقی ممکن است بیفتد؟ قطعا 
کم  ها  آن  درد  نظرم  به  و  دانستند  می 

طرفدار بودن نبوده است. 

درست است که سایپا در کرج به زور می 
توانست هزار تماشاگر را به استادیوم بکشاند، 
اما یادمان نرود که برای تیمی مانند سایپا در 
خود استان تهران هم خیلی اتفاق خاصی 
روی سکوهایش نمی افتد و جزو تیم های 
پر طرفدار لیگ به حساب نمی آید. هرچند 
از حق نگذریم، با حضور چهره کاریزماتیکی 
تیم،  این  نیمکت  دایی« روی  مانند »علی 
اوضاع از نظر تماشاگر برایشان بهتر شده است 
اما قبول کنیم که اگر علی دایی در زمانی که 
سایپا در البرز بود سکان هدایت این تیم را 
بر عهده می گرفت، می توانست بهانه جذب 

تماشاگر را به کل منتفی کند.

دوم: درخواست خودروسازان و کادر 
فنی وقت!

از دلایل دیگری که برای انتقال سایپا بر می 
خودروسازی  گروه  که  است  این  شمارند، 
سایپا که مالک اصلی این باشگاه است، در 
اهداف  از  یک  هیچ  به  توانست  نمی  کرج 
تبلیغاتی و مالی خود برسد و در این بخش 
کاملا از پروسه سود دهی جدا شده بودند. 
این دلیل نسبت به دیگر دلایلی که آقایان 
می شمردند منطقی تر است. بالاخره طبیعی 
است که مالک یک مجموعه ورزشی، بخواهد 
از راه تبلیغات سود بیشتری عایدش بشود و 
امیدواریم تفاوت حضور سایپا در کرج و تهران 
کاملا محسوس بوده باشد که منجر به ترک 
استان البرز توسط این باشگاه شده باشد. اما 
فنی  کادر  درخواست  می شد  گفته  اینکه 
وقت باشگاه این بوده است که تیم در تهران 
راحت تر است، نکته عجیبی است که ترجیح 
میدهیم واردش نشویم چرا که از صحت آن 

به طور دقیق مطلع نیستیم.

می نویسیم »گل ریحان« 
می خوانیم »اکسین«!

آقایان حرف از حضور یک تیم ریشه دار البرزی 
در لیگ برتر می زنند اما هنوز این تیم نام 
مشخصی نه در میان هواداران دارد و نه در 
میان اصحاب رسانه. یک روز نامش »اکسین 
البرز« بود و حالا مدتی است که تبدیل به 
»گل ریحان« البرز شده و این تغییر نام به 
مذاق خیلی ها حتی اصحاب رسانه و برخی 
سایت های ورزشی هم خوش نیامده؛ تا جایی 
که برخی از سایت های معتبر داخلی از این 
یاد  البرز«  »اکسین  عنوان  به  همچنان  تیم 
می کنند. اکسین )گل ریحان( در هفته های 
آغازین دسته اول فوتبال کشور روزهای خوبی را 
با »فراز کمالوند« سپری می کرد اما با تغییرات 
عجیب و غریبی که در این باشگاه رخ داد که 
هنوز اطلاعات درستی از آن در دسترس نیست، 

منجر به جدایی کمالوند از این باشگاه شد. 
حالا اکسین یا همان »گل ریحان« در رتبه 
نه چندان خوب هشتم جدول قرار دارد و این 
نگرانی ها از همین حالا بوجود آمده که این 
تیم امسال هم موفق به حضور در لیگ برتر 
نشود. هر چند یک نیم فصل دیگر باقیست، 
اما باید بدانیم که هیچ تیم و هیچ باشگاهی 
کنار نمی ایستد و راه را برای ما کرجی ها باز 
نمی کند تا به لیگ برتر صعود کنیم. صعود 
به لیگ برتر نیاز به یک جذب جدی عزم 
مسئولان است تا در وهله اول، اوضاع هیئت 
فوتبال و باشگاه را سر و سامان دهند و سپس 
نگاه ویژه ای به تمرینات تیم های پایه البرزی 

داشته باشند.

محمدحسین سیفی

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

فوتبال البرز در حسرت»لیگ برتر«
احسان بیگلری

همانطور که پیش از این ها  در مطلبی تحت عنوان 
بودیم،  گفته  فروشی شد؟«  پرسپولیسی  »دوباره 
به  است که هیچکس  آنقدر ساده  صورت مساله 
ماجراي نحوه نشکیل و اداره شرکت پیشکسوتان 

پرسپولیس شک نکند.
مثلا ظاهر قضیه این است که یک عده قدیمي ها 
و بزرگترهاي این تیم دور هم جمع شده اند و با 
تشکیل یک شرکت و هفته اي دو روز تمرین مودت 
و دوستي گذشته را پیوند بدهند و اگر قرار شد 
در واگذاري سهام پرسپولیس به بخش خصوصي 
سهمي در نظر گرفته شود براي خاک خورده هاي 

این تیم هم سهام ناچیزي منظور گردد.
به عبارتي ظاهر قضیه این است و جلسه گذشته 
بزرگترهاي این تیم نیز این بوده که اگر قرار است 
ترکیب هیات مدیره تغییر یابد و مدیرعامل جدیدي 
انتخاب شود اینان نیز سهمي داشته باشند که تا 
این جاي مطلب و اینکه با نفوذي که امثال پروین، 
کاشاني، کلاني، استیلي و... نزد مسئولان نظام دارند، 

چقدر عمکلرد آن ها اثر بخش خواهد بود در مطلب 
امروز از آن گذر مي کنم، چون نیک مي دانم درباره 
این عزیزان و نوع تعامل و میزان ارتباطات آن ها 
گفتني ها بسیار است. پس مي روم سراصل مطلب 

و هدف از تشکیل این شرکت و نحوه اداره آن!
با آن  این است، وقتي پرسپولیس  اولین پرسش 
همه سابقه تاریخي و اعتبار برون مرزي که نمونه 
بارز آن را در فینال جام لیگ قهرمانان آسیا دیدیم 
که نه در ایران بلکه در آسیا بي نظیر بود، تشکیل 
شرکت پیشکسوتان چه ضرورتي دارد؟ اساسا چه 
اقدامي انجام مي دهد که امکان انجام آن در باشگاه 
پرسپولیس با آن تشکیلات حرف ای میسر نیست؟

به ترکیب جلسه پیشین این شرکت نگاه کنید: 
آقایان کاشاني، کلان، پروین، خوردبین و استیلي.  
پرسپولیس  اجتماعي  هاي  سرمایه  ها  این  مگر 
عزیزان  این  نام  به  پرسپولیس همواره  و  نیستند 
خودنمایي نمي کند؟ پس ضرورت چنین نشستي 
خارج از مجموعه پرسپولیس چیست؟ مگر جناب 
آقاي کاشاني همچنان رئیس هیات مدیره با شگاه 
تاریخي  رخداد  بزرگترین  که  نیست  پرسپولیس 
فوتبال ایران و پرسپولیس در دوره ریاست ایشان 
که به موفق ترین دوره ادوار تاریخ پرسپولیس لقب 

گرفته تحت رهبري ایشان بوقوع پیوسته است؟
مگر همین علي آقاي پروین که لقب سلطان را عالم 
و آدم مي دانند از اینجانب دارد بزرگ و اسطوره و 

محبوب خاص و عام نیست که پرسپولیس با آن 
عظمت نامش با نام سلطانعلي پروین عجین شده و 
جام بزرگترین رخداد ورزشي تاریخ انقلاب اسلامي 
بدستان مبارک ایشان مزین گردید و به مستطیل 

سبز وارد گردید؟
پروین مي داند این افتخاري که در ۷5 سالگي طول 
عمرش نصیبش شد، حتي آن سالي که از سوریه 
به عنوان سرمربي تیم ملي و در آستانه مسابقات 
مقدماتي جام جهاني امریکا و قبل از قطر )که وهم 
برش داشته بود که بعد از قهرماني پکن تیم ایران 
را به جام جهاني آن هم آمریکا ببرد مجسمه اش را 
در میدان هفت تیر مقابل سورتمه با طلا خواهند 
او گفتم شرایط مناسب نیست کنار  به  ساخت!( 
بکش و فوتبال برد و باخت دارد و القصه باقي ماجرا...
که انشالله یک روز در کتاب خاطراتم تحریر خواهم 
کرد، به راستي حتي اگر آرزوهاي پروین در آن سال 
ها محقق مي شد مجسمه طلا ارزشمند بود، یا یک 
ماه پیش که با عزت و افتخار چون فاتحان تاریخ 
جام آسیایی را به مستطیل سبز برد و همه آسیا 

نظاره گر او بودند؟ 
هنوز فراموش نکردیم که نظر فیفا و کنفدراسیون 
آسیا براي ورود جام به آقایان دایي و مهدوي کیا 
و علي کریمي بوده و قرعه در ایران با هزاردلیل 
موجه و قانع کننده به نام علي پروین رقم خورد 
)شهره و اعتبار جهاني امروز آقایان دایي و کریمي 

و مهدوي کیا را مقایسه کنید( اما دیدیم سلطان 
هنوز هم سلطان است و براي پرسپولیس و مردم و 
رنگ و بوي خاص خودش را دارد و البته همچنان 

فراموش نشدني!
حالا چرا باید چنین بزرگي خارج از حوزه باشگاه 
پرسپولیس گردهمایي تشکیل دهد؟ همین موارد 
کم و زیاد براي محمود خان خوردبین، یار باوفا و 
زحمت کش پرسپولیس هم مصداق دارد و ایشان 
هم کم خدمت نکرده اند -قریب نیم قرن- ضمن آنکه 
ایشان رسما مشاور باشگاه هستند و حتي اگر حکمي 
الفباي  هم نداشته باشند هیج مدیري -حتي اگر 
مدیریت هم بلد نباشد- نمي تواند از نیم قرن آموزه 
و آموخته گوهربار محمود خان گذر کند! پس حضور 
محمودخان در خارج از مجموعه پرسپولیس و در 
یک شرکت بي هویت و مساله دار چه معنایي دارد؟

در مورد حمید خان استیلي همین قدر بس است 
ایراني  که در سال 98 موجب شادي میلیون ها 
و خانواده معظم شهدا شد تا مقام معظم رهبري 
پیشاني ایشان را بوسه بزند؛ چه چیزي با ارزش تر 

از این؟
مگر استیلي بازیکن، کاپیتان و سرمربي پرسپولیس 
نبوده که با این تیم جام هاي زیادي را بالاي سرخود 
پرسپولیس  مجموعه  از  خارج  باید  چرا  او  برده! 
فعالیت موازي به نام پرسپولیس انجام دهد و پل 

ترقي »دیگران« شود؟

پیشکسوتان پرسپولیس خودشان را به خواب زده اند؟

پروسه »برجام« به پرسپولیس رسید!

مجید  سعیدی


